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ı 52569 (10/PNL-000013)
Unións Agrarias UPA
Proposición non de lei de iniciativa popular sobre as medidas en relación cos danos provocados
polo xabaril: asignación a un grupo parlamentario, cualificación e publicación            196795

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

ı 61232 (10/POC-009722)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación da empresa industrial Noa Madera Creativa 196806

ı 61235 (10/POC-009723)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 4 máis
Sobre os servizos de paridoiros nos hospitais comarcais de Galicia, nomeadamente nos de Monforte
de Lemos e Burela 196811

ı 61238 (10/POC-009724)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 8 máis
Sobre a valoración da Consellería de Economía, Emprego e Industria da última Enquisa de poboa-
ción activa 196814

ı 61240 (10/POC-009725)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis
Sobre as iniciativas que se van desenvolver na Business Factory Auto de proxectos innovadores da
automoción de Galicia 196816

ı 61242 (10/POC-009726)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego sobre o programa Innova Peme 196818
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ı 61244 (10/POC-009727)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Romero Fernández, Cristina Isabel e 6 máis
Sobre o impacto de Artesanía de Galicia na posta en valor do sector artesanal galego 196820

ı 61246 (10/POC-009728)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as incidencias nas liñas de transporte escolar en Ourense neste 2020 196822

ı 61248 (10/POC-009729)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre os resultados da sede xudicial electrónica como canle de comunicación entre a Administra-
ción e a cidadanía 196825

ı 61249 (10/POC-009730)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 9 máis
Sobre a actuación do Goberno galego para ampliar as funcionalidades da sede electrónica da Xunta

196827
ı 61254 (10/POC-009733)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a necesidade de cubrir a asistencia pediátrica no concello de Camariñas 196829

ı 61255 (10/POC-009734)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre o apoio do Goberno galego ás agrupacións de voluntarios de Protección Civil 196833

ı 61256 (10/POC-009735)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre as novidades do desenvolvemento pendente da Lei 10/2017, do 27 de decembro, de espec-
táculos públicos e actividades recreativas de Galicia 196835

ı 61257 (10/POC-009736)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre o balance da formación que está a desenvolver a Academia Galega de Seguridade 196837

ı 61258 (10/POC-009737)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre os avances na promoción e no recoñecemento social do voluntariado de Protección Civil 196839
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ı 61259 (10/POC-009738)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre os medios que oferta a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión de emerxencias ordi-
narias e extraordinarias 196841

ı 61261 (10/POC-009739)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o índice de referencia de empréstitos hipotecarios 196843

ı 61262 (10/POC-009740)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a queima de aceites industriais na planta de Ence en Lourizán 196846

ı 61263 (10/POC-009741)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as concesións nun espazo natural de interese local protexido de terreos de dominio público
a entidades públicas en Xunqueira de Alba (Pontevedra) 196850

ı 61272 (10/POC-009742)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a atención á diversidade no ensino público galego 196855

ı 61275 (10/POC-009743)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre a previsión por parte da Xunta de Galicia de iniciar no curso 2020-2021 un ciclo de FP dual sobre
Escavacións e Sondaxes no IES Plurilingüe Castro da Uz, no concello das Pontes de García Rodríguez

196858
ı 61280 (10/POC-009745)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a deslocalización do servizo de atención ao cliente de Naturgy da empresa Unitono Servizos
Externalizados, situada no polígono industrial de San Cibrao das Viñas 196860

ı 61281 (10/POC-009746)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación laboral do persoal do Complexo Residencial de Persoas Dependentes de Vigo

196863
ı 61282 (10/POC-009747)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a elaboración dun informe para dimensionar o impacto do fenómeno da soidade en Galicia
196866

ı 61283 (10/POC-009748)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o grao de cumprimento do acordo para previr e combater a ludopatía entre a mocidade
galega 196869

ı 61284 (10/POC-009749)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a construción dun novo centro de saúde en Ribadavia 196873

ı 61285 (10/POC-009750)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento do Punto de Encontro Familiar de Ourense 196875

ı 61286 (10/POC-009751)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da aplicación do plan Xermola 196878

ı 61287 (10/POC-009752)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción en Ourense de novos centros de saúde nos barrios do Vinteún e de Mariñamansa

196881
ı 61288 (10/POC-009753)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación do servizo de hemodinámica na provincia de Ourense 196883

ı 61289 (10/POC-009754)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a consideración por parte do Goberno galego da aprobación dunha lei de protección á infancia

196885
ı 61290 (10/POC-009755)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación do Centro de Saúde de Rubiá en Ourense 196888

ı 61291 (10/POC-009756)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a consideración por parte do Goberno galego da suficiencia do número de traballadores e
traballadoras sociais do Sergas 196891

ı 61292 (10/POC-009757)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o informe do Consello de Contas sobre o gasto público autonómico en centros residenciais
para persoas maiores e persoas con discapacidade 196894

ı 61293 (10/POC-009758)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento e a xestión do Centro de Menores de Monteledo, en Ourense 196897

ı 61295 (10/POC-009760)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da solicitude de declaración do entroido de Viana do Bolo como de festa de in-
terese turístico nacional 196900

ı 61296 (10/POC-009761)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a situación do Servizo de Cirurxía Pediátrica en Ourense e na provincia 196903

ı 61297 (10/POC-009762)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción da residencia de maiores en Ourense 196905

ı 61298 (10/POC-009763)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais en Galicia nesta lexislatura 196907

ı 61299 (10/POC-009764)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre o número de equipos que conforman a Rede de videoconferencia da Administración de xus-
tiza en Galicia 196909

ı 61300 (10/POC-009765)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a posta en marcha do complexo de San Francisco e as dependencias do Ateneo, en Ourense

196911
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ı 61301 (10/POC-009766)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 7 máis
Sobre a formación impartida pola Escola Galega de Administración Pública para facilitar a transición
a unha administración dixital 196914

ı 61303 (10/POC-009767)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do estado de illamento da veciñanza de San Vicente
de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, debido ao corte físico da estrada OU-0807 196916

ı 61304 (10/POC-009768)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos da Lei de promo-
ción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia 196918

ı 61305 (10/POC-009769)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos de creación de
escolas infantís de 0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais 196920

ı 61306 (10/POC-009770)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a situación da dependencia en Galicia 196922

ı 61309 (10/POC-009772)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 8 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da súa colaboración coas entidades que traballan
contra a trata e a explotación sexual 196925

ı 61310 (10/POC-009773)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre os obxectivos e a finalidade dos convenios de colaboración coas federacións de mulleres ru-
rais de Galicia 196927

ı 61311 (10/POC-009774)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre os resultados da aplicación da Lei 12/2016, do 22 de xullo, pola que se modifica a Lei 11/2007,
do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero 196929
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ı 61314 (10/POC-009775)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre o servizo de venda directa de billetes nas estacións de tren galegas 196931

ı 61316 (10/POC-009776)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a necesidade de restitución do servizo de radiodiagnóstico do Centro de Saúde de Celanova

196934
ı 61319 (10/POC-009778)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os criterios de Augas de Galicia para levar a cabo convenios cos concellos galegos na X Lexislatura

196938
ı 61335 (10/POC-009779)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre os criterios empregados pola Agader para establecer os convenios de colaboración cos con-
cellos galegos na X lexislatura 196940

ı 61339 (10/POC-009780)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das accións do Plan Retorna 2000 196942

ı 61355 (10/POC-009782)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre o reciclaxe de residuos e a loita contra a crise climática 196944

ı 61362 (10/POC-009783)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre a postura do Goberno galego ao respecto do documento de diagnóstico dos sistemas de
control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción na Xunta de Galicia 196947

ı 61365 (10/POC-009784)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación das Urxencias do HULA 196950

ı 61371 (10/POC-009785)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre cando prevé a Xunta de Galicia cubrir a praza de médico de familia de Valeixe, A Cañiza 196952
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ı 61374 (10/POC-009786)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a aplicación do Artigo 14.2.b) da Lei 35/2006, de 28 de novembro, do IRPF 196955

ı 61376 (10/POC-009787)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do informe relativo aos procesos de extinción de en-
tidades dependentes da Comunidade para o período 2010-2016 196959

ı 61378 (10/POC-009788)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da contaminación do río Umia 196964

ı 61379 (10/POC-009789)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a construción de parques eólicos en Campelo, Bustelo e Monte Toural 196968

ı 61380 (10/POC-009790)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o ente público ferroviario e o tren de proximidade 196974

ı 61381 (10/POC-009791)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia sobre as axudas extraordinarias aos emigrantes re-
tornados así como as previsións que manexan para os vindeiros anos 196978

ı 61384 (10/POC-009792)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre se considera a Xunta de Galicia suficientes o número de puntos de encontro familiar, así
como previsións para este ano 2020 196980

ı 61390 (10/POC-009793)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das axudas ao alugueiro para as mulleres vítimas de
iolencias machistas 196982

ı 61392 (10/POC-009794)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e 2 máis
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Sobre os prazos que se marca o Goberno galego para facer a modificación dos textos oficiais orien-
tada a producir unha comunicación pública inclusiva e non sexista 196985

ı 61394 (10/POC-009795)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a situación dos COF na Coruña 196988

ı 61399 (10/POC-009796)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación da empresa Unitono en Ourense e ao cumprimento dos acordos parlamentarios
relativos ao sector do telemárketing 196991

ı 61402 (10/POC-009797)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a actividade do Comité Fitosanitario Galego dende o 2014 196996
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1. Procedementos parlamentarios

1.3. Procedementos de control e impulso
1.3.6. Proposicións non de lei
1.3.6.3. Proposicións non de lei de iniciativa popular

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de xaneiro de 2020, adoptou o seguinte acordo: 

Asignación a un grupo parlamentario, cualificación e publicación do acordo

- 52569 (10/PNL-000013)
Unións Agrarias UPA
Proposición non de lei de iniciativa popular sobre as medidas en relación cos danos provocados
polo xabaril
BOPG nº 509, do 22.07.2019

-52569(10/PNL-000013) (10/PNP-004623)

A Mesa toma coñecemento do escrito do G. P. dos Socialistas de Galicia (doc. núm. 60238) polo que
solicita asumir a iniciativa como propia e convertela en proposición non de lei en Pleno, e acorda:

1º. Asignar a proposición non de lei ao G. P. dos Socialistas de Galicia.

2º. Cualificala como proposición non de lei en Pleno.

3º. Trasladar o acordo á Xunta de Portavoces.

4º. Publicar o acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia e comunicalo aos promotores da iniciativa.

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de xaneiro de 2020, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 61232 (10/POC-009722)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación da empresa industrial Noa Madera Creativa
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 61235 (10/POC-009723)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 4 máis
Sobre os servizos de paridoiros nos hospitais comarcais de Galicia, nomeadamente nos de Monforte
de Lemos e Burela
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61238 (10/POC-009724)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 8 máis
Sobre a valoración da Consellería de Economía, Emprego e Industria da última Enquisa de poboa-
ción activa
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61240 (10/POC-009725)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis
Sobre as iniciativas que se van desenvolver na Business Factory Auto de proxectos innovadores da
automoción de Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61242 (10/POC-009726)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego sobre o programa Innova Peme
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61244 (10/POC-009727)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Romero Fernández, Cristina Isabel e 6 máis
Sobre o impacto de Artesanía de Galicia na posta en valor do sector artesanal galego
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61246 (10/POC-009728)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as incidencias nas liñas de transporte escolar en Ourense neste 2020
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61248 (10/POC-009729)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre os resultados da sede xudicial electrónica como canle de comunicación entre a Administra-
ción e a cidadanía
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 61249 (10/POC-009730)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 9 máis
Sobre a actuación do Goberno galego para ampliar as funcionalidades da sede electrónica da Xunta
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61254 (10/POC-009733)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a necesidade de cubrir a asistencia pediátrica no concello de Camariñas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61255 (10/POC-009734)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre o apoio do Goberno galego ás agrupacións de voluntarios de Protección Civil
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61256 (10/POC-009735)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre as novidades do desenvolvemento pendente da Lei 10/2017, do 27 de decembro, de espec-
táculos públicos e actividades recreativas de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61257 (10/POC-009736)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre o balance da formación que está a desenvolver a Academia Galega de Seguridade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61258 (10/POC-009737)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 9 máis
Sobre os avances na promoción e no recoñecemento social do voluntariado de Protección Civil
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61259 (10/POC-009738)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre os medios que oferta a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión de emerxencias ordi-
narias e extraordinarias
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61261 (10/POC-009739)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
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Sobre o índice de referencia de empréstitos hipotecarios
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61262 (10/POC-009740)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a queima de aceites industriais na planta de Ence en Lourizán
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61263 (10/POC-009741)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as concesións nun espazo natural de interese local protexido de terreos de dominio público
a entidades públicas en Xunqueira de Alba (Pontevedra)
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61272 (10/POC-009742)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a atención á diversidade no ensino público galego
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61275 (10/POC-009743)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre a previsión por parte da Xunta de Galicia de iniciar no curso 2020-2021 un ciclo de FP dual
sobre Escavacións e Sondaxes no IES Plurilingüe Castro da Uz, no concello das Pontes de García
Rodríguez
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61280 (10/POC-009745)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a deslocalización do servizo de atención ao cliente de Naturgy da empresa Unitono Servizos
Externalizados, situada no polígono industrial de San Cibrao das Viñas
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61281 (10/POC-009746)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación laboral do persoal do Complexo Residencial de Persoas Dependentes de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61282 (10/POC-009747)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a elaboración dun informe para dimensionar o impacto do fenómeno da soidade en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61283 (10/POC-009748)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o grao de cumprimento do acordo para previr e combater a ludopatía entre a mocidade
galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61284 (10/POC-009749)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a construción dun novo centro de saúde en Ribadavia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61285 (10/POC-009750)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o funcionamento do Punto de Encontro Familiar de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61286 (10/POC-009751)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da aplicación do plan Xermola
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61287 (10/POC-009752)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción en Ourense de novos centros de saúde nos barrios do Vinteún e de Mariñamansa
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61288 (10/POC-009753)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación do servizo de hemodinámica na provincia de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61289 (10/POC-009754)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a consideración por parte do Goberno galego da aprobación dunha lei de protección á
infancia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 61290 (10/POC-009755)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a situación do Centro de Saúde de Rubiá en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61291 (10/POC-009756)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a consideración por parte do Goberno galego da suficiencia do número de traballadores e
traballadoras sociais do Sergas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61292 (10/POC-009757)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o informe do Consello de Contas sobre o gasto público autonómico en centros residenciais
para persoas maiores e persoas con discapacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61293 (10/POC-009758)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máisSobre o funcionamento e a xestión do Centro de Menores de Mon-
teledo, en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61295 (10/POC-009760)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da solicitude de declaración do entroido de Viana do Bolo como de festa de in-
terese turístico nacional
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61296 (10/POC-009761)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a situación do Servizo de Cirurxía Pediátrica en Ourense e na provincia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61297 (10/POC-009762)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción da residencia de maiores en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61298 (10/POC-009763)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
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Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais en Galicia nesta lexislatura
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61299 (10/POC-009764)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 9 máis
Sobre o número de equipos que conforman a Rede de videoconferencia da Administración de xus-
tiza en Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61300 (10/POC-009765)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a posta en marcha do complexo de San Francisco e as dependencias do Ateneo, en Ourense
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61301 (10/POC-009766)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vázquez Domínguez, Sandra e 7 máis
Sobre a formación impartida pola Escola Galega de Administración Pública para facilitar a transición
a unha administración dixital
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61303 (10/POC-009767)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do estado de illamento da veciñanza de San Vicente
de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, debido ao corte físico da estrada OU-0807
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61304 (10/POC-009768)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos da Lei de promo-
ción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61305 (10/POC-009769)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos de creación de
escolas infantís de 0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61306 (10/POC-009770)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a situación da dependencia en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61309 (10/POC-009772)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 8 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da súa colaboración coas entidades que traballan
contra a trata e a explotación sexual
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61310 (10/POC-009773)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre os obxectivos e a finalidade dos convenios de colaboración coas federacións de mulleres ru-
rais de Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61311 (10/POC-009774)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
García Míguez, María Ángeles e 7 máis
Sobre os resultados da aplicación da Lei 12/2016, do 22 de xullo, pola que se modifica a Lei 11/2007,
do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61314 (10/POC-009775)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre o servizo de venda directa de billetes nas estacións de tren galegas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61316 (10/POC-009776)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a necesidade de restitución do servizo de radiodiagnóstico do Centro de Saúde de Celanova
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61319 (10/POC-009778)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os criterios de Augas de Galicia para levar a cabo convenios cos concellos galegos na X
Lexislatura
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61335 (10/POC-009779)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
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Sobre os criterios empregados pola Agader para establecer os convenios de colaboración cos con-
cellos galegos na X lexislatura
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61339 (10/POC-009780)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das accións do Plan Retorna 2000
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61355 (10/POC-009782)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre o reciclaxe de residuos e a loita contra a crise climática
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61362 (10/POC-009783)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre a postura do Goberno galego ao respecto do documento de diagnóstico dos sistemas de
control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción na Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61365 (10/POC-009784)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación das Urxencias do HULA
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61371 (10/POC-009785)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre cando prevé a Xunta de Galicia cubrir a praza de médico de familia de Valeixe, A Cañiza
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61374 (10/POC-009786)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a aplicación do Artigo 14.2.b) da Lei 35/2006, de 28 de novembro, do IRPF
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61376 (10/POC-009787)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do informe relativo aos procesos de extinción de en-
tidades dependentes da Comunidade para o período 2010-2016
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos
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- 61378 (10/POC-009788)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da contaminación do río Umia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61379 (10/POC-009789)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a construción de parques eólicos en Campelo, Bustelo e Monte Toural
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61380 (10/POC-009790)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o ente público ferroviario e o tren de proximidade
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61381 (10/POC-009791)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia sobre as axudas extraordinarias aos emigrantes re-
tornados así como as previsións que manexan para os vindeiros anos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61384 (10/POC-009792)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre se considera a Xunta de Galicia suficientes o número de puntos de encontro familiar, así
como previsións para este ano 2020
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61390 (10/POC-009793)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das axudas ao alugueiro para as mulleres vítimas de
violencias machistas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61392 (10/POC-009794)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e 2 máis
Sobre os prazos que se marca o Goberno galego para facer a modificación dos textos oficiais orien-
tada a producir unha comunicación pública inclusiva e non sexista
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 61394 (10/POC-009795)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a situación dos COF na Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61399 (10/POC-009796)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación da empresa Unitono en Ourense e ao cumprimento dos acordos parlamentarios
relativos ao sector do telemárketing
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61402 (10/POC-009797)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a actividade do Comité Fitosanitario Galego dende o 2014
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª, relativa á situación da empresa industrial Noa Madera. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego tivo coñecemento da 

situación delicada que atravesa a empresa Noa Madera e das protestas que está a levar a 

cabo os seus traballadores e traballadoras. Unha situación diante da que o goberno 

galego debe implicarse. 

Cómpre recordar que a industria da transformación da madeira é un vector da 

economía galega, e a fabricación e instalación de mobiliario unha das súas vertentes cun 

importante impacto no sector, onde Galiza é selo de calidade. 

Xa no ano 2018, diante dun anuncio de ERE por parte dos actuais propietarios 

de Noa Madera Creativa, o Bloque Nacionalista Galego mantivo reunións e contactos 

co Comité de Empresa e rexistrou iniciativas ao respecto. Porén, nese momento a 

situación foi reconducida grazas ao tesón dos traballadores e traballadoras. 

Porén, recentemente, esta empresa situada en Fene, no polígono de Vilar do 

Colo, e que na actualidade daba traballo a arredor de 250 persoas de forma directa, unha 

cifra meirande se temos en conta as tarefas derivadas e complementarias, atópase 
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inmersa nun claro proceso de deslocalización progresiva e de baleirado do seu cadro de 

persoal. Desde meses estase a vivir na localidade e, por extensión, na comarca unha 

situación de grande preocupación derivada da política laboral aplicada por Malasa. Por 

estes motivos, o pasado 19 de decembro o 100% do persoal de Noa secundaba a folga 

en defensa dos empregos e das condicións laborais con concentracións nas oficinas de 

Malasa en Cerceda e na sede de Inditex en Arteixo, xa que este é un dos principais 

clientes. 

As e os traballadores denuncian que desde que Malasa adquiriu a empresa 

comezaron unha clara estratexia de empeoramento das condicións laborais para 

precarizalas e equiparalas ás que aplica no resto das súas empresas. Entre outros feitos, 

houbo perda de empregos a través do desmantelamento da Oficina Técnica e o traslado 

unilateral e sen negociación de máis de 40 persoas ás instalacións de Cerceda, traslados 

forzosos que en moitos casos levaron ou van levar a moitas persoas a ter que renunciar a 

eses traballos. 

A representación do Comité de Empresa ten explicado que a situación parte da 

absorción de Noa Madera por parte do grupo Malasa –que ten como cliente prioritario a 

Inditex- o pasado mes de agosto de 2018, que iniciou un empeoramento das condicións 

que non se explica nin por problemas de solvencia, nin problemas de produción, senón 

máis ben nun intento da actual propietaria de precarización das condicións laborais para 

obter máis beneficios a costa das traballadoras e traballadores ao tempo que se expande, 

por exemplo cunha factoría en México que empregará a máis de 300 persoas.. 

Estamos a falar dunha empresa que, ademais, conta cun cadro de persoal cunha 

media de idade moi nova do entorno do conxunto da comarca; sendo da maioría dos 

casos persoas que accederon aquí ao seu primeiro posto de traballo, polo que o impacto 

na xa deteriorada economía comarcal sería considerábel -dado que non falamos só dos 
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postos directos da empresa, senón dos que derivan da actividade que desenvolve- 

ademais de deixar desprotexidas a centos de familias. 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego, á vista desta situación, 

expresa a súa rotunda oposición a que se perda calquera posto de traballo ou se 

precaricen as condicións laborais do cadro de persoal. Máis aínda, tendo en conta que 

traballan para xigantes da industria téxtil, cómpre desenvolver unha activa política de 

negociación con estas empresas, nomeadamente Inditex, para que se manteñan os postos 

de traballo e os dereitos laborais acadados. 

Nese sentido, alén de ter impulsado mocións nos diversos concellos da comarca, 

para o BNG é fundamental que o propio Parlamento de Galiza e a Xunta de Galiza se 

impliquen nesta cuestión e as e os traballadoras gañen apoio institucional e social. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

Que actuacións vai levar o goberno galego para evitar despedimentos e 

precarización na empresa Noa Madera? 

Coñece o goberno galego a situación actual de Noa Madera de Fene? Cal é a súa 

valoración? 

Que actuacións vai levar o goberno galego para evitar despedimentos encubertos 

e precarización na empresa Noa Madera de Fene? 

Ten coñecemento a Xunta de Galiza de se está en marcha a mediación a través 

do Consello Galego de Relacións Laborais? En que termos? Vaina favorecer? 
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Está disposto o goberno galego a impulsar unha mesa de traballo con todas as 

partes e actuar de interlocutor? 

Ten fornecido a través do IGAPE algún tipo de información para esta empresa? 

Ten pensado ofrecer os seus servizos co obxecto de que faga unha nova avaliación da 

estratexia empresarial que non implique despedimentos e precarización? 

Considera a Xunta de Galiza prioritario este asunto de cara a evitar a 

competitividade no sector pola vía do abaratamento da man de obra? Con que 

mecanismos? 

Cal é a estratexia de retención de empresas e de mantemento das condicións de 

traballo que está a aplicar na comarca de Ferrolterra? Cal a súa avaliación? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 09/01/2020 13:42:46 

 

María Montserrat Prado Cores na data 09/01/2020 13:42:53 

 

Olalla Rodil Fernández na data 09/01/2020 13:43:22 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 09/01/2020 13:43:30 

 

Ana Pontón Mondelo na data 09/01/2020 13:45:24 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/01/2020 14:06:17 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
3N

m
2D

v0
hC

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196810

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO3Nm2Dv0hC6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, María Concepción Burgo López, Julio Torrado 

Quintela, Noela Blanco Rodríguez e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A política de servizos públicos no rural desenvolvida pola Xunta de Galicia 

bandea entre os anuncios de bos propósitos,  que nunca chegan a materializarse, e 

a execución concreta de recortes e peches que minguan a calidade de vida dos 

veciños e das veciñas destas zonas. 

 

A finais do mes de novembro de 2019 asistimos ao anuncio de peche do 

paridoiro do Hospital Comarcal de Verín, un peche fundamentado pola 

Consellería de Sanidade na perda de poboación e o descenso de nacementos. Este 

Grupo Parlamentario xa fixo notar, nunha pregunta urxente realizada nesta 

Cámara, que esta política encaracolada levará a unha espiral negativa, 

provocando unha maior perda de poboación, xa que a retirada de servizos actúa 

como un elemento disuasorio á hora de fixar ou atraer xente no rural. 

 

A medida adoptada, por desgraza, é coherente coa liña de perda de servizos 

públicos no rural desenvolvida pola Xunta, especialmente no eido sanitario. Os 

hospitais comarcais veñen perdendo servizos médicos, e as comarcas que tiñan a 

condición de área sanitaria cun hospital comarcal de centro de referencia perden 

a devandita condición. 

 

Dun xeito ilóxico, a Xunta desenvolve campañas e declaracións a prol da loita 

contra o despoboamento, ao mesmo tempo que a fomenta cun movemento de 

recentralización dos servizos sanitarios, no que se esquece do noso modelo de 

dispersión poboacional,  co que está a sobrecargar os grandes hospitais e a 

converter o rural en lugares desertos de poboación e ermos en servizos. 

 

Este modelo  é contemplado con preocupación desde a provincia de Lugo, na que 

o rural ten un peso determinante, xa que contribúe a acelerar as desigualdades 

reais entre a cidadanía. Un entorno sen escolas infantís, centros educativos, sen 

servizos médicos, sen internet ... é hoxe un entorno no que as persoas non queren 

vivir. 
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É ademais un modelo que prexudica especialmente ás mulleres, ás que se lles 

quita a posibilidade de dar a luz no centro de referencia máis achegado. Entre o 

momento dos primeiros síntomas de parto e o ingreso definitivo poden pasar 

varios días. A Xunta pretende converter a última etapa do embarazo nun rosario 

de desprazamentos entre o domicilio e un hospital afastado. Co impacto 

emocional, a molestia para a familia e o risco engadido para a saúde que estes 

desprazamentos implican. 

 

Dun xeito concreto, entendemos que este tipo de política supón unha ameaza 

para os hospitais comarcais, en concreto o de Monforte, que en 2018 rexistrou 

318 nacementos, e o de Burela 350 bebés nados nese mesmo ano. No canto de 

gabarse por estes nacementos, a política da Xunta vennos  a dicir que esta cifra é 

insuficiente e que os paridoiros de Monforte e Burela poderían seguir, xa que 

logo, o mesmo futuro que o de Verín. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista sempre amosamos o noso rexeitamento 

ás políticas de  desmantelamento da sanidade pública que vén desenvolvendo o 

Goberno galego. Medidas que afectan dun xeito especial ás mulleres  e ás zonas 

rurais. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan formulan a seguinte pregunta:

  

Vai o Goberno galego estender a decisión de recortar os servizos de paridoiros 

noutros hospitais comarcais de Galicia, nomeadamente nos de Monforte e 

Burela? 

 

Pazo do Parlamento, 9 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 09/01/2020 14:03:12 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 09/01/2020 14:03:30 

 
Julio Torrado Quintela na data 09/01/2020 14:03:48 
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Noela Blanco Rodríguez na data 09/01/2020 14:04:04 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 09/01/2020 14:04:22 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Miguel Tellado Filgueira, Sandra Vázquez Domínguez, Encarna Amigo Díaz, 
Marián García Míguez, Aurelio Núñez Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio Porral e Raquel Arias Rodríguez, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo, 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego.  
 
Desde o Grupo Parlamentario Popular cremos que a creación de emprego e a 
consolidación do crecemento económico seguen a ser os principais obxectivos desta 
lexislatura, logo dos difíciles anos de recesión.  
 
Dentro desta preocupación xenérica, consideramos que as administracións deben estar 
especialmente vixiantes e apoiar a contratación en colectivos sensibles como os 
parados de longa duración, a xente nova ou as mulleres, que maioritariamente teñen 
barreiras de entrada ao mercado laboral máis acusadas.  
 
Por iso, debemos estar pendentes da evolución das taxas de desemprego, ocupación e 
afiliacións á Seguridade Social. Sen dúbida, debemos celebrar que Galicia encadee xa 
moitos trimestres de evolución favorable dos datos de emprego, pero tamén ser 
conscientes das particularidades do mercado laboral galego e as carencias que 
presente, para que as actuacións do Goberno sexan o máis axeitadas posible ás 
necesidades dos cidadáns.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que valoración fai a Consellería de Economía, Emprego e Industria dos datos que 
achega para Galicia a última Enquisa de Poboación Activa?  
 

Santiago de Compostela 9 de xaneiro de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 09/01/2020 13:57:35 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 09/01/2020 13:58:03 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Moisés Rodríguez Pérez, María Antón Vilasánchez, Moisés Blanco Paradelo, 
Marta Nóvoa Iglesias, Cristina Romero Fernández, Miguel Tellado Filgueira e 
Sandra Vázquez Domínguez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Comisión 6ª; Industria, Enerxía, Comercio e Turismo.  
 
Fai uns meses, coñeciamos a existencia da chamada Business Factory Auto (BFA), a 
aceleradora de proxectos innovadores da automoción de Galicia, operativa ao 100% no 
Parque Empresarial de Porto do Molle (Nigrán).  
 
Unha aceleradora de empresas debería contribuír a aspectos de mellora da 
competitividade do sector como instrumento de desenvolvemento da innovación e da 
creación de novo valor para as empresas. Entendemos que a BFA trata de poñer en 
marcha procedementos que transformen ideas en proxectos empresariais de éxito. Así 
sumaríase a outras iniciativas como a unidade mixta de innovación de PSA co CTAG 
(con proxectos como o Mobile Lab) ou a adaptación á fábrica 4.0, iniciativas que, xunto 
cos lanzamentos dos novos vehículos, sumarán unha elevada inversión ata o 2020.  
 
Sabemos que os obxectivos dunha aceleradora de empresas son os de consolidar a 
actividade do sector no territorio e polo tanto reter e atraer talento.  
 
Dada a importancia do sector da automoción en Galicia, un sector que supón o 32% da 
facturación industrial de toda a Comunidade Autónoma, gustaríanos coñecer en 
profundidade algúns asuntos referentes á BFA.  
 
Por todo elo, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que iniciativas se pretenden desenvolver na chamada Business Factory Auto (BFA) de 
proxectos innovadores da automoción de Galicia?  
 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Moisés Rodríguez Pérez  na data 09/01/2020 14:03:53 
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A Mesa do Parlamento  
 
Sandra Vázquez Domínguez, María Antón Vilasánchez, Moisés Blanco Paradelo, 
Moisés Rodríguez Pérez, Marta Nóvoa Iglesias, Cristina Romero Fernández e 
Miguel Tellado Filgueira, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo.  
 
No programa co que o Partido Popular de Galicia obtivo a confianza maioritaria da 
cidadanía galega no ano 2016 recollíase o seguinte compromiso expreso: 
“Asesoraremos ás pequenas empresas para implantar nelas unha dinámica e cultura 
orientada á innovación. A Axencia Galega de Innovación (GAIN) desenvolverá un 
programa orientado ás empresas pequenas que actualmente non acceden ás súas 
axudas, para estimular que incorporen a innovación ao seu modelo de negocio”.  
 
En cumprimento dese mandato electoral, a Consellería de Economía, Emprego e 
Industria, a través de Axencia Galega de Innovación (GAIN), publicou a primeiros do 
pasado mes de febreiro a segunda convocatoria do programa Innova Peme, que son 
axudas dirixidas ás microempresas e pequenas e medianas empresas galegas coa fin 
de apoiar o financiamento das actividades integradas en plans de innovación que lles 
permitan o fortalecemento naquelas áreas relevantes para a sistematización e 
internacionalización dos seus procesos de creación de novos produtos e servicios, así 
como de mellora dos seus procesos, na medida que estean aliñados coas prioridades 
establecidas na RIS3 para Galicia. En cumprimento dese mandato electoral, a 
Consellería de Economía, Emprego e Industria, a través de Axencia Galega de 
Innovación (GAIN), publicou a primeiros do pasado mes de febreiro a segunda 
convocatoria do programa Innova Peme, que son axudas dirixidas ás microempresas e 
pequenas e medianas empresas galegas coa fin de apoiar o financiamento das 
actividades integradas en plans de innovación que lles permitan o fortalecemento 
naquelas áreas relevantes para a sistematización e internacionalización dos seus 
procesos de creación de novos produtos e servicios, así como de mellora dos seus 
procesos, na medida que estean aliñados coas prioridades establecidas na RIS3 para 
Galicia.  
 
A través desta convocatoria do programa Innova Peme tense previsto impulsar a 
mobilización de máis de 5 millóns de euros en actividades cuxo obxectivo sexa 
desenvolver ou fortalecer as capacidades de innovación das empresas galegas cun 
menor tamaño. Súmase, deste xeito, ao case medio centenar de pequenas e medianas 
empresas apoiadas pola Xunta na anterior convocatoria, que permitiu mobilizar 
investimentos por un valor de 9,5 millóns de euros e a creación ou estabilización de 
máis de 260 postos de traballo.  
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Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte 
pregunta en Comisión:  
 
Que valoración fai o Goberno galego sobre o programa Innova Peme?  
 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 09/01/2020 14:08:36 
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Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 09/01/2020 14:09:52 
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A Mesa do Parlamento  
 
Cristina Romero Fernández, María Antón Vilasánchez, Moisés Blanco Paradelo, 
Moisés Rodríguez Pérez, Marta Nóvoa Iglesias, Sandra Vázquez Domínguez, e 
Miguel Tellado Filgueira, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo.  
 
O sector artesanal galego está medrando día a día en importancia, non só desde un 
punto de vista cultural e tradicional, senón tamén económico. Hoxe traballan máis de 
5.000 persoas, vinculadas tanto a obradoiros, como a tendas físicas e tendas en liña, 
destacando o feito de que hai máis de 635 obradoiros inscritos no Rexistro Xeral de 
Artesanía de Galicia. O sector artesanal galego está medrando día a día en 
importancia, non só desde un punto de vista cultural e tradicional, senón tamén 
económico. Hoxe traballan máis de 5.000 persoas, vinculadas tanto a obradoiros, como 
a tendas físicas e tendas en liña, destacando o feito de que hai máis de 635 obradoiros 
inscritos no Rexistro Xeral de Artesanía de Galicia.  
 
Desde o Grupo Parlamentario Popular entendemos que a artesanía é unha actividade 
con presente e con futuro, que contribúe a difundir a imaxe de Galicia Calidade en todo 
o mundo. Ademais está moi vencellada á creación de emprego e oportunidades de 
riqueza no conxunto do noso territorio, contando cunha especial presencia no rural. 
Desde o Grupo Parlamentario Popular entendemos que a artesanía é unha actividade 
con presente e con futuro, que contribúe a difundir a imaxe de Galicia Calidade en todo 
o mundo. Ademais está moi vencellada á creación de emprego e oportunidades de 
riqueza no conxunto do noso territorio, contando cunha especial presencia no rural.  
 
Por iso, consideramos fundamental o apoio e promoción do sector artesán galego que 
a Xunta está a desenvolver, con iniciativas como a organización da terceira edición da 
tenda pop up Galicia Sabores e Sabores en Madrid, a XXIX Mostra do Encaixe de 
Camariñas ou a mostra de exaltación da artesanía galega que se chama ‘Pensar coas 
mans’ na Cidade da Cultura, que tiveron lugar no mes de abril.  
 
Para coñecer a repercusión desta e outras actuación, os deputados asinantes formulan 
a seguinte pregunta en Comisión:  
 

Cal está a ser a participación e o impacto das iniciativas de Artesanía de Galicia na 
posta en valor e proxección internacional do sector artesanal galego? 
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Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2020 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Cristina Isabel Romero Fernández na data 09/01/2020 14:14:01 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 09/01/2020 14:14:22 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 09/01/2020 14:14:34 

 
Moisés Rodríguez Pérez  na data 09/01/2020 14:14:48 

 
Marta Novoa Iglesias na data 09/01/2020 14:14:59 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 09/01/2020 14:15:14 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 09/01/2020 14:15:33 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao,  e Pancho 

Casal Vidal, deputados e deputada do G.P. Mixto, ao abeiro do establecido no artigo 

156 do Regulamento desta Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

oral na comisión  2ª 

No comezo do curso escolar, despois das vacacións, houbo incidencias coas liñas de 

transporte dos menores ás escolas, debido ao novo Plan de transporte público da Xunta. 

Os incidentes na provincia de Ourense, nos colexios de Seixalbo, e Mende, pola falta de 

coordinación no cambio de titularidade das liñas Pereiro-Ourense e San Cibrao-Ourense. 

Tamén houbo incidencias no colexio de Cambeo e en Allariz, e no de Barbadás. 

O persoal condutor non sabía os itinerarios, houbo falta de autobuses, retrasos, saltos de 

parada, non había listaxe de menores, insuficiencia de prazas, falta de acompañantes. Os 

menores agardaron a intemperie con temperaturas de 0 graos que viñese o bus, que non 

veu, ou que directamente se saltou as paradas. Noutros casos os pais e nais de San 

Cibrao, Taboadela, Paderne, Ourense levaron aos nenos e nenas á escola pensando que o 

bus xa pasara, ou polo frío que facía. Para o regreso o amontoamento dos menores pola 

falta de prazas foi outro problema. 

Os menores, en moitos casos quedaron sen ir á escola, ou ben foron os pais os que os 

achegaron aos centros, e inda que a Consellería de Infraestruturas e mobilidade pediu 

desculpas o certo é que máis de 50 nenas e nenos quedaron sen ir á escola o día 

8/1/2020 e 9/01/2020 por non acudir os autobuses a recollelos. 

Estes problemas repetíronse na zona de Celanova, onde se sufriron retrasos e na 

parroquia de Rabal por onde non pasou o bus. Noutros casos os menores agardaron ata 

3 horas polo bus para ir á escola. 

A Xunta puxo en marcha a primeira parte os do Plan de transporte público de Galicia 

onde o transporte escolar é agora compartido co transporte normal, co que os problemas 

de onte poden volver a repetirse. 

Non parece de recibo que os escolares sexan os que teñen que sufrir as consecuencias 

do plan apresurado de transporte, que nin foi negociado nin consensuado co sector, 

sabendo de xeito anticipado a Xunta cando caducaban as concesións, e que podía 

facerse doutro xeito.  

A labor de vixilancia e control do transporte escolar e público de Galicia corresponde en 

todo caso á Xunta de Galicia, que é a que ten que garantir que o horario se cumpra, que 
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a recollida dos menores se faga correctamente e de xeito efectivo, e que os menores 

estean acompañados, e en todo caso, esixir coordinación ás empresas e que estas dean 

solucións alternativas e rápidas a eses menores, dos que son responsables.  

 

Por todo o exposto, os deputados e deputada que subscriben formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na comisión 2ª 

1.- Sabe a Xunta por que non se coordinou a actuación das liñas de transporte que levan 

aos menores desde as paradas ata os colexio de Seixalbo e Mende e outros colexios de 

Ourense? 

2.- Por que desde a Xunta non se esixiu que se fixese unha transición entre as titulares 

das liñas entre Pereiro- Ourense e a titular actual San Cibrao –Ourense? 

3.-  Sabe a Xunta se estes problemas xa están solucionados? 

4.- A que atribúe a Xunta que as compañías de autobuses non levases persoal 

acompañante ou non pasasen polas paradas a recoller ou a deixar as menores? Por que 

non hai controis sobre estes requisitos? A que se debeu que os menores fosen amoreados 

nalgúns casos? 

5.- Considera a Xunta que é posible no medio do inverno coas xélidas temperaturas que 

non se recollese aos menores? Pensa a Xunta que chega cunha desculpa aos pais? 

6.- Por que non levaban listas de menores nos propios autobuses? Entende a Xunta que 

non se está a pedir responsabilidade pola actuación deficiente das liñas de autobús? 

7.- Cando pensa a Xunta impoñer sancións pola falta de dilixencia a estas empresas? 

 

Santiago de Compostela, 09 de xaneiro de 2020. 

Asinado: Luís Villares Naveira, Davide Rodríguez Estévez e Paula Vázquez Verao e 

Francisco Casal Vidal, deputada e deputados do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Francisco Casal Vidal na data 09/01/2020 14:45:05 

 

David Rodríguez Estévez na data 09/01/2020 14:45:11 
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Paula Vázquez Verao na data 09/01/2020 14:45:18 

 

Luis Villares Naveira na data 09/01/2020 14:45:29 
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Á Mesa do Parlamento  
 
 
Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Sandra Vázquez Domínguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

A Lei 18/2011, do 5 de xullo, reguladora do uso das tecnoloxías da información e a 
comunicación (TICs) na Administración de xustiza, preveu unha canle ou ferramenta para 
as comunicacións dos cidadáns cando non é preciso que interactuen coa administración de 
xustiza a través dos profesionais do Dereito (avogados, procuradores e graduados sociais).  

Esta ferramenta é a sede xudicial electrónica que se define polo artigo 9 da lei 18/2011, 
como “enderezo electrónico dispoñible para os cidadáns a través de redes de 
telecomunicacións cuxa titularidade, xestión e administración corresponden a cada unha 
das administracións competentes en materia de xustiza”, polo que Galicia é unha desas 
administración en virtude da asunción das transferencias que en materia de xustiza.  

En virtude a ditas competencias e pola Orde do 22 de setembro de 2016 pola que se crea 
e se regula a sede xudicial electrónica de Galicia púxose en funcionamento a nosa sede 
xudicial electrónica, converténdose así na primeira Comunidade Autónoma con 
competencias transferidas en contar cunha sede electrónica xudicial, facilitando o acceso 
as mesmas e a relación entre a Administración de xustiza, a cidadanía e os profesionais, 
en condicións de seguridade.  

A presentación electrónica de escritos, a consulta do estado dos expedientes, ou a 
obtención de información sobre procedementos e formularios, son algúns dos servizos que 
a implantación da sede electrónica xudicial proporciona á cidadanía e aos profesionais e 
operadores xudiciais. 

Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  

-Que resultados ten dado ata o de agora a posta en marcha da sede xudicial electrónica 
como canle de comunicación electrónica segura da Administración de Xustiza coa 
cidadanía e os profesionais? 

 
 
 
Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 10:43:19 

 
María Isabel Novo Fariña na data 10/01/2020 10:43:36 

 
Alberto Pazos Couñago na data 10/01/2020 10:44:05 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 10/01/2020 10:44:16 

 
Beatriz Mato Otero na data 10/01/2020 10:44:40 

 
José Manuel Rey Varela na data 10/01/2020 10:44:51 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 10:45:03 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 10:45:23 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 10/01/2020 10:45:51 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 10/01/2020 10:46:13 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Sandra Vázquez Domínguez, Alberto Pazos Couñago, Isabel Novo Fariña, Paula 
Prado del Río, Jacobo Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª 
Julia Rodríguez Barreira, Raquel Arias Rodríguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

 

A Xunta de Galicia está inmersa plenamente nun proceso de transformación dixital para 
consolidar unha administración integramente dixital, máis accesible e proactiva nas súas 
relación coa cidadanía. Neste proceso, a nova Lei de administración dixital, veu a 
consolidar a Sede electrónica da Xunta de Galicia, como o punto de acceso único, sinxelo 
e accesible para a realización das xestións públicas, sen condicionantes horarios nin de 
espazo, coa máxima seguridade e contribuíndo a un uso máis eficiente dos recursos.  

A través dela, os cidadáns teñen a posibilidade de relacionarse coa Xunta de Galicia e 
xestionar en liña toda a información relativa aos seus trámites administrativos sen ter que 
desprazarse presencialmente a unha oficina da Xunta e con todas as garantías de 
seguridade evitando presentar aquela documentación que xa consta na carpeta do 
cidadán.  

No contexto actual, a utilización dos medios electrónicos está cada vez máis xeneralizada 
entre a poboación, polo que a Sede electrónica ten que evolucionar e adaptarse ás novas 
exixencias e necesidades para facela mais accesible á cidadanía sen que as que as 
xestións online supoñan unha barreira para ningún cidadán na súa relación coa 
administración galega.  

Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión:  

-Cales son as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego para ampliar as 
funcionalidades da Sede electrónica da Xunta e os trámites que se poden realizar a través 
dela? 

 

 
Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 10/01/2020 10:49:20 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
R

8z
gM

hO
E

Y
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

196827

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROR8zgMhOEY1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 

 

Alberto Pazos Couñago na data 10/01/2020 10:49:38 

 
María Isabel Novo Fariña na data 10/01/2020 10:49:52 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 10:50:01 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 10/01/2020 10:50:38 

 
Beatriz Mato Otero na data 10/01/2020 10:50:46 

 
José Manuel Rey Varela na data 10/01/2020 10:51:01 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 10:51:20 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 10/01/2020 10:51:40 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 10:52:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, relativa á necesidade de cubrir a asistencia pediátrica no 

concello de Camariñas. 

 

A veciñanza de Camariñas amosa a súa indignación  porque unha vez máis 

quedaron sen servizo de Pediatría durante varios días. Situación que se enquista no 

tempo pois vense repetindo nos últimos anos. 

A Puericultora que teñen asignada neste concello como pediatra, ten todo o 

dereito a coller as súas vacacións, mais @s nen@s de Camariñas non poden precisar 

dese servizo durante ese período de vacacións. 

Ao non ter servizo de pediatría neses períodos de vacacións trasládase este 

servizo ao concello de Vimianzo, sobrecargando este e facendo tarefa imposible 

solicitar cita previa nun tempo suficiente para atender a poboación infantil. 

 

No BNG defendemos que @s nen@s do rural son coma os da cidade, teñen os 

mesmos problemas e as mesmas necesidades médicas.  
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A lei 8/2008 de 10 de Xullo de Saúde de Galicia recoñece o dereito a asignación 

de persoal facultativo con continuidade, así establece  no seu Artigo 12º.-“Dereitos 

relacionados coa prestación de servizos sanitarios por parte do Sistema Público de 

Saúde de Galicia” recoñecendo no punto 5 o “Dereito á asignación de persoal 

facultativo, que será o seu interlocutor principal co equipo asistencial, e, de ser o caso, 

do persoal de enfermaría responsable do seguimento e do plan de coidados. No caso de 

ausencia, as persoas substitutas asumirán tal responsabilidade.” e no punto 9 o 

“Dereito á continuidade asistencial, á coordinación e á integración das funcións 

asistenciais da atención primaria e especializada.” 

Compre destacar desta lei o artigo 14.1, “.Dereitos relacionados con grupos 

especiais.” Onde di claramente que se debe prestar especial atención @s menores  “As 

persoas menores, as maiores dependentes, as enfermas mentais e terminais, as doentes 

que padecen enfermidades crónicas e discapacitantes, os e as pacientes diagnosticados 

de enfermidades raras ou de baixa incidencia na poboación e as persoas pertencentes a 

grupos de risco, en tanto que colectivos que deben ser obxecto de especial atención 

polas administracións sanitarias competentes, teñen dereito a actuacións e/ou 

programas sanitarios específicos e preferentes, que se executarán a través dos centros, 

servizos e establecementos do Sistema Público de Saúde de Galicia.” 

En resumo a Xunta de Galiza, a través do SERGAS incumpre a lei de Saúde de 

Galicia, deixando á súa cidadanía sen os servizos médicos básicos que así lle recoñece a 

lei. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

comisión: 
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- Considera o Goberno galego que  con estas carencias están ben 

atendid@ @s nen@s do concello de Camariñas? 

- Como valora o Goberno galego as carencias da asistencia pediatrica no 

concello de Camariñas? 

- Vai a seguir sin sustituir ao pediatra nas súas ausencias, ou ten intención 

de rectificar e non deixar desprotexid@s  @s nen@s deste concello? 

- Até onde está disposta a chegar a Xunta na política de recortes de 

persoal na sanidade pública galega? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xullo de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores na data 18/07/2019 12:03:23 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 18/07/2019 12:03:38 

 

Noa Presas Bergantiños na data 18/07/2019 12:03:48 

 

Olalla Rodil Fernández na data 18/07/2019 12:04:05 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 18/07/2019 12:04:24 

 

Ana Pontón Mondelo na data 18/07/2019 12:04:39 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Paula Prado del Río, María Antón Vilasánchez, José Manuel Rey Varela, Jacobo 
Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo Fariña e 
Julia Rodríguez Barreira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

Os camiños a Santiago de Compostela son un sinal de identidade de Galicia, ademais de 
ser un símbolo relixioso, de solidariedade e de europeísmo, por iso a Xunta de Galicia ten 
unha serie de programas e actividades encamiñadas á súa atención e desenvolvemento 
sostible.  

Entre eles destaca a atención dos camiños e peregrinos por parte dos voluntarios de 
protección civil. As Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil, sitas nos camiños a 
Santiago, adícanse dende hai anos á atencións aos peregrinos, albergues, concentración 
de persoas, etc.  

Foi no ano 2016 cando se asinou un convenio de colaboración coa Agrupación de 
Voluntarios de Protección Civil do Camiño Francés, a través do cal se lle asignaba unha 
axuda económica para os gastos de funcionamento e atención aos peregrinos. O convenio 
volveuse a asinar no 2018 e neste ano 2019 ampliouse ás Agrupacións de Voluntarios de 
Protección Civil do Camiño Portugués.  

Estas actividades de atención levadas a cabo por las Agrupacións de Voluntarios de 
Protección Civil deron bos resultados, e así o poñen de manifesto tanto os peregrinos 
coma as entidades locais ás que pertencen as Agrupacións de Voluntarios de Protección 
Civil.  

Ademais, tense demostrado que as Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil xogan 
un papel fundamental na consolidación dunha imaxe segura dos camiños de Santiago. 
Polo tanto, é importante continuar traballando e ampliar os convenios aos demais camiños. 

Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes presenta a seguinte Pregunta para a 
súa resposta oral en Comisión: 

-Vai a continuar o Goberno galego apoiando dalgún xeito esta labor de atención aos 
peregrinos das Agrupacións de Voluntarios de Protección Civil? 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
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Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 11:15:35 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 10/01/2020 11:15:56 

 
José Manuel Rey Varela na data 10/01/2020 11:16:15 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

Hai xa case dous anos, o Parlamento de Galicia aprobaba a Lei 10/2017, do 27 de 
decembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de Galicia, o primeiro texto 
legal da nosa Comunidade neste eido.  

Unha lei que non só non quedou en papel mollado como adoita a dicir a oposición da 
lexislación aprobada neste Parlamento, senón Xunta de Galicia foi extraordinariamente 
rápida en cumprir cos primeiros mandatos da dita norma:  

- Coa elaboración dun modelo de declaración responsable para autorizacións de 
verbenas e festas populares que facilitaba ás comisións de festas ou asociacións de 
veciños o cumprimento da disposición Adicional 4ª da lei.  

- Coa tramitación e aprobación do Decreto 82/2018, do 2 de agosto, polo que se 
regula a Comisión de Espectáculos Públicos e Actividades Recreativas de Galicia e 
co posterior proceso de elección de membros, que permitiu ter constituída a finais 
dese mesmo ano á Comisión encargada de analizar os seguintes 
desenvolvementos lexislativos.  

- Cos traballos desa Comisión no seu primeiro cometido: elaborar un Proxecto de 
decreto polo que se aproba o Catálogo de espectáculos públicos, actividades 
recreativas e establecementos abertos ao público da Comunidade Autónoma de 
Galicia, texto que se fixo público en febreiro de 2019 no Portal de Transparencia e 
Goberno Aberto de Galicia para sometelo a un amplo proceso de participación 
pública e que foi aprobado definitivamente polo Consello da Xunta en setembro 
deste ano.  

Ademais, a Xunta ten aberto desde xullo de 2019 un proceso de consulta pública previa 
destinado a recoller suxestións para proceder a elaborar un Regulamento de 
desenvolvemento da Lei que aclare todos aqueles estremos que os axentes afectados 
crean necesario precisar e en setembro de 2019 someteu a exposición pública o proxecto 
de orde pola que se determina o horario xeral de apertura e peche dos establecementos 
abertos ao público e de  
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inicio e finalización dos espectáculos públicos e das actividades recreativas na 
Comunidade Autónoma de Galicia. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 

- Que novidades ou melloras achegarán os desenvolvementos pendentes da Lei 
10/2017, do 27 de decembro, de espectáculos públicos e actividades recreativas de 
Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 11:01:41 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 11:02:10 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 10/01/2020 11:02:22 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 10/01/2020 11:02:37 
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Á Mesa do Parlamento  

 
 
Isabel Novo Fariña, Paula Prado del Río, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

A Administración Autonómica segue reforzando todos os mecanismos que permitan 
respostas eficientes fronte ás posibles emerxencias. Durante estes últimos anos, 
aumentáronse esforzos co obxectivo de mellorar a prestación e seguir adaptando a 
seguridade ós novos tempos.  

A Axencia Galega de Emerxencias multiplícase para solucionar os problemas que poden 
xurdir en calquera punto da nosa xeografía. Dispositivos humanos e físicos, prevención, 
tecnoloxía, información nas redes e, por suposto, formación.  

A Academia Galega de Seguridade, situada na Estrada é un organismo autónomo, en 
continuo crecemento, de carácter administrativo xurde coa finalidade de desenrolar 
actividades formativas dirixidas á formación profesional en distintos ámbitos: policías, 
bombeiros, protección civil, ...  

Dende a súa creación en 1992 multiplicou o gasto en formación e actividades dado que a 
formación é un dos piares fundamentais, pois permite mellorar habilidades para intervir nos 
distintos graos e de acordo coas necesidades na atención a accidentes e emerxencias.  

O Partido Popular de Galicia foi o impulsor do creación desta Academia e defendeu 
sempre a súa potenciación. No programa electoral co que obtivo a confianza maioritaria da 
sociedade galega en 2016, o Partido Popular de Galicia fixo determinados compromisos 
arredor da Academia.  

Un deles foi o de reforzar a colaboración na formación dos efectivos da Policía Nacional e 
da Garda Civil que exercen as súas labores na nosa Comunidade Autónoma, compromiso 
cumprido sobre o que xa se informou a esta cámara en xullo de 2017, a pregunta deste 
Grupo.  

Tamén en maio de 2018 recibimos resposta a unha pregunta deste grupo sobre o novo 
proceso de centralización da convocatoria de oposicións a través da Academia Galega de 
Seguridade Pública. 

Porén, o noso programa recollía aínda máis compromisos arredor da Academia: seguir 
fortalecendo o seu papel no que atinxe ao enriquecemento do capital humano dos servizos 
de emerxencias e protección civil; elaboración de programas formativos para Grupos de 
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Emerxencias Supramunicipais e corpos de bombeiros ou ampliación da oferta formativa a 
colectivos como o persoal de xustiza e institucións penitenciarias. 

Neste último ano da lexislatura, o Grupo Parlamentario Popular considera necesario facer 
un balance do cumprimento por parte da Xunta de Galicia destes compromisos. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 

- Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia sobre a formación que se está 
desenvolvendo na Academia Galega de Seguridade (AGASP)? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020.- 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 11:11:14 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 11:13:24 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 10/01/2020 11:13:45 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 10/01/2020 11:14:07 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez Domínguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

Conscientes da importancia que o servicio de protección civil ten na Comunidade 
Autónoma, o Partido Popular de Galicia recolleu no seu programa electoral para o ano 
2016 o seguinte compromiso: “Incentivaremos e dinamizaremos a participación da 
sociedade en tarefas de protección civil a través de campañas de promoción do 
voluntariado, de captación de novos membros e promovendo o recoñecemento social e 
institucional da labor deste persoal voluntario, continuando a formación e axudas para o 
funcionamento das Agrupacións de Voluntarios de Protección civil”.  

Os avances en materia de axudas ás AVPC son innegables. Só neste verán a Xunta dotou 
a 66 agrupacións galegas de 16 vehículos todo terreo tipo pick-up, 21 remolques para a 
atención ás emerxencias e 29 tendas de campaña de emerxencias. Un investimento 
superior ao millón de euros que non é puntual senón que vén a complementar o amplo 
proceso de equipamento das AVPC levado a cabo pola Xunta nos últimos anos.  

Na formación, a mellora tamén é patente. 2018 foi o ano de maior actividade da Academia 
Galega de Seguridade Pública na súa historia en número de actividades, entre as que as 
de formación a persoal voluntario de protección civil teñen un papel fundamental.  

Cumprido o comprometido en materia de axudas e formación, o Grupo Popular considerou 
necesario impulsar actuacións relativas á promoción e o recoñecemento social do 
voluntariado de protección civil.  

En xaneiro deste mesmo ano, sometemos á votación unha iniciativa que lamentablemente 
non contou co apoio de todos os grupos da oposición e que tiña o seguinte contido: “O 
Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a dinamizar a participación da sociedade en 
tarefas de protección civil a través de campañas de promoción do voluntariado, de 
captación de novos membros e da promoción do recoñecemento social e institucional do 
labor deste persoal voluntario." 
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Transcorridos xa varios meses desde a aprobación daquel acordo, o Grupo Popular 
considera de interese coñecer os avances realizados nese aspecto que restaba por 
desenvolver do programa do noso partido en materia de protección civil. 

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 

- Que avances ten efectuado a Xunta de Galicia nos últimos meses en relación á 
promoción e o recoñecemento social do voluntariado de protección civil? 

 
 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento  

 

María Isabel Novo Fariña, Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, 
Beatriz Mato Otero, Jacobo Moreira Ferro, José Manuel Rey Varela, Alberto Pazos 
Couñago e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para 
o seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e 
Interior.  

A contribución e o esforzo do goberno autonómico en materia de emerxencias supera 
as competencias que ten establecida por Lei. A Xunta contribúe de maneira directa ao 
financiamento de servizos de emerxencias porque considera unha prioridade contar 
con servizos que se atopen plenamente dotados e preparados ante calquer situación 
de emerxencias que poidan afectar á poboación.  

Xa dentro das competencias autonómicas, a Lei 5/2007 de 7 de Maio de Emerxencias 
de Galicia crea a Axencia Galega de Emerxencias configurándoa como un ente 
instrumental encargado do estudo e a execución da política autonómica en materia de 
protección civil e xestión das emerxencias.  

No seu artigo 18 sobre as funcións correspóndelle á Axencia Galega de Emerxencias: “ 
Pór a a disposición dos órganos competentes da Xunta de Galicia os medios á súa 
disposición para a xestión das emerxencias de interese galego baixo a superior 
direción da persoa titular da presidencia da Xunta ou da persoa titular da conselllería na 
que esta delegue e mais daqueloutras emerxencias que os plans especiais ou 
territoriais determinen”  

A AXEGA fai unha gran labor no eido das emerxencias as cales podemos tipificar en 
emerxencias ordinarias, onde non é preciso a actuación dun plan porque os medios 
habituais son suficientes, e as emerxencias extraodinarias, aquelas nas que se supera 
a capacidade de resposta dos dispositivos habituais de atención ás emerxencias e se 
necesitan medidas adicionais e extraordinarias.  

Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral 
en Comisión:  

- Que medios pon a dispor a Axencia Galega de Emerxencias para a xestión das 
emerxencias ordinarias e as emerxencias extraordinarias? 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 3ª. 

 

O pasado 10 de setembro facíase público como o Avogado Xeral do Tribunal de 

Xustiza da Unión Europea indicaba que o índice de referencia de empréstitos 

hipotecarios (IREH) non é transparente e pode mesmo ser abusivo.  

Aínda que esta cuestión non é vinculante, as fontes expertas indican a 

posibilidade de que finalmente poida vir desde o ámbito europeo unha sentenza que 

obrigue a anular este imposto hipotecario que o Tribunal Supremo español avalara en 

2017 e abrir a porta a unha vía de reclamación para milleiros de usuarios e usuarias, 

tamén en Galiza.  

No caso de Galiza poderiamos falar mesmo de máis de 13.500 casos, un volume 

importante de persoas afectadas e unha heteroxeneidade de casuísticas que non está 

exenta de complexidade. Neste sentido, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego entende que cómpre activar os mecanismos cos que o noso país conta para o 

exercicio das súas competencias exclusivas en consumo e prever unha atención 

adecuada. Máis aínda, cómpre lamentar como en casos recentes de calotes bancarios 

como é o das “cláusulas chan” lamentablemente moitos usuarios e usuarias tiveron que 
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ir á vía xudicial, cuestión que a protección dos poderes públicos debera ser tendente a 

evitar polas dificultades que supón.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

3ª: 

Que actuacións prevé o goberno galego diante da nova situación xerada respecto 

do índice de referencia de empréstitos hipotecarios? 

Como valora a Xunta de Galiza as conclusións do Avogado Xeral do Tribunal 

de Xustiza da Unión Europea? Realizou ou vai realizar algún estudo xurídico sobre a 

cuestión?  

Prevé ou vai prever a Xunta de Galiza algún reforzo do Instituto Galego do 

Consumo e da Competencia? De que tipo? Con que estimación económica? E de 

reforzo de persoal? E respecto de oficinas específicas?  

Reuniuse ou vaise reunir o goberno galego co sector das asociacións de 

consumidores e consumidoras para abordar esta cuestión? 

E co sector bancario?  

Considera o goberno galego que é preciso impulsar algunha reforma legal para 

mellorar a protección das e dos consumidores?  

 

Santiago de Compostela, 11 de setembro de 2019 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 12/09/2019 09:58:47 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 12/09/2019 09:58:55 

 

María Montserrat Prado Cores na data 12/09/2019 09:59:01 

 

Olalla Rodil Fernández na data 12/09/2019 09:59:09 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 12/09/2019 09:59:18 

 

Ana Pontón Mondelo na data 12/09/2019 09:59:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa á queima de aceites industriais na planta de ENCE en 

Lourizán. 

 

A Asociación pola Defensa da Ría de Pontevedra (APDR) denunciou 

publicamente no mes de xullo o uso de 18.000 toneladas de aceites industriais para 

procesos de combustión na planta de ENCE en Lourizán.  

De confirmarse esta denuncia, estariamos diante dun feito moi grave posto que, 

ademais da normativa estatal e europea que prohibe a queima destes aceites sen tratar 

por producir partículas tóxicas moi prexudiciais para o medio e a saúde humana, a 

queima destes aceites está expresamente prohibida na AAI concedida a ENCE, que só 

permite a utilización como combustible de biomasa.  

Cómpre ter en conta que na resposta enviada ao medios o pasado xoves 18 de 

xullo, ENCE veu a recoñecer o uso de aceites industriais procesados, polo que estaría a 

incumprir a AAI. E con respecto ao cumprimento da normativa que regula o uso destes 

aceites, hai que ter en conta a aprobación en 2018 dunha norma estatal sobre aceites 

usados procesados que é moi restritiva, se ben establece unha moratoria para o seu 

cumprimento de 24 meses que remata en febreiro de 2020.  
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Diante destes feitos, o Grupo Parlamentar do BNG considera necesario abrir 

unha investigación por parte da Xunta de Galiza e que se extreme o control sobre as 

emisións contaminantes da fábrica de Lourizán, polo grave risco que suporían para a 

saúde humana as partículas tóxicas producidas pola combustión de aceites industriais. 

A este respecto, o BNG manifesta a súa preocupación polos datos 

proporcionados o pasado xoves por ENCE a respecto dos puntos de control das súas 

emisións aéreas, nos que cita a estación de medición da Xunta en Campolongo que 

segundo Meteogalicia está ubicada nesa zona porque ten como finalidade medir a 

contaminación producida polo tráfico e pola actividade doméstica e residencial, e non a 

contaminación industrial. 

Ademais ENCE fai referencia a dúas cabinas de medición propias, unha delas 

situada no Areeiro e outra en Campelo. Máis alá de cuestionar o emprazamento e o tipo 

de medición que se fai nestas estacións, a realidade é que a propia Xunta de Galicia na 

última revisión da AAI xa fixo constar que “a estación de Campelo deberá trasladarse 

por non ser representativa da influencia da actividade da instalación con respecto á 

saúde da poboación”. O órgano competente da Xunta deu un prazo de tres meses, 

rematado en decembro de 2018, para facer efectivo este traslado. 

En definitiva, estamos diante dunha nova burla e dun comportamento 

irresponsábel da empresa ENCE, que conta co consentimento e a complicidade da 

Xunta de Galiza. Por este motivo, o BNG esixe a máxima transparencia no control das 

emisións contaminantes da fábrica e que a Xunta de Galiza exerza as súas funcións de 

control e vixilancia coa finalidade de garantir a calidade do ar e a saúde da poboación. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

1. Que medidas levou a cabo o goberno galego en relación coa queima de 

aceites industriais na planta de ENCE en Lourizán? 

2. Considera a Xunta de Galiza que esta queima de aceites incumpre as 

condicións da Autorización Ambiental Integrada? 

3. Cal é a situación actual das estacións de medición da contaminación 

atmosférica da planta de ENCE en Lourizán? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres na data 24/09/2019 18:34:23 

 

María Montserrat Prado Cores na data 24/09/2019 18:34:28 

 

Noa Presas Bergantiños na data 24/09/2019 18:34:35 

 

Olalla Rodil Fernández na data 24/09/2019 18:34:42 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 24/09/2019 18:34:50 

 

Ana Pontón Mondelo na data 24/09/2019 18:34:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa á Xunqueira de Alba. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Na Xunqueira da Gándara de Lérez (coñecida como Xunqueira de Alba) 

existen varios terreos en dominio público marítimo terrestre, con unha superficie 

aproximada de 17 hectáreas (171.000 m2), das que son beneficiarias varias 

administracións: 

- A Deputación Provincial coa concesión dos terreos para a Imprenta 

Provincial e para o Parque de Maquinaria. 

- A Consellaría de Medio Ambiente da Xunta de Galicia, para Parque 

Móbil da Consellaría de Medio Ambiente. Estas instalacións semella que están agora 

compartidas pola Consellaría de Medio Rural e a Dirección Xeral de Emerxencias e 

nelas mesmo está desde fai tempo . Nestes terreos tamén están estacionados vehículos 

de empresas privadas, como é o caso dunha gran cisterna da empresa AVIALSA. 

- A Axencia Galega de Infraestruturas da Consellaría de Infraestruturas e 

Mobilidade para a almacenaxe de materiais e vehículos. 
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- O Parque Móbil do Estado con unha gran nave e zona de estacionamento 

de vehículos. 

- A Dirección Xeral de Costas con diversas dependencias en edificios 

situados á beira da Avenida de Domingo Fontán e terreos circundantes. Ademais, 

dispón dunha parcela na que antigamente existiu un campo de fútbol construído pola 

Deputación. 

- A Dirección Xeral de Tráfico con edificacións e espazos colindantes 

para probas do carné de conducir. 

2. Estes terreos ocupados por diferentes administracións forman parte do Espazo 

Natural de Interese Local Xunqueira de Alba, declarado pola Xunta de Galiza en 2012 

pola Consellaría de Medio Ambiente da Xunta de Galiza, que ten unha superficie total 

de 480.000 m2. 

Semella un auténtico contrasentido que as administracións estean ocupando 

terreos de dominio público marítimo terrestre cando existen outras alternativas máis 

idóneas para o emprazamento destas instalacións. Mais o que resulta difícil de entender 

é que todas as administracións citadas, e nomeadamente a Consellaría de Medio 

Ambiente, ocupen un espazo de grande valor ambiental e que que ten a condición de 

Espazo Natural de Interese Local. 

As administracións deben dar exemplo no relativo ao respecto ao medio 

ambiente e á recuperación de espazos de dominio público, seguindo o criterio de que 

non deben estar nesta ubicación as instalacións que non estean relacionadas co dominio 

público marítimo terrestre e que poidan trasladarse a outro emprazamento. A Xunta de 

Galiza, e nomeadamente a consellaría de medio ambiente deben predicar co exemplo, 
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iniciando os trámites para trasladar os equipamentos e infraestruturas que actualmente 

se ubican na Xunqueira de Lérez.  

3. Parece pois de sentido común que se inicien os trámites para a recuperación 

destes terreos, que unha vez liberados das concesións permitirían crear unha gran zona 

verde arborada de grande interese desde o punto de vista ambiental e con potenciais 

usos recreativos e de lecer. 

Por parte da Deputación anunciouse a intención de abandonar este 

emprazamento e trasladar as instalacións do parque de maquinaria e da imprenta a outra 

ubicación. Desde o BNG entendemos que as demais administracións deberían seguir o 

mesmo camiño, e que tanto a Dirección Xeral de Costas como o departamento de Medio 

Ambiente da Xunta deberían liderar este proceso. 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

1.Que departamentos da Xunta teñen concesións na Xunqueira de Alba e en que 

condicións? 

2.Cando remata a concesión de terreos de dominio público das que desfruta a 

Xunta de Galiza na Xunqueira de Alba (Pontevedra). 

3.Consideran que o goberno galego dá un bo exemplo utilizando terreos de 

dominio público que forman parte dun ENIL para os actuais usos de estacionamento e 

almacenaxe de vehículos e materiais?  

4.Que empresas privadas usan estas instalacións? 
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5.Que previsións ten o goberno galego en canto ao traslado das instalacións 

situadas en dominio público na Xunqueira de Alba a outro emprazamento? 

 

Santiago de Compostela, 30 de setembro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 30/09/2019 12:14:32 

 

María Montserrat Prado Cores na data 30/09/2019 12:14:48 

 

Noa Presas Bergantiños na data 30/09/2019 12:15:29 

 

Olalla Rodil Fernández na data 30/09/2019 12:15:40 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 30/09/2019 12:15:48 

 

Ana Pontón Mondelo na data 30/09/2019 12:15:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre a atención á diversidade no ensino público galego e as 

medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

A finais de 2019 o Consello Escolar de Galiza avaliou os resultados do informe 

A atención a diversidade no ensino básico (Primaria e ESO) elaborado por unha equipa 

de persoal docente e investigador vinculado ao Instituto de Ciencias da Educación da 

USC. 

Nas súas conclusións o informe sinala que para o 60% das persoas enquisadas 

consideran que os recursos humanos son moi escasos e insuficientes e apúntase á 

necesidade de incrementar o profesorado nos centros mais tamén que as e os docentes, 

dispoñan de máis tempo, de maior flexibilidade horaria e máis estabilidade, para facer 

mellor o seu traballo. 

Así mesmo, cítase a sobrecarga horaria do profesorado e a falta de tempo para a 

coordinación como principais obstáculos para desenvolver en mellores condicións as 

tarefas de apoio educativo. 

Desde o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego vimos defendendo 

que a atención á diversidade debe ser un asunto central para a Consellaría de Educación 
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e que os recursos actuais no ensino público non son suficientes para garantir a calidade 

educativa que merece o alumnado. 

Neste senso temos reclamado a recuperación do horario lectivo previo a 2011 e 

o incremento dos cadros docentes, unha decisión que melloraría non só as condicións de 

traballo do profesorado senón tamén a calidade do ensino; a redución das ratios a 15 

estudantes en Infantil, 20 en Primaria e 25 na ESO, tendo en conta sempre unha 

redución no caso de escolarización nunha aula de alumnado con necesidades específicas 

de apoio educativo, así como de alumnado repetidor; ou unha maior e mellor formación 

na atención á diversidade dirixida ao conxunto do profesorado.  

Algunhas destas cuestións foron obxecto de debate na última xuntanza do CEG 

aprobándose mesmo propostas sindicais dirixidas a mellorar e ampliar a atención á 

diversidade no ensino público galego.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a atención á diversidade que se presta nos 

centros de ensino público? 

- Cre que os recursos actuais son suficientes? 

- Que medidas prevé adoptar a Xunta de Galiza ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020 
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Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/01/2020 11:47:10 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 10/01/2020 11:47:18 

 

María Montserrat Prado Cores na data 10/01/2020 11:47:25 

 

Noa Presas Bergantiños na data 10/01/2020 11:47:32 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 10/01/2020 11:47:41 

 

Ana Pontón Mondelo na data 10/01/2020 11:47:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

O Real decreto 1529/2012, do 8 de novembro, polo que se desenvolve o contrato 

para a formación e a aprendizaxe, e se establecen as bases da formación 

profesional dual pretende establecer as bases para a implantación progresiva da 

formación profesional dual en España, entendida como o conxunto de accións e 

iniciativas formativas que teñen por obxecto a cualificación profesional das 

persoas, combinando os procesos de ensino e aprendizaxe na empresa e no centro 

de formación. 

 

No seu título III, dedicado á formación profesional dual do sistema educativo, 

establece que o obxecto é establecer o marco para o desenvolvemento de 

proxectos de formación profesional dual no sistema educativo, coa co-

participación dos centros educativos e das empresas, cando non medie un 

contrato para a formación e a aprendizaxe e cunhas claras finalidades; 

incrementar o número de persoas que poidan obter un título de ensino secundario 

postobrigatorio a través das ensinanzas de formación profesional, conseguir unha 

maior motivación no alumnado e diminuír o abandono escolar temperán, facilitar 

a inserción laboral como consecuencia dun maior contacto coas empresas, 

incrementar a vinculación e corresponsabilidade do tecido empresarial coa 

formación profesional, potenciar a relación do profesorado de formación 

profesional coas empresas do sector e favorecer a transferencia de coñecementos 

e, finalmente, obter datos cualitativos e cuantitativos que permitan a toma de 

decisións en relación coa mellora da calidade da formación profesional. 

 

A demanda de persoal cualificado nas empresas do sector da minería fai 

necesario dun ciclo formativo de grao medio de FP Dual de Escavacións e 

Sondaxes (sería o primeiro en Galicia), un ciclo no que o alumnado se formará en 

estudos para facer escavacións para a extracción de recursos minerais ou para a 

construción de obras subterráneas e ao descuberto, perforar para facer sondaxes 

de prospección mineira e de investigación xeotécnica, montando e mantendo as 

instalacións e a maquinaria, e aplicando a lexislación de protección ambiental e 

de prevención de riscos laborais. 
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Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  E a Xunta de Galicia coñecedora do interese do IES Plurilingüe Castro da 

Uz, no concello das Pontes, de instaurar un ciclo de FP Dual sobre Escavacións e 

Sondaxes? En caso afirmativo, desde que data? 

 

2ª) Ten previsto a Xunta de Galicia iniciar no curso 2020-2021 un ciclo de FP 

Dual sobre Escavacións e Sondaxes  no IES Plurilingüe Castro da Uz, no 

concello das Pontes? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/01/2020 12:01:19 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2020 12:01:44 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2020 12:01:56 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e José Manuel 

Pérez Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

A empresa de telemarketing Unitono Servizos Externalizados situada no Parque 

Tecnolóxico de Galicia, no concello de San Cibrao de Viñas (Ourense), dá 

traballo na actualidade a 130 persoas, a maior parte delas mulleres. Esta empresa 

leva prestando nos últimos dez anos dende esta plataforma, o servizo de atención 

telefónica ao cliente de Naturgy. 

 

No mes de abril dende o Grupo Parlamentario Socialista coñeciamos a través do 

Comité de Unitono Ourense, que a empresa podía estar xa comezando un proceso 

de deslocalización do servizo de atención ao cliente a Cataluña e a Colombia, 

motivos polos cales xa convocou paros e mobilizacións para frear o que podería 

ser un duro varapau para máis de 130 familias. Cunha repercusión moi importante 

para unha provincia na que hai moitos factores que seguen lastrando o seu tecido 

sociolaboral, por exemplo a taxa de actividade, que queda no 47,7 %, a máis 

baixa de España, moi por baixo da media galega (53,0 %) e española (58,6 %), e 

a taxa de ocupación que é dun 41,5 %, o que nos sitúa á cola de España onde a 

media é de 50,1 %, e tamén é a máis baixa de todo Galicia cun 46,6 %.  

 

Observando a situación dos últimos meses, e tras a apertura por parte da empresa 

dun centro en Cataluña onde atenden as mesmas chamadas que en Ourense, está a 

tentarse baleirar de traballo este centro para que as chamadas sexan atendidas 

dende Cataluña ou Colombia, co obxectivo de abaratar custos e destruír emprego.  

Por outro lado, tendo en conta que gran parte das persoas usuarias dos servizos de 

Unitono Ourense son galegas, o feito da súa deslocalización impediría, de facto, 

que puidesen seguir recibindo atención na nosa lingua. 

 

Preocupados por esta situación, o 30 de abril realizamos, no Pleno do Parlamento 

de Galicia, unha pregunta urxente na que o Goberno galego se comprometeu a 

manter os contactos precisos coa empresa Naturgy para evitar a deslocalización 

desta empresa. 

 

Este tipo de situacións véñense repetindo estes últimos anos no sector do 

telemarketing, sufrindo as traballadoras a presión da deslocalización dos servizos 
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a países con salarios máis baixos, o que provocou centos de despedimentos en 

moitas compañías (en Galicia, por exemplo, en Atento ou Extel), ademais a 

situación de precariedade laboral que se vive no conxunto da sociedade, é 

aproveitada por estas empresas para ofrecer menos garantías laborais ao seu 

persoal. De feito, a continuidade en Ourense da propia Unitono Servizos 

Externalizados leva anos en risco, sufrindo o seu persoal xa o ano 2013 un ERTE. 

 

En plena época estival, recentemente tivemos coñecemento de que Naturgy 

decidiu non contar con Teleperformance co obxectivo de deslocalizar parte dos 

servizos que presta esta empresa na Coruña cara Colombia. Esta situación fai que 

se incremente aínda máis a preocupación dos traballadores e traballadoras da 

empresa de telemarketing Unitono Servizos Externalizados situada no Parque 

Tecnolóxico de Galicia, por sufrir o mesmo destino. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Púxose en contacto a Xunta de Galicia nos pasados meses con Naturgy, 

para interesarse polas intencións da empresa de deslocalizar o seu servizo 

de atención ao cliente situado no Parque Tecnolóxico de Galicia, no 

concello ourensán de San Cibrao das Viñas? 

2. En caso afirmativo, adquiriu Naturgy algún tipo de compromiso de 

mantemento desta actividade? 

3. Reclamoulle nos pasados meses a Xunta de Galicia a Naturgy, o 

mantemento dos postos de traballo do seu servizo de atención ao cliente 

situado no Parque Tecnolóxico de Galicia, no concello ourensán de San 

Cibrao das Viñas? 

4. Mantivo recentemente o Goberno galego reunións co comité de empresa de 

Unitono? 

5. Que actuacións vai levar a cabo a Xunta de Galicia para garantir o 

mantemento dos postos de traballo da empresa Unitono, situada no Parque 

Tecnolóxico de Galicia no concello ourensán de San Cibrao das Viñas? 

6. Ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha durante a X lexislatura, 

un plan concreto para o sector do telemarketing, para garantir o 

mantemento dos postos de traballo na nosa comunidade autónoma? 

7. En caso afirmativo, cando ten previsto poñelo en marcha? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 por cento dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, 

no total da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis 

que a UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o 

ano 2002, do 17,6 por cento dese ano ao 16,4 por cento do 2016, mentres que o 

de maiores de 65 creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco 

galegos igualaba ou superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Complexo Residencial de Persoas Dependentes (CRAPD), situado en Vigo, 

está formado por centros de xestión propia da Xunta de Galicia que contan con 

454 prazas para persoas dependentes. Dende o Grupo Parlamentario Socialista 

tivemos coñecemento de que ademais dos problemas de sobrecarga de traballo do 

persoal que traballa neste centro (unha problemática xeneralizada en todos os 

centros que dependen da Consellería de Política Social), e a non cobertura das 

baixas e vacacións do persoal, da existencia dunha elevada conflitividade laboral, 

e falla de diálogo entre a representación legal das traballadoras e traballadores 

coa dirección. De feito, recentemente abriuse expediente disciplinario e proposta 

de sanción disciplinaria a catro auxiliares de enfermaría traballadoras deste 

centro, segundo a dirección polo non acompañamento dun residente dende o 

terceiro andar ao primeiro. Por ditos feitos motivados, tal e como denunciou o 

propio comité de empresa, pola comunicación ás traballadoras de ordes 

contraditorias dende diferentes departamentos, se lles impón unha sanción de 
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suspensión de emprego e soldo durante dez días, e a expulsión das listas de 

contratación por ese período. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación laboral do Complexo 

Residencial de Persoas Dependentes de Vigo (CRAPD)? 

2. Considera o Goberno galego que a sanción imposta recentemente a catro 

auxiliares de enfermaría deste centro, por supostamente non baixar a un 

residente a outro andar, é proporcionada? 

3. Ten previsto tomar medidas para reducir a conflitividade laboral no 

CRAPD Vigo? 

4. En caso afirmativo, que medidas vai poñer en marcha? 

5. No CRAPD de Vigo, estanse a cubrir o 100 por cento dos días de permiso, 

vacacións, e IT do persoal? 

6. Considera a Xunta de Galicia que o persoal do centro sofre sobrecarga de 

traballo? 

7. Ten previsto o Goberno galego, durante a X lexislatura, incrementar os 

gastos de funcionamento e de persoal das residencias públicas de maiores 

da nosa comunidade autónoma?  

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   Julio Torrado Quintela  

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:23:48 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 10/01/2020 11:23:58 
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Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:24:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Segundo datos do IGE, máis de 270.000 galegos e galegas viven sós, 125.000 dos 

e das cales teñen máis de 65 anos. Debido ao envellecemento poboacional e ás 

baixas cifras de natalidade, os fogares unipersoais irán en aumento nos vindeiros 

anos, segundo indican as proxeccións de poboación chegarán aos 347.027 no ano 

2031, e serán entón o 31,3 % do total. 

 

A pesares de que non hai datos concretos, moitos deles e delas sofren o que se 

coñece como soidade non desexada, caracterizada porque as persoas que a 

padecen presentan unha falla ou déficit de relacións interpersoais, e senten a 

soidade como algo obrigado, que lles produce sufrimento. Trátase polo tanto dun 

fenómeno social, dunha experiencia fundamentalmente persoal, polo que a súa 

abordaxe se volve moi complexa. 

 

Aínda que a soidade a pode experimentar calquera persoa, e existen outros 

colectivos en risco de padecela, son as persoas maiores as que representan as 

porcentaxes máis elevadas de soidade, e tamén son as que manifestan esta doenza 

como unha das súas principais preocupacións. 

 

A soidade non desexada nas persoas maiores ten como causas principais: as 

dificultades de adaptación á xubilación, desvinculación social, circunstancias 

familiares adversas (viuvez, falla de contacto e dispersión dos fillos e fillas), 

perda de redes familiares e comunitarias e problemas de saúde (depresión 

continuada, enfermidades cardíacas, suicidio, maior taxa de mortalidade, 

estrés…). 

 

Durante estes últimos anos foron moitas as administracións, dentro e fóra das 

nosas fronteiras, que puxeron en marcha iniciativas cuxo obxectivo é o de previr 

e abordar esta problemática, unha das máis coñecidas a creación do “Ministerio 

de la Soidade” no Reino Unido, pero tamén moitas en concellos galegos que 

elaboraron censos de persoas maiores que viven soas. 
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Dende o Grupo Socialista consideramos que o problema da soidade non desexada 

debe ser abordado de forma global por todas as administracións, consideramos 

necesario e prioritario tomar medidas para previlo e abordalo, a través dun 

coñecemento científico e estatístico máis profundo. Nesta liña de traballo, o 25 de 

xuño aprobouse por unanimidade no Parlamento de Galicia, unha iniciativa 

socialista na que se “insta a Xunta de Galicia a elaborar durante a X lexislatura, 

e en colaboración coa Fegamp, un informe que permita dimensionar o impacto 

do fenómeno da soidade en Galicia. 

a) Dito documento conterá un censo de persoas maiores que viven soas en 

Galicia. 

b)Tendo en conta os resultados deste informe, e en colaboración coa Fegamp, o 

Goberno de España, e a participación do terceiro sector, elaborar de maneira 

urxente unha estratexia de prevención e atención á soidade non desexada en 

Galicia, que aborde de forma integral este fenómeno”. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. En que fase se atopan os traballos para que, tal e como se aprobou por 

unanimidade no pleno do Parlamento de Galicia, a Xunta de Galicia 

elabore durante a X lexislatura un  informe que permita dimensionar o 

impacto do fenómeno da soidade en Galicia? 

2. Mantivo a Xunta de Galicia encontros de traballo coa Fegamp de cara a 

elaboración de dito informe? 

3. En caso afirmativo, en qué datas tiveron lugar ditas reunións? 

4. En caso de celebrarse ditos encontros, cales foro as liñas de traballo que se 

estableceron? 

5. Cando ten previsto contar a Xunta de Galicia cun censo actualizado de 

persoas maiores que viven soas? 

6. Cando considera o goberno galego que a nosa comunidade autónoma 

poderá contar cunha estratexia de prevención e atención á soidade non 

desexada en Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O xogo patolóxico ou ludopatía é un trastorno caracterizado por un pobre control 

de impulsos que se manifesta por recorrentes e mal adaptadas condutas de xogo. 

O DSM-V (Quinta Edición do Manual Diagnóstico e Estatístico dos Trastornos 

Mentais) inclúe o xogo patolóxico como un trastorno aditivo, o que se denomina 

adicción sen substancias. O crecemento da ludopatía ou xogo patolóxico está en 

relación directa co aumento e a difusión, con restricións moi limitadas, da oferta 

de xogo. A indefensión ante este incremento afecta tanto as persoas máis 

vulnerables psicoloxicamente, como a aquelas que atravesan tensión emocional 

ou dificultades económicas.  

 

En España, o incremento do xogo foi exponencial desde a súa legalización en 

1977. O noso país é actualmente, xunto con Alemaña, o que maior gasto en xogo 

per cápita realiza de Europa, e un dos maiores do mundo. Constátase que despois 

das máquinas comecartos, os xogos on-line supoñen o maior problema neste eido. 

O perfil do xogador on-Iine é novo, existindo casos de menores que xogan polo 

fácil que é vulnerar a lei na internet. O xogo en liña constitúese así como a 

segunda causa de tratamento por adicción ao xogo. A chegada da rede trouxo a un 

novo tipo de ludópata, a maioría son homes, teñen estudos, e cada vez son máis 

novos. Ata hai pouco os xogadores empezaban de media aos 28 anos a apostar, na 

actualidade esa media está xa nos 18 anos. Entre un 1 % e un 2 % dos adultos 

teñen adicción ao xogo, mentres que entre os máis novos, as cifras oscilan entre o 

3 % e o 8 %. Ademais, a relación entre o tempo de exposición aos xogos on-line e 

o comezo da adicción é tremendamente curto.  

 

O artigo 27 do Estatuto de autonomía de Galicia sinala como “competencia 

exclusiva da Comunidade, entre outras, a ordenación dos casinos, xogos e 

apostas, con exclusión das Apostas Mutuas Deportivo Benéficas”. Acorde co 

anterior e como resultado do acordo Estado-Comunidade Autónoma, ditouse o 

Real decreto 228/1985, de data 6 de febreiro de 1985, polo que se concreta o que, 

en materia de xogo, son competencias exclusivas e concorrentes do Estado e da 

Comunidade Autónoma de Galicia. 
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A entrada en vigor da Lei 13/2011, do 27 de maio, de regulación do xogo, tiña 

entre os seus obxectivos a protección dos usuarios, a protección dos menores e a 

protección dos grupos vulnerables. Por iso, correspóndelle ás administracións 

públicas contribuír a alcanzalos.  

 

O 12 de abril de 2018 aprobábase por unanimidade, na Comisión 5.ª do 

Parlamento de Galicia, unha iniciativa do Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia co seguinte texto: 

 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a previr e combater a ludopatía 

entre a mocidade poñendo en marcha, entre outras, as seguintes medidas:  

 

1. Habilitar mecanismos de control no risco de máquinas comecartos, con toda a 

urxencia posible, ao ser o risco de adicción máis estendido.  

2. Establecer unha regulación clara, concisa e estrita sobre os distintos 

programas de incitación á práctica das diversas modalidades de xogo en liña, 

incidindo fundamentalmente na regulación da publicidade.  

3. Realizar campañas de sensibilización e prevención da ludopatía, dotadas 

orzamentariamente, con proxectos dirixidos a menores e que incorporen a 

perspectiva de xénero.  

4. Expor na Comisión de Xogo de Galicia (creada a través da Lei 14/85, do 23 de 

outubro, reguladora dos xogos e apostas de Galicia, como órgano de estudo, 

coordinación e asesoramento das actividades relacionadas coa práctica de xogos 

e apostas En Galicia) o desenvolvemento de defensa dos sectores máis 

vulnerables, especialmente os e as menores, aplicando o principio de 

responsabilidade da Administración para que se establezan mecanismos de 

regulación de obrigado cumprimento, priorizando os intereses da sociedade En 

xeral e non só os intereses dos axentes económicos.  

 

5. Valorar a posibilidade de:  

 

a) Realizar un estudo sobre a incidencia das condutas de risco relacionadas co 

xogo na poboación galega, distinguindo idade e sexo, e os servizos de 

rehabilitación existentes no territorio.  

b) Organizar cursos de formación para profesorado, pediatras e profesionais da 

Atención Primaria en relación á detección de condutas aditivas e a actuación 

profesional a seguir.” 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do grao de cumprimento do acordo 

alcanzado por unanimidade o pasado 12 de abril de 2018, na comisión 5ª 

do Parlamento de Galicia, para previr e combater a ludopatía entre a 

mocidade galega? 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia habilitar mecanismos de control no 

risco de máquinas comecartos? 

3. Realizou durante a X lexislatura a Xunta de Galicia algunha campaña de 

sensibilización e prevención da ludopatía, dotada orzamentariamente, con 

proxectos dirixidos a menores e que incorporen a perspectiva de xénero? 

4. Cal é a dotación orzamentaria que dedica o Goberno galego á prevención 

deste trastorno de conducta? 

5. Ten previsto o Goberno galego realizar un estudo sobre a incidencia das 

condutas de risco relacionadas co xogo na poboación galega? 

6. Cando ten previsto a Xunta de Galicia regular a publicidade das diversas 

modalidades de xogo en liña? 

7. Cantos cursos de formación, dirixidos a profesionais do ensino e sanitarios, 

en relación á detección de condutas aditivas realizou a Xunta de Galicia 

durante a X lexislatura? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:26:20 
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Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:26:30 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A construción dos novos centros de saúde comprometidos polo Sr. Feijoo dende a 

súa chegada ao Goberno da Xunta de Galicia no ano 2009, é un dos mellores 

exemplos do fracaso, das mentiras, das trampas, da ocultación, e da privatización 

indiscriminada que caracteriza a xestión sanitaria levada a cabo baixo o seu 

mandato. 

 

Pola contra, dende o Grupo Socialista sempre consideramos unha prioridade a 

posta en marcha dun Plan xeral de reordenación, modernización e mellora da rede 

de centros de saúde de Atención Primaria, a fin de que este servizo asistencial 

básico sexa o máis axeitado ás necesidades actuais.  

 

Dende que chegou o PP de Feijoo ao Goberno foi mudando os compromisos ano 

tras ano, mesmo modificando os nomes dos concellos onde se ían construír os 

centros nun baile de nomes intolerable, sobre todo para aqueles concellos nos que 

fixeron o esforzo de adquirir os terreos para cederllos á Xunta de Galicia co 

propósito de que esta cumprira co compromiso de construír estas novas 

infraestruturas. Un dos exemplos deste desleixo dos gobernos do PP é o centro de 

saúde de Ribadavia. A capital e a comarca do Ribeiro necesitan un novo centro de 

saúde para atender á poboación, tendo en conta os problemas estruturais que 

presenta o agora existente con 30 anos de antigüidade, aos que hai que engadir a 

súa localización a beiras do Avia, nunha zona inundable e con exceso de 

humidade. Entre estas, destácase a falta de accesibilidade para persoas en cadeira 

de rodas nos baños, problemas no illamento térmico e carpintería, pingueiras, 

humidades e tramos rotos no pavimento, que mesmo chegaron a causar 

accidentes aos pacientes. Unha equipa de inspección do Sergas comprobou in situ 

o pasado mes de xaneiro o estado das instalacións.  

 

A iniciativa de construír un centro de saúde noutra zona de Ribadavia partiu no 

ano 2007 do equipo de goberno socialista do Concello, e en setembro de 2008 

producíase a cesión á Xunta de Galicia dunha parcela no Campo da Feira 

adquirida a particulares cun gasto aproximado de 30.000 euros. Ao mes seguinte, 

a Consellería de Sanidade licitaba a redacción do proxecto, ascendendo o 
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investimento calculado polos técnicos a 2.890.000 euros, para un edificio de dúas 

plantas e un total de 2.500 metros cadrados útiles. Aprobouse ademais por parte 

do Concello de Ribadavia unha modificación puntual da superficie, que antes era 

rústica e agora é dotacional, e como tal se contempla no futuro Plan xeral de 

ordenación.  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno da Xunta de Galicia construír durante a X 

lexislatura, un novo centro de saúde en Ribadavia?  

2. De ser así, cando se iniciarán esas obras? E cando prevé o Goberno que 

podería estar en funcionamento o novo centro? 

3. A que se debe o retraso na construción do mesmo, tendo en conta que o 

Concello de Ribadavia cedeu os terreos á Xunta de Galicia no ano 2008? 

4. Que orzamento ten previsto dedicar o Goberno durante o ano 2019 á 

construción deste centro de saúde?  

5. Cales son as conclusións do informe elaborado polo Sergas trala inspección 

levada a cabo no centro de saúde de Ribadavia o pasado mes de xaneiro? 

6. Mentres non se constrúe este novo centro de saúde, cando ten previsto a 

Xunta de Galicia  corrixir as deficiencias detectadas no actual centro? 

7. En que van consistir ditas actuacións? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:27:29 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:27:38 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei 30/1981, do 7 de xullo, pola que se modifica a regulación do 

matrimonio no Código civil e se determina o procedemento para seguir nas 

causas de nulidade, separación e divorcio, vén poñendo de manifesto a 

insuficiencia dos instrumentos procesuais que o ordenamento xurídico ofrece para 

a resolución dos conflitos derivados das rupturas familiares, sobre todo no que se 

refire a salvagarda do interese superior das e dos menores para manter relacións 

cos proxenitores non custodios e a súa familia, á marxe da ruptura. 

 

Esta situación fixo que a Xunta de Galicia afrontase o financiamento, con cargo 

ao Programa de orientación e mediación familiar, dunha rede de puntos de 

encontro para garantir a existencia dun lugar apropiado que facilite a relación 

materno/paterno-filial, asegurando o benestar e a seguridade das menores e dos 

menores en familias en situacións de conflito. 

 

Á súa vez, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o 

tratamento integral da violencia de xénero, establece no seu artigo 53 que o 

departamento competente en materia de igualdade garantirá a existencia de 

puntos de encontro familiar, como un servizo que facilita e preserva a relación 

entre as e os menores e as persoas das súas familias en situacións de crises, e que 

permite e garante a seguridade e o benestar das nenas e dos nenos e facilita o 

cumprimento do réxime de visitas, dispoñendo ademais que as normas e os 

requisitos aos que terán que se axustar os puntos de encontro familiar se 

establecerán regulamentariamente. 

 

O incremento nos derradeiros anos da demanda dos puntos de encontro familiar, 

transformounos nun recurso imprescindible para a nosa sociedade, a pesares do 

cal seguen sendo poucos (sete en toda a comunidade autónoma) e estando mal 

dotados. 

 

Esta falta de medios e de persoal orixina a insuficiencia do recurso, e listas de 

espera que son inaceptables tanto para os nenos e nenas que teñen que percorrer 

longas distancias, o que implica graves prexuízos tanto para a súa actividade 
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escolar coma persoal pola carga emocional e o esgotamento acumulado; así como 

para quen ten concedido un réxime de visitas polo órgano xudicial, ou a 

Administración.  

 

No ano 2013 a Xunta de Galicia decidiu trasladar o Punto de Encontro Familiar 

de Ourense, ás instalacións da Casa da Xuventude. As profesionais do eido do 

social, as organizacións feministas, e desde o PSdeG, levamos tempo 

denunciando a situación na que se atopa, insistindo en que non é o emprazamento 

axeitado dado que é un espazo que está excesivamente exposto, e que non protexe 

axeitadamente a confidencialidade necesaria para este tipo de servizo. 

 

Recentemente, as organizacións feministas volveron  denunciar a situación na que 

se atopa este servizo pola: 

 

 Revitimización das vítimas de violencia machista ao tratar a intervención 

nestes casos como se se tratase simplemente de divorcios conflitivos, 

reproducindo e perpetuando estereotipos sobre estas mulleres e a violencia, 

e deixando aos meniños e meniñas en situacións de desamparo e risco. 

 Negativa desde o servizo do Punto de Encontro Familiar a coordinarse con 

distintas profesionais dos servizos sociais, sanitarios e educativos, que 

atenden aos nenos e nenas e familias que acoden ao punto de encontro, 

saltándose os principios reitores da Lei orgánica 1/2004, do 28 de 

decembro, de medidas de protección integral contra a violencia de xénero e 

os principios xerais da Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a 

prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, e obviando a 

obriga legal de garantir un tratamento integral da atención a mulleres que 

sofre violencia de xénero. 

 

Por todo iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego do funcionamento do Punto de 

Encontro Familiar de Ourense? 

2. Considera a Xunta de Galicia que a actual radicación deste espazo garante 

a confidencialidade necesaria para este tipo de servizo? 

3. Ten realizado a Xunta de Galicia inspeccións recentes sobre o seu 

funcionamento? 

4. En caso afirmativo, cal foi o resultado? 
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5. Estase levando a cabo no Punto de Encontro Familiar de Ourense unha 

axeitada coordinación con distintas profesionais dos servizos sociais, 

sanitarios e educativos? 

6. Recibiu a Xunta de Galicia queixas sobre o funcionamento do PEF de 

Ourense? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 12:26:52 

 
María Luisa Pierres López na data 10/01/2020 12:27:09 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 12:27:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O grupo internacional de traballo en obesidade (IOTF) e a Organización Mundial 

da Saúde (OMS), definiron a obesidade como a epidemia do século XXI polas 

dimensións adquiridas ao longo das últimas décadas, o seu impacto sobre a 

morbimortalidade, a calidade de vida e o gasto sanitario.  

 

Cada vez se dispón de evidencia máis uniforme sobre o impacto da obesidade na 

maior parte das enfermidades crónicas, non só en relación coas cardiovasculares, 

senón tamén con outros problemas frecuentes como a diabetes tipo 2, a artrose, os 

problemas psicolóxicos e mesmo algúns tipos de cancro, tales como o de colon, o 

de mama e o de endometrio O importante impacto sobre as enfermidades 

crónicas, o custo sanitario, a calidade de vida e as súas crecentes dimensións 

configuran a obesidade como un importante problema de saúde pública. Así o 

recoñeceu a OMS na estratexia global en nutrición e actividade física aprobada en 

maio de 2004, urxindo aos países membros a desenvolver plans de acción 

encamiñados a promover hábitos alimentarios saudables e a estimular a práctica 

habitual de actividade física como principais estratexias preventivas.  

 

Segundo os datos da Enquisa Nacional de Saúde publicados polo Instituto 

Nacional de Estatística, o 64,6 % dos galegos e galegas, máis de 1,7 millóns, 

valoraron o seu estado de saúde xeral como “moi bo” ou “bo” durante 2017, 

mentres que, no outro extremo, 39.100 declararon ter un estado de saúde “moi 

malo”. Con respecto ás características físicas da poboación, a Enquisa Nacional 

de Saúde de España 2017 realizada polo Ministerio de Sanidad, Consumo y 

Bienestar Social, reflicte que no referente ao Índice Masa Corporal en relación á 

comunidade autónoma de nacemento, en Galicia hai un 59,75 % da poboación 

maior de 18 anos que sofre sobrepeso ou obesidade, é dicir que ten un peso por 

enriba do que se considera como normopeso, a segunda máis elevada de todo 

España (soamente por detrás da Rexión de Murcia), e cinco puntos superior á 

media estatal. 

 

No caso da poboación infantil, a pesares de que os datos da enquisa de 2017 do 

Ministerio indican que na actualidade o número de nenos e nenas de entre 2 e 17 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
nw

13
7k

Q
7m

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196878

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROnw137kQ7m5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

anos que ten un peso por enriba do que se considera como normopeso é inferior á 

media estatal, son un 23,29 % os e as nenos e nenas que sofren sobrepeso ou 

obesidade, datos que se os analizamos en función do sexo son superiores nos 

homes que nas mulleres. 

 

No ano 2013 a Xunta de Galicia puña en marcha o Plan Xermola, cuxo obxectivo 

era “diminuír a prevalencia da obesidade na poboación infantil e xuvenil de 

Galicia (menores de 18 anos) nun prazo de 8 anos, mellorar o patrón alimentario 

e de actividade física da poboación infantil e xuvenil como principais 

determinantes actuais desta patoloxía e actuar sobre outros que vaia identificando 

a evidencia científica”. Seis anos despois da súa posta en marcha, non temos 

coñecemento de que haxa unha avaliación do mesmo, todo elo cando a taxa de 

nenos e nenas que teñen un peso maior ao considerado como normopeso, segue 

sendo alarmante, un problema grave que se debe abordar con urxencia, xa que 

pode afectar á súa saúde inmediata, así como ao nivel educativo que poden 

alcanzar, e a súa calidade de vida  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego elevada a taxa de galegos e galegos maiores 

de 18 anos que sofren sobrepeso ou obesidade? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia da porcentaxe de menores de 18 

anos que sofren na nosa Comunidade Autónoma sobrepeso ou obesidade? 

3. Seis anos despois da súa posta en marcha, qué valoración fai a Xunta de 

Galicia da aplicación do Plan Xermola? 

4. Publicáronse informes de seguimento? 

5. En caso afirmativo, que resultados e recomendacións se recollen no 

mesmo? 

6. Que medidas ten previsto poñer en marcha a Xunta de Galicia durante a X 

lexislatura  para reducir a taxa de galegos e galegas con un peso maior ao 

considerado como normopeso? 

7. Ten previsto a Xunta de Galicia promover durante a X lexislatura, 

campañas educativas para a promoción da actividade física e alimentación 

saudable e equilibrada a través da escola e dos comedores escolares? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:30:26 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:30:35 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
nw

13
7k

Q
7m

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196880

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROnw137kQ7m5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Dende o Grupo Socialista consideramos unha prioridade a posta en marcha dun 

Plan xeral de reordenación, modernización e mellora da rede de centros de saúde 

de Atención Primaria, a fin de que este servizo asistencial básico sexa o máis 

axeitado ás necesidades actuais. Neste marco, Ourense non pode, como ocorreu 

nas anteriores lexislaturas dos gobernos do PP e a pesares das demandas dos 

veciños e veciñas de Ourense e de xeito singular dos barrios con maior 

poboación, quedar atrás na construción dos novos equipamentos sanitarios.  

 

A anterior equipa de Goberno socialista (2007-2015) do Concello de Ourense, xa 

puxera a dispor da Xunta de Galicia e cedera unha parcela de titularidade 

municipal no barrio do Vinteún para a nova infraestrutura sanitaria, e fixera 

ademais un esforzo adicional para a súa explanación e urbanización de xeito 

previo. Ademais facilitou tamén á Administración autonómica no ano 2010, seis 

posibles situacións para a construción do novo centro de saúde en Mariñamansa, 

dando resposta á demanda trasladada polos representantes de 18 asociacións 

veciñais do sur da cidade na que expoñían que “o edificio do actual Centro de 

Saúde de Mariñamansa, co paso do tempo quedou pequeno e non pode albergar 

novas infraestruturas para facer cirurxía menor, espazos para educación 

maternal e de fomento do aleitamento natural, etc.” e demandaban previsión de 

solo para novas infraestruturas sanitarias. 

 

Pasadas xa máis de dúas lexislaturas dende o inicio do trámites por parte do 

Concello para poñer a dispor os terreos co único fin de que a Xunta de Galicia, 

dende o 2009 gobernada polo PP, comprometera e executara as 3 obras para a 

construción de novos equipamentos sanitarios en O Couto, O Vinteún e 

Mariñamansa; a día de hoxe, só se acadou a construción do novo centro de saúde 

para o barrio do Couto, posto en marcha hai pouco máis dun ano, e que se licitou 

no ano 2012. 

 

O pasado 25 de xaneiro coñeciamos o anuncio da aprobación por parte do 

Consello da Xunta de Galicia da construción do novo centro de saúde do Vinteún, 

dentro dun paquete de 25 centros de saúde que a propia Xunta de Galicia promete 
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construír e reformar en toda Galicia. Oito anos despois sen dar luz verde dende o 

Goberno galego a esta dotación sanitaria fundamental para Ourense, e a escasos 

meses da celebración das eleccións municipais, este anuncio do goberno de 

Feijoo semella soamente publicidade e propaganda. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia a construción en Ourense de novos centros 

de saúde nos barrios do Vinteún e de Mariñamansa? 

2. Por que demorou o Goberno galego a construción destes centros de saúde? 

3. Cal é o calendario que ten previsto a Xunta de Galicia para o inicio, 

execución, e remate dos novos centros de saúde de Ourense, en concreto 

dos barrios do Vinteún e de Mariñamansa? 

4. Iniciou o Goberno galego os contactos co Concello de Ourense para que no 

referente a cesión definitiva de terreos, xestión de licenzas, modificacións 

precisas, etc. se acade que os dous novos centros de saúde de O Vinteún e 

de Mariñamansa estean rematados o máis axiña posible? 

5. Coñece a Xunta de Galicia a intención do Concello de Ourense de ceder 

terreos para a construción destes dous centros de saúde? 

6. En caso afirmativo, cal é a situación exacta deses terreos? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:31:29 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 11:31:39 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:31:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Segundo os datos do INE de 2016, Ourense lidera en Galicia a taxa de 

mortalidade por infarto de miocardio por cada 100.000 habitantes, cunha 

porcentaxe do 59,7.  Ademais, esta cifra sitúa á provincia 27 puntos por riba da 

media estatal. Na actualidade o servizo de hemodinámica do CHUOU non está 

dispoñible as 24 horas do día, o que provoca centos de traslados ao Complexo 

Hospitalario de Vigo, o centro de referencia cando o servizo non está activo.  

 

Nos infartos é fundamental unha atención inmediata e os traslados provocan o 

aumento do tempo de agarda e a redución das posibilidades de supervivencia. En 

Ourense, de media, tardan por exemplo 1 hora máis na apertura da arteria 

causante do infarto que en Santiago, o que supón dende o punto de vista do 

Grupo Socialista unha vulneración dos principios de equidade e seguridade dos e 

das pacientes. 

 

A marxinación que durante estes anos sufriu Ourense, era ata o de agora moi 

similar no caso de hemodinámica á de Lugo, ata que o pasado 24 de xaneiro o 

conselleiro de Sanidade anunciaba que o Hospital Universitario Lucus Augusti 

(HULA), contará co servizo de hemodinámica as 24 horas como reivindicaron 

persoal sanitario e usuarios e usuarias durante anos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o Goberno galego mantén á provincia de Ourense como a única 

que non vai contar no futuro máis próxima cun servizo de hemodinámica 

as 24 horas do día? 

2. Considera necesario a Xunta de Galicia ampliar o servizo de 

hemodinámica do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense para 

que o servizo se preste as 24 horas? 

3. En caso afirmativo, cando ten previsto levar a cabo esta ampliación? 

4. Considera a Xunta de Galicia que a cidadanía galega ten as mesmas 

oportunidades de acceder en igualdade de condicións aos servizos 
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cardiolóxicos?  

5. Cre o Goberno galego que esta igualdade de condicións de acceder aos 

servizos cardiolóxicos e aos tratamentos de hemodinámica se produce na 

provincia de Ourense? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:32:38 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 11:32:54 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:33:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A poboación menor de 18 anos, destinataria da Convención sobre os Dereitos do 

Neno, cífrase en Galicia en 410.674 nenos e nenas, que representan o 14,5 % da 

poboación total. 

 

Todos os programas e proxectos de acción que implementen os organismos 

públicos e que afecten á infancia deben estar baseados na Convención sobre os 

Dereitos do Neno, recollendo os principios reitores deste tratado internacional, 

que son: a non discriminación, o interese superior do neno, o dereito á 

supervivencia e o desenvolvemento, e o dereito á participación. 

 

A Convención sobre os Dereitos do Neno establece, en forma de Tratado 

internacional, que os Estados Partes deben asegurar que todos os nenos e nenas 

gozan dos dereitos e liberdades que consagra o Tratado; que teñen acceso á 

educación e aos servizos de saúde, que poden desenvolver plenamente as súas 

capacidades físicas, psíquicas, sociais e morais; que crecen nunha contorna de 

felicidade, protección, benestar e comprensión, que gozan do esparexemento, a 

cultura, as artes e o deporte e que poden participar dunha forma accesible e activa 

en todo este proceso. 

 

O 6 decembro de 1990 España ratificou a Convención sobre os Dereitos do Neno, 

por canto debe observala e facer que se cumpra en todas as súas partes. A 

Constitución Española no seu Artigo 10.2 afirma que as normas relativas aos 

dereitos fundamentais e ás liberdades, interpretaranse de conformidade coa 

Declaración Universal de Dereitos Humanos e os tratados e acordos 

internacionais. Así mesmo, no seu Artigo 96.1 CE sinala que os tratados 

internacionais validamente celebrados formarán parte do ordenamento interno. 

No ámbito estatal, tras vinte anos dende a aprobación da Lei orgánica 1/1996 de 

Protección xurídica do Menor, recentemente aprobáronse a Lei 26/2015 de 

protección á infancia e á adolescencia, e a Lei orgánica 8/2015 de modificación 

do sistema de protección á infancia e á adolescencia, co obxectivo de garantir 

unha protección uniforme aos menores de idade en todo o Estado. 
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No ámbito da nosa comunidade autónoma, o Estatuto de autonomía de Galicia 

lexitima a actuación lexislativa  no campo da protección da familia, da infancia e 

da adolescencia nos títulos competenciais xenéricos de asistencia social e de 

promoción do desenvolvemento comunitario (artigo 27, apartados 23º e 24º, dos 

que o primeiro deles da lugar ás transferencias de funcións nas materias de 

servizos e asistencia sociais), e das institucións de protección e tutela de menores.  

 

A pesares do cal o ámbito normativo galego relativo á infancia redúcese ao Título 

II da Lei 3/2011, do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia, que se dedica 

á infancia e á adolescencia, e a ordes específicas. Non existe sen embargo en 

Galicia, tal e como si que acontece en outras comunidades autónomas, unha lei de 

protección á infancia, nin órganos e estruturas dedicadas especificamente á 

análise da situación e a defensa dos dereitos dos nenos, nenas e adolescentes.  

 

Motivo polo cal o informe recentemente publicado por UNICEF  “A infancia en 

Galicia 2018”, destaca entre outras moitas consideracións “a escasa atención, 

tanto no plano normativo coma documental, que se lle prestou á situación da 

infancia en Galicia”. 

 

Ademais, no relativo ás estratexias e plans no marco da infancia elaborados pola 

Xunta de Galicia nestes últimos anos, ou ben acumulan grandes retrasos levando 

anos en fase de borrador, ou non se dispón dun informe de impacto das mesmas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que a nosa comunidade autónoma precisa 

dunha lei de protección á infancia específica? 

2. En caso afirmativo, ten previsto impulsala durante a X lexislatura? 

3. Cando ten previsto a Xunta de Galicia poñer en marcha a Estratexia Galega 

de Infancia e Adolescencia (EGIA 2016-2020)? 

4. Cales foron os motivos que levan ao retraso na posta en marcha do 

Observatorio Galego da Familia e Infancia? 

5. Considera a Xunta de Galicia que se está traballando o suficiente na 

elaboración e difusión de informes da situación da infancia na nosa 

comunidade autónoma? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:34:53 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 10/01/2020 11:35:08 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:35:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A concepción da Atención Primaria como porta de entrada do Sistema sanitario 

supón, máis alá dun termo amplamente mencionado, unha concepción do sistema 

non focalizado na atención hospitalaria e que permita estender e descentralizar o 

contacto das persoas coa sanidade, de forma que se achegue máis ao territorio e, 

por tanto, estea máis próxima. 

 

Unha Atención Primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de espera. 

 

O envellecemento da poboación e o aumento da cronicidade supoñen un dos 

problemas esenciais que ten que afrontar o Sistema público de saúde. No caso de 

Galicia, estas cuestións aumentan a súa relevancia debido ás propias condicións 

demográficas en termos de idade, e condicionadas tamén pola dispersión da 

poboación e as dificultades de infraestruturas e redes de comunicación na Galicia 

rural. O fortalecemento da atención primaria nestes casos supón unha necesidade 

maior e case imperativa para poder achegar os servicios sanitarios á poboación, 

tanto en termos de infraestruturas como de persoal. 

 

Dende a chegada ao Goberno de Núñez Feijoo en 2009 o Sistema público de 

saúde soamente ten contratado de maneira estable a, aproximadamente, un 15 % 

facultativos de Atención Primaria dos que se producen en Galicia, segundo os 

datos do propio Goberno. Unha cifra tan baixa resulta a todas luces insuficiente 

para cubrir as necesidades dun sistema que precisa unha dispersión notoria e unha 

forte implantación no territorio, para paliar os problemas demográficos antes 

sinalados. Unha maior contratación suporía a posibilidade de non ter que 

concentrar servicios, afastando a atención dos e das cidadáns. A vontade 

recortadora do Goberno da Xunta de Galicia prexudica claramente a calidade 

asistencial do sistema, ao deixar con capacidade mínima, ou por debaixo dela, a 

moitos centros que non teñen persoal suficiente, que deben de deixar centros sen 
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atención porque os profesionais teñen que saír a cubrir urxencias ou pola 

saturación dos existentes a causa dunha errática planificación. 

 

Nestes últimos anos o Goberno galego está a reducir de persoal nos centros de 

atención Primaria na nosa comunidade autónoma, sobre todo nos concellos do 

rural, a través da non substitución de baixas por enfermidade, ou a amortización 

de prazas. 

 

Na provincia de Ourense son moitos os exemplos desta vontade recortadora en 

materia sanitaria do Goberno galego, ao que segundo as informacións que dende 

o Grupo Parlamentario Socialista coñecemos recentemente, teremos que engadir 

un novo no centro de saúde de Rubiá. Neste centro traballaban ata o de agora 

dous médicos, trala xubilación dun deles no mes de agosto, a Xunta de Galicia 

decidiu que a partires dese momento soamente preste este servizo unha persoa, 

amortizando a outra praza, o que xerará unha perda de calidade no servizo  

provocada por unha sobrecarga de traballo, e merma na atención aos pacientes 

polo xustificado número de citas, extracción para analíticas, urxencias en horario 

de mañá, e atención domiciliaria nun concello cunha elevada dispersión da 

poboación que segundo datos do IGE do ano 2017 contaba con 1.462 habitantes, 

o 41 % dos cales teñen máis de 65 anos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que decidiu a Xunta de Galicia reducir o número de prazas de médicos 

no Centro de Saúde de Rubiá (Ourense)? 

2. Considera o Goberno galego que é suficiente para cubrir a demanda 

existente, que o centro de saúde de Rubiá (Ourense) conte a partir de agora 

soamente cun médico? 

3. Que impacto cre o Goberno galego que terá esta medida na atención aos 

pacientes? 

4. Ten previsto a Xunta de Galicia restablecer o número de prazas de médicos 

co que se contaba ata o de agora? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 
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     Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:38:01 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 11:38:19 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:38:29 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A evidencia científica demostrou a importancia dos estilos de vida na saúde da 

poboación e confirmou que o contexto social onde desenvolven a súa vida 

desempeña un papel fundamental na etioloxía e evolución de calquera 

enfermidade, entendendo como determinantes sociais da saúde as circunstancias 

en que as persoas nacen, desenvólvense, envellecen e morren, así como os 

sistemas establecidos para combater a enfermidade, o que a súa vez depende dun 

marco máis amplo de políticas económicas e sociais. 

 

De feito, cando un sistema sanitario pon a énfase na asistencia clínica, deixando 

de lado a atención social, os problemas de saúde non se resolven completamente 

e córrese o risco de que os recursos sanitarios se utilicen de xeito inadecuado. 

 

Nos últimos anos, todas as comunidades autónomas estruturan a organización e 

funcionamento do Traballo Social Sanitario en Atención Primaria de Saúde e no 

sistema de saúde, recollendo que o Traballo Social indaga nos factores sociais ou 

determinantes que inflúen na saúde das persoas, grupos e comunidades. 

 

O traballo social en saúde pódense definir como unha técnica de intervención 

dentro do campo da saúde e o ámbito social, que promove o desenvolvemento das 

habilidades das persoas e actúa sobre a contorna para incidir nos factores que se 

relacionan con estilos de vida como profesionais inmersos no sistema sanitario. 

Os e as que participan desta tarefa (asistencial e preventiva), ocúpanse dos 

aspectos psicosociais do individuo, a través do estudo, diagnóstico e tratamento 

dos factores sociais que concorren no mantemento da saúde e na aparición da 

enfermidade das persoas, os grupos e as comunidades, colaborando en potenciar o 

carácter social da medicina. No plano individual e familiar achegan alternativas 

ou solucións ás dificultades/problemas sociais que sofren coa aparición e o 

desenvolvemento da enfermidade, co obxectivo de evitar os desaxustes 

sociofamiliares que se producen como consecuencia da perdida de saúde, 

establecendo un sistema de participación dos pacientes e/ou familiares na 

atención individual e a toma de decisións terapéuticas. 
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A pesar de que no ámbito sanitario, os e as traballadoras sociais forman parte do 

sistema sanitario e son o punto de unión entre o sistema sanitario e o sistema de 

servizos sociais, non se lles deu  a relevancia que merecen, tendo en conta o 

déficit de persoal na sanidade pública galega destes profesionais, tanto en a 

Atención Primaria como na Atención Especializada. 

 

Os e as traballadoras sociais son profesionais idóneos para saber en cada caso e 

en cada situación cales son os elementos que deben poñerse en xogo para 

devolver ao individuo ou á comunidade a situacións máis normalizadas, ademais 

de estar academicamente preparados para abordar, atender e poñer en marcha os 

mecanismos de resolución dos aspectos sociais que inciden no marco da saúde 

persoal, familiar, grupal e comunitaria. 

 

Ademais en Galicia, onde no 60 % dos municipios a idade media supera os 

cincuenta anos (tres anos máis que España e case sete máis que na UE), o papel 

destes profesionais na atención social ás necesidades e demandas das persoas 

maiores é prioritario, para garantir o benestar e a calidade de vida non só das 

persoas maiores, senón da sociedade no seu conxunto.  

 

O Servizo Galego de Saúde carece do número suficiente destes profesionais para 

que poidan prestar os seus servizos en cada un dos Equipos Básicos de Saúde de 

Atención Primaria, debendo compartir distintas áreas e formar parte de varias 

equipas, o que supón, entre outras accións, que non poidan levar a cabo os 

estudos necesarios dos factores de risco e protección relacionados coa saúde dos 

individuos e as familias, nin planificar intervencións, así como non poder avaliar 

e manter programas integrais de intervención en saúde comunitaria. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que son suficientes, para garantir unha atención 

social de calidade no ámbito sanitario, o número de traballadores e 

traballadoras sociais que prestan na actualidade os seus servizos no Servizo 

Galego de Saúde? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia do papel destes profesionais no ámbito 

sanitario? 

3. Con cantos traballadores e traballadoras sociais conta na actualidade o servizo 

público de Atención Primaria na nosa comunidade autónoma? 
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4. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar durante a X lexislatura o número 

de traballadores e traballadoras sociais en Atención Primaria? 

5. En caso afirmativo, canto se van a incrementar? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:39:17 

 

Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:39:27 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O envellecemento poboacional constitúe unha realidade e singular característica 

para Galicia, que irá en aumento nos próximos anos, sen que teña para moitas das 

persoas maiores unha axeitada resposta por parte dos poderes públicos e en 

concreto por parte da Comunidade Autónoma, competente en materia de servicios 

sociais que inclúe ás políticas de familia, benestar social, inclusión social, 

servicios comunitarios, atención ás persoas con discapacidade e ás persoas 

maiores.  

 

O plan de traballo do Consello de Contas para o ano 2016, aprobado polo Pleno 

do Consello o 4 de decembro de 2015, contemplaba a realización dun informe 

sobre o gasto público autonómico en centros residenciais para persoas maiores e 

persoas con discapacidade. Recentemente coñeciamos dito documento que arroxa 

preocupantes datos sobre a situación da atención aos maiores na nosa comunidade 

autónoma.  

 

O informe sinala nas súas conclusións que a ratio de prazas residenciais en 

Galicia é inferior á media estatal, e sitúase moi por debaixo do recomendado pola 

OMS, producíndose ademais nestes últimos anos un maior incremento das prazas 

privadas(na actualidade o 65 % do total das prazas ofertadas) en detrimento das 

xestionadas directamente pola Administración autonómica.  

 

Esta aposta do goberno de Feijoo pola privatización de servizos públicos amósase 

tamén na fiscalización que o Consello de Contas realizou dos gastos de 

funcionamento dos centros públicos, que descenden desde o ano 2012 a pesar de 

que o número de prazas residenciais permaneceu case inalterable, así como o dos 

gastos de persoal das residencias xestionadas pola Xunta, que experimentaron un 

descenso dun 7,1 % no exercicio 2015 con respecto ao exercicio 2010, debido ás 

medidas de contención para corrixir o déficit público e a non cobertura das 

ausencias nas xornadas mediante contratacións temporais. 
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Ademais, o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento do 

dereito a unha praza residencial no exercicio 2015 foi de 453 días, moi superior 

aos seis meses que marca a lexislación, e o tempo medio de espera ata conseguir 

o ingreso no centro residencial, de 154 días, case o dobre do estipulado pola 

normativa aplicable.  

 

O informe chama a atención tamén sobre as graves deficiencias na xestión dos 

centros residenciais, en especial daqueles cuxa xestión está privatizada, referidos 

a incumprimentos en materia de persoal, fundamentalmente do cociente do 

persoal de atención directa e a non diferenciación de funcións por categorías 

profesionais, do uso inadecuado das instalacións, das deficiencias nos protocolos 

de funcionamento, da falta de rigor dos rexistros... A pesares de que estes son 

factores que repercuten na calidade do servizo que se presta aos residentes, a 

Xunta de Galicia non iniciou expedientes sancionadores nos casos nos que as 

irregularidades observadas non se corrixiron posteriormente a ser notificadas.  

 

Son numerosas as persoas maiores que en Galicia demandan unha praza 

residencial, pero non poden ter acceso á mesma e dadas as cifras demográficas, 

serán máis no futuro inmediato. Así para dentro de quince anos, no 2031, o IGE 

prevé que existan da orde de 780.000 persoas de 65 ou máis anos, un aumento 

superior ao 17 % con respecto ás cifras actuais. Sen que a planificación da Xunta 

de Galicia pareza ter en conta tales previsións de acontecementos a curto e medio 

prazo, senón que, ao contrario: mantén un inaceptable e moi considerable retraso 

ao respecto das actuacións que debera levar adiante co obxecto de facer fronte a 

esta importante carencia pública.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do informe do Consello de Contas, 

publicado recentemente, “sobre o gasto público autonómico en centros 

residenciais para persoas maiores e persoas con discapacidade”?  

 

2. Que medidas ten pensado adoptar o goberno galego para paliar o grave 

déficit de prazas públicas en residencias para persoas maiores ?  

 

3. Que prazos concretos establece para dar cumprimento ao compromiso de 

construción de residencias públicas nas sete cidades máis importantes de 

Galicia?  
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4. Nestes centros propios, que modelo de xestión se vai a adoptar?  

 

5. E para o resto de Galicia, que outras novas actuacións, no seu caso, 

contempla realizar?  

 

6. Ten previsto o Goberno galego, durante a X lexislatura, incrementar os 

gastos de funcionamento e de persoal das residencias públicas de maiores da 

nosa comunidade autónoma?  

 

7. Considera a Xunta de Galicia que se axusta ao estipulado na normativa 

vixente o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento 

do dereito a unha praza residencial?  

 

8. Que medidas ten previsto tomar o Goberno galego para reducir este tempo 

de agarda?  

 

9. Cantas sancións impuxo a Xunta de Galicia, dende o ano 2010, por 

deficiencias na xestión dos centros residenciais?  

 

10. A que centros corresponden ditas sancións?  

 

  Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

  Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

    Julio Torrado Quintela 

    Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:40:17 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:40:26 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/01/2020 11:40:36 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
yA

07
8V

C
IA

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196896

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROyA078VCIA6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e María del Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Os centros e programas educativos para a execución de medidas xudiciais, en 

aplicación da Lei Orgánica 5/2000, do 12 de xaneiro, Reguladora da 

Responsabilidade Penal dos Menores, poden ser dos seguintes tipos: centros e 

programas de medio aberto, centros de internamento ou centros de execución de 

medidas xudiciais en réxime terapéutico.  

 

En Ourense, o centro de menores de Monteledo, que comparte complexo co de 

Montefiz e Montealegre, trátase dun centro de internamento, cuxo obxectivo é o 

de ofrecer un contexto educativo favorecedor da inserción social e familiar do 

menor, tendo entre os seus fins o desenvolvemento da súa autonomía a todos os 

niveis e a súa reinserción social. As medidas de internamento poden ser en 

réxime aberto, pechado ou semiabierto. Este centro ten 37 prazas de 

internamento, cuxa autorización para o inicio de actividade se contempla na 

ORDE do 23 de setembro de 1999, cuxas instalacións son de titularidade pública 

(dependente da Consellería de Política Social), aínda que a xestión é privada, 

adxudicada dende o ano 2016 á Fundación Diagrama, ao igual que o centro de 

menores de Montefiz, e ultimamente o de Montealegre.  

 

Recentemente tivemos coñecemento de que non se están a cubrir nin os 

permisos(vacacións, permisos de maternidade e paternidade...), nin as baixas dos 

traballadores e traballadoras deste centro de menores, xerando situacións de estrés 

e sobrecarga de traballo no persoal, e carrexando graves deficiencias no 

funcionamento do mesmo, dándose situacións que non contribúen ao que debera 

de ser o fin último destes espazos, o de ofrecer un contexto educativo favorecedor 

da inserción social e familiar do menor.  

 

Ademais este centro está recibindo tamén menores procedentes de Montefiz, que 

funciona como centro de execución de medidas xudiciais en réxime terapéutico, 

xuntando de maneira indiscriminada casuísticas que van dende os problemas de 

conduta, ao consumo de sustancias tóxicas, ou a presenza dalgún tipo de trastorno 

psíquico. Esta mestura indiscriminada nunha mesma contorna prexudica a todos 
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os usuarios e usuarias posto que non se está ofrecendo a atención adecuada ás 

necesidades de cada un deles.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da xestión que se está levando a cabo 

dende o ano 2016 no centro de menores de Monteledo, radicado en 

Ourense?  

2. Considera a Xunta de Galicia que se está a cumprir o contrato da 

adxudicataria da xestión do centro de menores de Monteledo?  

3. Ten coñecemento o goberno galego de que neste centro non se están a 

cubrir nin os permisos nin as baixas dos traballadores e traballadoras?  

4. En caso afirmativo, que medidas tomou a Xunta de Galicia para mudar esta 

situación?  

5. Dispuxéronse novos recursos humanos e materiais no centro de Monteledo 

para acoller menores procedentes do de Montefiz (de execución de medidas 

xudiciais en réxime terapéutico)?  

6. En caso afirmativo, cales foron estes recursos?  

7. Que reformas levou a cabo a Xunta de Galicia no centro de menores de 

Monteledo nos últimos anos? 

8. Considera a Xunta de Galicia que tal e como está funcionando na 

actualidade o centro de menores de Monteledo, hai un contexto educativo 

favorecedor da inserción social e familiar do menor? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 11:42:00 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 11:42:09 
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María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 11:42:19 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, José 

Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O Entroido de Viana do Bolo, que goza de recoñecida fama, é quizais un dos 

máis orixinais que se celebran en Galicia e o evento máis antigo e con máis 

tradición da zona. Os preparativos desta festa comezan ao finalizar o día de Reis, 

cos ensaios e a preparación de disfraces e carrozas. Ao finalizar a xornada diaria e 

durante os fins de semana, os veciños e veciñas organízanse para ir tocar o “ 

folión” por todos os pobos da comarca.  Hai numerosos “ folións”, que fan soar 

ritmicamente grandes bombos e apeiros de labranza. E así ata que chega o 

primeiro dos días de fariña, o “xoves de compadres”, que ten lugar dous xoves 

antes do “domingo gordo”. 

 

 A continuación chega o sábado de fariña, con festa e charangas para dar a 

benvida aos mozos e mozas que estudan fóra do pobo. Os lardeiros son 

tradicionalmente vestidos con pezas roubadas aos mozos e ás mozas de Viana. O 

seguinte xoves é o “de comadres”. A noite anterior son os mozos os que rouban 

unha peza ás mozas para colocarlla á boneca “ Lardeira”, que se coloca nun poste 

á beira do       “Lardeiro”. O venres celébrase unha festa de disfraces para nenos e 

maiores, xuntándose todos de noite para ir de “ foliada” por rúas e bares da vila, 

do mesmo xeito que o sábado, un día no que a poboación de Viana do Bolo 

adóitase triplicar. 

 

 O “domingo gordo” é o día grande do entroido. Dende ben cedo, a banda de 

gaitas  percorre as rúas con alboradas para espertar a veciños e visitantes. Tras a 

recepción ás autoridades, o pregón e a entrega das insignias da “androlla”, 

iníciase o gran desfile que percorre as principais rúas, participando todos os 

personaxes típicos do Entroido: “os boteiros”, “a mula”, “os folións” e“ as 

carrozas”. O Boteiro é a figura máis rechamante do Entroido, coa súa máscara 

negra, ten como misión manter afastados aos espectadores, dando grandes brincos 

sobre unha pértega curta de cores chamada“ monca”. Sobre a cabeza, o boteiro 

leva a chamada pantalla, un ornamento de vivas cores que vai suxeito á cabeza. 

Ademais, a vestimenta do boteiro está tamén composta por outras tres pezas: uns 

pantalóns de raso vermello, unhas polainas de coiro, e unha vistosa camisa 
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confeccionada a partir dunha camiseta de felpa, sobre a que se cosen cintas 

rizadas de seda ou raso que forman debuxos de cores, empregándose nela máis de 

1.000 metros de cinta. O cinto está feito de coiro forrado de tea e doce esquilas          

(cencerros) que tintinean cando o boteiro salta. A Mula sempre vai guiada por un 

Maragato; antigamente subíase aos seus lombos ao cacique do pobo para que 

convidase a viño e viandas a todos os veciños. Durante esta xornada, adoita 

celebrarse a “festa da androlla”, o produto gastronómico máis internacional da 

zona. 

  

Como en todos os entroidos da provincia de Ourense, o luns é o día dedicado aos 

nenos e nenas, con desfiles, concursos e pasarúas. O martes o folión percorre as 

rúas e despídese ata o ano próximo, disfrazados e cargados de fariña, os 

participantes na festa, percorren as rúas ata a hora do baile e dos concursos de 

disfraces.  

 

Dita festa trátase pois dunha manifestación de valores culturais e de tradición 

popular, con especial consideración polas súas características etnolóxicas e que 

ten unha especial importancia como atractivo turístico, polo que foi declarada de 

interese turístico de Galicia no ano 1999. Tendo en conta ademais que cumpre 

todos os requisitos recollidos na Orde ITC/1763/2006, do 3 de maio, para acadar 

a declaración dunha festas de interese turístico nacional: 

a) A antigüidade da celebración da festa ou acontecemento de que se trate.  

b) A súa continuidade no tempo (entre unha e outra celebración da festa non 

deberá transcorrer máis de cinco anos).  

c) Arraigamento da festa na localidade, o que implica a participación cidadá no 

desenvolvemento da festa. 

d) A orixinalidade e diversidade dos actos que se realicen. 

 

O Pleno do Concello de Viana do Bolo no ano 2014, a proposta do grupo 

socialista, solicitou o inicio dos trámites para que o entroido de Viana do Bolo se 

declarara de “interese turístico nacional”, unha declaración coa que xa contan 

outros dous entroidos da provincia de Ourense: o de Xinzo da Limia e Verín. 

 

Esta declaración require dun informe favorable da comunidade autónoma, neste 

caso dos organismos turísticos competentes da Xunta de Galicia, que remitirán no 

seu caso o expediente acompañado do informe á Subdirección General de Calidad 

e Innovación Turísticas, da Secretaría General de Turismo, que ditaminará ao 

respecto.  
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Esta declaración de carácter honorífico daría un empuxón a unha das festas máis 

antigas e simbólicas de Galicia, á vez que supoñería un revulsivo socioeconómico 

nunha provincia que precisa de medidas de acción positiva en todos os ámbitos e 

sectores de desenvolvemento. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a declaración do Entroido de Viana do Bolo 

como de “Interese Turístico Nacional”?  

2. Solicitou o Concello de Viana do Bolo á Xunta de Galicia o informe 

favorable previo esixido pola orde de aplicación, co fin de xuntalo coa 

documentación a remitir ao Ministerio?  

3. En caso de recibir tal requirimento, emitiu a Xunta de Galicia informe sobre o 

mesmo? 

4. Iniciou a Xunta de Galicia os trámites co Goberno de España para declarar o 

Entroido de Viana do Bolo de “Interese Turístico Nacional”? 

5. En caso afirmativo, cal foi a resposta por parte do Goberno de España? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 12:53:07 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 12:53:17 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/01/2020 12:53:30 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/01/2020 12:53:44 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Patricia Vilán Lorenzo, María del Carmen 

Rodríguez Dacosta e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa reposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O Complexo Hospitalario Universitario de Ourense contaba ata o ano 2013, cun 

Servizo de Cirurxía Pediátrica composto por tres cirurxiáns pediátricos reforzados 

nas gardas por algún outro profesional desta especialidade. 

 

Trala xubilación dun deles, e a solicitude de traslado doutro, o cadro de persoal 

quedou tan reducido que non se podían seguir ofertando gardas. Esta situación 

obrigaba á Xerencia a reposición das vacantes, pero en lugar diso e ante a 

sorpresa e o desgusto da cidadanía ourensán, e dos profesionais do CHUOU, a 

Xerencia anunciou que se suprimía este servizo, optando polo retallo de medios 

nesta especialidade, reducindo á metade o número de cirurxiáns pediátricos.  Así 

pois, dende setembro de 2013, os nenos e nenas ourensás que necesiten someterse 

a unha intervención cirúrxica fóra do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo, teñen que trasladarse a Vigo, a máis de 100 quilómetros, distancia que se 

eleva cando os desprazamentos teñen que realizarse dende outras zonas da 

provincia afastadas da capital, como por exemplo da comarca de Valdeorras.  

 

Estamos falando de menores que deben ir acompañados dos pais e nais, o que 

supuxo un esforzo adicional para moitas familias, esforzo económico aínda máis 

difícil de levar a cabo para aquelas que dispoñen de menos recursos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que esta decisión beneficiou á atención 

sanitaria pública de Ourense e da provincia? 

2. Que custo supuña este servizo, e que aforro supuxo o desmantelamento do 

mesmo? 

3. Que valoración fai o Goberno galego do que supuxo para as familias dos 

nenos e nenas que viven nos concellos máis illados da provincia: 

Carballeda, Viana, Trives, etc, ter que desprazarse a Vigo para ser 

atendidos e atendidas? 
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4. Asumiu durante este tempo o Goberno galego os gastos de desprazamento?  

5. Puxo en marcha medidas para os casos en que os desprazamentos tiveran 

que realizalos familias sen recursos? 

6. Cantos nenos e nenas da provincia de Ourense tiveron que ser atendidos en 

Vigo, dende a supresión deste servizo no ano 2013, para someterse a unha 

intervención cirúrxica fora do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo? 

7. Ten previsto o Goberno galego que o CHUOU volva a dispoñer dun 

servizo de cirurxía pediátrica 24 horas ao día, e os 365 días do ano? En 

caso afirmativo, cando ten previsto restablecer este servizo? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 12:28:43 

 

Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 12:28:52 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e María del Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción 

da residencia de maiores de Ourense? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 

2018 vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ourense 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para 

atender esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ourense? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na 

cidade de Ourense e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta 

en marcha deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento  

 

María Julia Rodríguez Barreira, Paula Prado del Rio, Jacobo Moreira Ferro, Isabel 
Novo Fariña, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, e 
Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para o seu debate en 
Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

A Xunta de Galicia ven demostrando nos últimos anos un claro compromiso co noso 
sistema xudicial, mesmo nos anos en que a recesión económica reduciu de forma moi 
apreciable os recursos da nosa comunidade.  

Ese compromiso vense reflectindo nos orzamentos, que nos últimos anos, inda que 
moderadamente, se foron incrementando neste eido.  

As melloras tecnolóxicas e a aposta por novas infraestruturas xudiciais como as que se 
teñen executado nas cidades de Santiago, Ourense e A Coruña, e as que se están 
executando en Pontevedra, Vigo e Tui, dan conta dun claro compromiso coa 
modernización do noso sistema xudicial.  

Porén, dende o Grupo Popular somos conscientes da importancia de complementar estas 
grandes obras coas pertinentes melloras no resto de edificios xudiciais da nosa 
Comunidade. Neste sentido, no programa electoral co que este grupo obtivo a confianza 
maioritaria da cidadanía galega en setembro de 2016, recollemos o compromiso expreso 
de “continuar coas obras de adaptación e mellora dos máis de 50 edificios xudiciais da 
nosa Comunidade, priorizando en función das súas necesidades”.  

Somos coñecedores de que, en cumprimento dese compromiso, son moitas as actuacións 
que se están acometendo neses edificios; non só para a súa conservación e mantemento 
ordinario, senón actuacións de mellora e adaptación, para optimizalos dende o punto de 
vista funcional, enerxético, etc. en definitiva, actuacións que garantan que os edificios 
xudiciais sirvan en todo momento, de forma óptima, os fins que lle son propios.  

Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral en 
Comisión:  

- Que obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais da nosa Comunidade ten 
efectuado a Xunta de Galicia no que vai de lexislatura? 
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Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Paula Prado del Río, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, Jacobo Moreira 
Ferro, Beatriz Mato Otero, José Manuel Rey Varela, Mª Julia Rodríguez Barreira, 
Raquel Arias Rodríguez, Sandra Vázquez Domínguez e Guadalupe Murillo Solís, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 
Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

A implantación do Expediente Xudicial Electrónico só pode materializarse si se conta coas 
infraestruturas adecuadas para dar cabida aos compoñentes tecnolóxicos involucrados no 
novo modelo.  

O Plan Senda 2014 da Xunta de Galicia abriu o camiño cara a este novo modelo, e o Plan 
Senda 2020 consolidou este obxectivo a través da posta en marcha dun conxunto de 
iniciativas, entre as cales configurou a videoconferencia como un servizo básico na 
Administración de Xustiza.  

O emprego da videoconferencia é unha ferramenta máis demandada hoxe en día polo 
servizo público da Xustiza dada as súas múltiples vantaxes, como medio para mellorar as 
comunicación e eliminar a totalidade de desprazamentos innecesarios dos distintos 
axentes que participan nun procedemento xudicial, polo que debe ser unha actuación 
estratéxica da Xunta de Galicia o potenciar este servizo coa ampliación da rede de 
videoconferencias, pois tamén é un elemento importante de cara ao expediente xudicial 
electrónico.  

Dende o ano 2017 a totalidade de sedes xudiciais de Galicia dispoñen de sistemas de 
videoconferencia, que permiten a participación remota nunha vista ou declaración na 
Administración de Xustiza en Galicia, permitindo o emprego deste tipo de solucións 
eficientar en tempo e custo a súa función.  

Non obstante, dado o alto grado de uso de este equipamento e a mellora no servizo a 
cidadanía e na axilidade da tramitación dos procedementos xudiciais que supoñen, cómpre 
levar a cabo actuacións que garantan unha inversión continuada para a dotación de máis 
sistemas de videoconferencia nos partidos xudiciais con maior demanda ou con novos 
espazos a acondicionar. 

Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 

1.  

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
D

hp
gA

4w
av

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196909

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRODhpgA4wav9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


 

 

- Cantos equipos conforman a rede de videoconferencia da Administración de Xustiza 
en Galicia? 

- Que actuacións de futuro están contempladas con relación á rede de 
videoconferencias? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020.- 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Concepción 

Burgo López e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

No ano 1969, rematado o que en Ourense é coñecido como “edificio da Torre”, a 

caixa de aforros propietaria deste, e en compensación polos problemas 

urbanísticos xurdidos derivados da construción do mesmo, cedeu varias 

dependencias deste edificio, que foi declarado “edificio singular”, á cidade. Nun 

deses locais, na entreplanta, asentouse o Ateneo, cuxo aluguer pagaba primeiro o 

Ministerio de Información e Turismo, e posteriormente a Xunta de Galicia.  

 

O Ateneo, nunha época na que o debilitamento da ditadura comezaba a ser 

patente, fomentou as actividades de oposición ao franquismo favorecendo a 

confluencia de diversos movementos de protesta, sendo dende os seus inicios un 

verdadeiro reduto para debater en liberdade, e un referente de tolerancia e 

diversidade. Este espazo aberto á sociedade aglutinou a persoeiros do mundo da 

cultura e da sociedade ourensán tan insignes coma os escritores Vicente Risco e 

Blanco Amor, o doutor Cabaleiro Goás, o pintor Xaime Quesada, ou aos políticos 

Celso Montero e Peña-Rey. Coa chegada da democracia o Ateneo mantivo a súa 

acción, formando parte da súa programación actividades culturais, roldas de 

prensa de plataformas cidadás, actos de solidariedade, debates políticos, ou 

actividades varias como campionatos de xadrez.  

 

O ano 2010 marcou o comezo dun camiño complicado e complexo que chega ata 

o día de hoxe, cun futuro incerto para a supervivencia da entidade. Unha orde de 

desaloxo, froito de intereses urbanísticos e económicos ante a que a Xunta de 

Galicia reaccionou con resignación e complicidade, obrigaba ao Ateneo a 

abandonar os seus locais históricos, o que supoñía ter que asumir un custo ata 

entón inexistente: o pago dun  aluguer. Finalmente en novembro do ano 2011 

prodúcese o desaloxo do espazo que viña ocupando tradicionalmente esta 

institución.  

Tras idas e vindas, o Ateneo instalouse finalmente, compartindo local co Club de 

Tenis de Ramirás, quen lles cedeu parte das instalacións. Pero en 2014, o baixo 

no que se atopa foi posto á venda, e cando esta se produza, se os novos donos non 

permiten ao Ateneo continuar, a entidade enfrontarase, con toda probabilidade, ao 
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final do seu camiño, xa que lle resultará moi difícil atopar outro espazo cuxo 

custo poida asumir.  

 

Neste contexto, o 9 de marzo de 2016 aprobouse na Comisión 4.ª, de Educación e 

Cultura unha proposición non de lei do Grupo Parlamentario Socialista, segundo 

a cal se chegaba ao seguinte acordo:  

 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a consultar co Ministerio de 

Facenda do Estado Español o rexistro de locais baleiros de titularidade pública, 

para que se abra un proceso de negociación encamiñado a dotar dun local ao 

Ateneo de Ourense para que continúe coa súa actividade sen ánimo de lucro 

garantindo que os contactos se produzan no prazo máximo dun mes”.  

 

Posteriormente, preguntado polo Grupo Parlamentario Socialista no Pleno do 

Parlamento de Galicia sobre a situación no que se atopaban as negociacións para 

dotar ao Ateneo de Ourense dun local, o conselleiro de Cultura afirmaba que “o 

20 de abril a consellería recibira unha  notificación da Delegación de Economía e 

Facenda onde se comunicaba que, tendo en conta as características do espazo 

demandado e tendo en conta o inventario de bens que tiña a Axencia Tributaria, a 

axencia estatal en Ourense non dispuña de locais baleiros adecuados ás 

necesidades demandadas”, ao tempo que recoñecía que “existen locais, pero 

agora hai que ver se eses locais que existen compren os requisitos demandados e 

comunicados por parte da directiva á consellería”. 

 

O Ateneo de Ourense recibía unha notificación de desaloxo do local provisional 

que ocupaban ata entón, que tiña que abandonar antes do día 10 de abril do ano 

2017. 

 

Xerouse entón en Ourense un movemento social en defensa do Ateneo de 

Ourense que desembocou na creación dunha plataforma cidadá para evitar o 

peche desta entidade senlleira da cidade, que fixo que as institucións reaccionaran 

ás demandas da cidadanía comprometéndose a que unha vez se complete o 

traslado da Biblioteca Pública de Ourense a San Francisco, o Goberno galego 

procedería a reordenar o edificio da rúa Concello e cederlle un espazo. Para 

solucionar esa fase transitoria, a Deputación puxo a disposición da asociación as 

dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se atopa na 

actualidade. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Coñece a Xunta de Galicia cando ten previsto o Goberno de España poñer en 

marcha o complexo de San Francisco, situado en Ourense, que entre outros 

espazos conterá a futura Biblioteca Nodal e o Arquivo Histórico Provincial?  

2. Cando ten previsto levarse a cabo o traslado da actual biblioteca pública de 

Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San Francisco? 

3. Garante o Goberno galego que unha vez se materialice o traslado da actual 

biblioteca pública de Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San 

Francisco, cederá un espazo ao Ateneo de Ourense para que este poida 

desempeñar a súa actividade? 

4. En caso afirmativo, cales serían as características técnicas dese espazo? 

5. Ten coñecemento a Xunta de Galicia de se a Deputación de Ourense ten 

previsto, ata que se realice este traslado, que o ateneo de Ourense poida 

ocupar as dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se 

atopa na actualidade? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Concepción Burgo López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

   
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 12:35:15 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/01/2020 12:35:28 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 10/01/2020 12:35:39 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2020 12:35:48 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Sandra Vázquez Domínguez, Paula Prado del Río, José Manuel Rey Varela, Jacobo 
Moreira Ferro, Beatriz Mato Otero, Alberto Pazos Couñago, Maribel Novo Fariña e 
Julia Rodríguez Barreira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

Nos últimos anos as tecnoloxías da información e da comunicación cambiaron 
substancialmente o funcionamento da Administración pública e o modo no que esta se 
relaciona coa cidadanía, facilitando a comunicación, incrementando a súa eficacia e 
evitando os desprazamentos innecesarios.  

En consonancia co anterior, a nova lexislación administrativa básica (Lei 39/2015, do 1 de 
outubro, do Procedemento administrativo común das administracións públicas e Lei 
40/2015, do 1 de outubro, de Réxime xurídico do sector público) senta as bases dun 
aparato administrativo que lle asegura ás persoas a posibilidade de relacionarse cos 
organismos públicos a través de medios electrónicos, poñendo á disposición dos 
interesados todas as canles de acceso que sexan precisas así como garantindo o dereito a 
recibir asistencia no seu uso por parte dos empregados públicos.  

En desenvolvemento desta nova lexislación básica, así como dos plans de modernización 
da administración desenvolvidos pola Xunta nos últimos 10 anos, este Parlamento aprobou 
en xullo deste ano a Lei de administración dixital de Galicia (Lei 4/2019, do 17 de xullo, de 
administración dixital de Galicia), que vén de entrar en vixencia a partires deste verán e 
que consolida unha administración integramente dixital e universaliza o uso e acceso da 
cidadanía aos servizos dixitais.  

Nesta nova Administración sen papel, baseada nun funcionamento integramente 
electrónico, a formación do persoal empregado público configúrase como esencial tanto 
pola complexidade técnica que implica este novo escenario como polas últimas 
modificacións normativas. Deste xeito, a programación de accións formativas cunha 
importante carga práctica resulta imprescindible para comprender e poder usar de xeito 
eficaz todas as ferramentas creadas pola Xunta de Galicia para a posta en marcha da 
administración electrónica. 

Por todo o anterior, os deputados e deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta 
para a súa resposta oral en Comisión: 
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- Cal é a formación impartida pola Escola Galega de Administración Pública (EGAP) 
durante este ano para facilitar a transición a unha administración dixital a través de 
actividades de tipo práctico e colaborativo? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 10/01/2020 13:07:24 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 13:08:04 

 
José Manuel Rey Varela na data 10/01/2020 13:08:22 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 10/01/2020 13:08:47 

 
Beatriz Mato Otero na data 10/01/2020 13:08:55 

 
Alberto Pazos Couñago na data 10/01/2020 13:09:08 

 
María Isabel Novo Fariña na data 10/01/2020 13:09:22 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 13:09:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa 

Pierres López e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Os veciños e veciñas de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras, levan máis de vinte cinco anos coa estrada que leva as súas casas 

cortada ao tráfico, a OU-0807.  

 

A pesar de que esta vía, de titularidade da Deputación de Ourense, leva cortada 

así como sinalizada a prohibición de circular pola mesma polo mal estado no que 

se atopa dende hai tempo, era a estrada pola que circulaban a diario ata o de 

agora, tanto as ambulancias, como o transporte escolar e de todo tipo de 

vehículos, e mesmo os propios veciños e veciñas.  

 

Durante estes anos, a situación da estrada aínda se foi deteriorando máis, debido 

en gran medida a actividade das explotacións de lousa da zona así como a súa 

utilización a diario para ese tráfico pesado, ata que as choivas destas últimas 

semanas provocaron unha greta lonxitudinal no medio da calzada, existindo 

segundo afirman os técnicos no tramo final (o máis próximo a San Vicente de 

Leira), un alto risco de derrube. O pasado sábado a Deputación de Ourense 

realizou o corte físico desta estrada.  

 

A alternativa que ofrecen é circular pola estrada de O Robledo, de titularidade 

municipal, que debido a súa elevada pendente así como ao firme e outras 

consideracións técnicas,  non ofrece óptimas condicións de seguridade.  

 

Dende a Deputación de Ourense afírmase que esta é unha solución provisional 

mentres non se leve a cabo a obra de recheo da vaguada, pero a veciñanza leva 

esperando máis de vinte anos a que a institución provincial realice esta obra. 

 

Non parece dunha administración responsable, tanto sexa provincial como 

autonómica, ter a unha poboación illada (a maioría persoas maiores), e sen acceso 

por estrada, desentendéndose do que poida pasar por non ter a posibilidade de 

circular por unha estrada en condicións de seguridade. 
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Sabemos que se trata dunha obra que esixe un orzamento importante para unha 

Deputación, pero tamén sabemos que as diferentes administracións son solidarias 

no caso de asegurar servizos mínimos para os cidadáns administrados, que un 

acceso seguro as súas casas é algo básico, e que ademais o levan reivindicando os 

veciños e veciñas de San Vicente dende hai máis de 25 anos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do estado de illamento no que se 

atopa a veciñanza de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras (Ourense), debido ao corte físico da estrada OU-0807? 

2. Que consecuencias cre o Goberno galego que pode ter para os veciños e 

veciñas de San Vicente de Leira, a maioría deles persoas maiores, o estado 

de illamento no que se atopan? 

3. En caso de que se produza unha emerxencia, que vial se empregaría para 

acceder a esta poboación? 

4. Púxose en contacto a Xunta de Galicia coa Deputación de Ourense, para 

estudar a posibilidade de colaborar para intentar solucionar esta situación? 

5. Ten previsto o Goberno galego colaborar coa Deputación de Ourense para 

financiar o arranxo da estrada OU-0807 que chega ata a poboación de San 

Vicente de Leira? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 13:15:42 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 10/01/2020 13:15:56 

 

María Luisa Pierres López na data 10/01/2020 13:16:06 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 10/01/2020 13:16:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos, e a das súas familias e 

coidadores.  

 

No artigo 18 da devandita lei establécese a “prestación económica para coidados 

na contorna familiar, e o apoio a coidadores non profesionais: 

 

1. Excepcionalmente, cando o beneficiario estea a ser atendido pola súa 

contorna familiar, e reúnanse as condicións establecidas no artigo 14.4, 

recoñecerase unha prestación económica para coidados familiares.  

2. Previo acordo do Consello Territorial de Servizos Sociais e do Sistema para 

a Autonomía e Atención á Dependencia estableceranse as condicións de 

acceso a esta prestación, en función do grao recoñecido á persoa en 

situación de dependencia e da súa capacidade económica. 

3. O coidador deberá axustarse ás normas sobre afiliación, alta e cotización á 

Seguridade Social que se determinen regulamentariamente. 

4. O Consello Territorial do Sistema para a Autonomía e Atención á 

Dependencia promoverá accións de apoio aos coidadores non profesionais 

que incorporarán programas de formación, información e medidas para 

atender os períodos de descanso”. 

 

Galicia no ámbito das súas competencias, recolle a oferta das prestacións 

establecidas na Lei 39/2006, do 14 de decembro, integrándoas no Sistema Galego 

de Servizos Sociais, a través da Lei 13/2008, do 3 de decembro, de servizos 

sociais de Galicia, así como na súa normativa de desenvolvemento.  

 

Aos retallos na atención aos dependentes, hai que engadir as numerosas respostas 

negativas a solicitudes de prestación económica na contorna familiar. É habitual 
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que se atribúa un servizo de axuda no fogar (SAF) e non o solicitado, a 

prestación, o que está motivando moitos recursos e incluso renuncias aos dereitos 

recollidos na propia Lei de dependencia. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando se cumpren once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

3. Cal é a previsión da Xunta de Galicia en relación ao incremento das persoas 

usuarias do Servizo de Axuda no Fogar?  

4. Que balance fai a Xunta de Galicia da concesión de prestacións económicas 

na contorna familiar nestes últimos anos na nosa comunidade autónoma? 

5. Das solicitudes de prestacións económicas na contorna familiar realizadas 

nos últimos dous anos, cantas se rexeitaron? 

6. A cantas das solicitudes rexeitadas de prestacións económicas na contorna 

familiar realizadas nos últimos dous anos, se lles atribuíu un servizo de 

axuda no fogar (SAF)? 

7. Canto tempo tardan de media en resolverse os recursos contra as resolucións 

de dependencia? 

 

8. Ten previsto a Xunta de Galicia tomar algunha medida para axilizar a 

resolución dos recursos de dependencia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 13:17:56 

 

Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 13:18:07 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 17 de abril de 2018 publicouse a Resolución do 3 

de abril de 2018, da Dirección Xeral de Familia, Infancia e Dinamización 

Demográfica, pola que se procede á publicación das axudas concedidas en virtude 

da Orde do 4 de xullo de 2017 pola que se regulan as bases que rexerán a 

concesión de axudas económicas para a creación de escolas infantís 0-3 en 

polígonos industriais e parques empresariais, cofinanciadas polo Fondo Europeo 

de Desenvolvemento Rexional no marco do programa operativo Feder Galicia 

2014-2020, e se procede á súa convocatoria en réxime de concorrencia 

competitiva para os anos 2017 e 2018. 

 

As axudas teñen por obxecto a posta en funcionamento de escolas infantís de 0-3 

anos en polígonos industriais e parques empresariais da Comunidade Autónoma 

de Galicia que cumpran os requisitos establecidos no Decreto 329/2005, do 28 de 

xullo, polo que se regulan os centros de menores e os centros de atención á 

infancia, así como a normativa de desenvolvemento, se for o caso. 

 

O crédito orzamentario disposto é de 1.400.000 euros con cargo á aplicación 

orzamentaria 12.02.312B.781.0, distribuído en dúas anualidades, correspondendo 

350.000 euros á anualidade de 2017 e 1.050.000 euros á anualidade de 2018. 

 

As entidades beneficiarias e o importe das axudas concedidas a cada unha delas, 

expresado en euros, recóllense no anexo desta resolución: 

 

 

 

 

 

 

 

P

o

r

Número 

expediente 
Entidade solicitante Importe axuda 

BS403D-1/2017 

Asociación de 

empresarios de Mos-

AEMOS 

200.000 € 

BS403D-3/2017 

Entidade Urbanística de 

Conservación do 

Polígono Industrial da 

Tomada 

200.000 € 
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 Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes  

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos 

previstos polo goberno galego a respecto da creación de escolas infantís de 

0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais? 

2. Cantas solicitudes de axudas económicas para a creación de escolas infantís 

de 0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, recibiu a 

Xunta de Galicia? 

3. Das axudas recibidas, cantas foron rexeitadas? 

4. No caso de que se rexeitaran algunhas solicitudes de axudas, cales foron os 

motivos en cada caso? 

5. Cal cre a Xunta de Galicia que son os motivos  do reducido número de 

entidades beneficiarias recibidas por parte dos parques empresariais e 

polígonos industriais para a creación de escolas infantís? 

6. Tendo en conta o baixo grado de execución do crédito orzamentario para a 

concesión destas axudas económicas, qué medidas ten previsto poñer en 

marcha o goberno galego para incrementar o número de escolas infantís de 

0-3 anos para a creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos 

industriais e parques empresariais? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 13:19:10 

 

María Luisa Pierres López na data 10/01/2020 13:19:21 

 

Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 13:19:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos e a das súas familias e 

coidadores.  

Así, aos recortes orzamentarios e normativos do Goberno de España do PP, en 

Galicia sumóuselle a vontade do Goberno de Feijoo en apuntalar o 

desmantelamento do sistema. Aos reiterados incumprimentos da lexislación 

vixente, coa tardanza en realizar as avaliacións, a resolución das mesmas con 

graos menores para aforrar custes ou sinxelamente avaliacións sen grao, a perda 

do dereito de seren atendidas as persoas avaliadas co grao I, e o atraso da 

atención ás persoas en situación de dependencia moderada, súmanse ás reducións 

das prestacións económicas, o incremento dos copagos para as persoas usuarias, o 

empeoramento dos servizos de axuda a domicilio, etc.  

 

Segundo datos recentes do Ministerio de Sanidade, Servicios Sociais e Igualdade, 

en Galicia hai máis de 80.000 persoas que solicitaron as axudas da dependencia. 

Delas 66.000 teñen este dereito xa recoñecido, e unhas 55.000 están a recibir a 

prestación. Pero a comunidade autónoma galega ten segundo datos do IGE 

240.000 maiores de 80 anos,  e 232.000 persoas con discapacidade. O último 

informe do Ministerio de Sanidade, do pasado 28 de febreiro de 2018, sinala que 

en Galicia pediron unha prestación o 2,98 % dos galegos, unha das porcentaxes 

máis baixas de España, e as únicas autonomías con menor taxa son Baleares, 

Canarias e Valencia, onde a pirámide demográfica é moi distinta.  

 

Segundo advirte o último informe sobre o estado da dependencia en Galicia, 

publicado por Comisións Obreiras, hai decenas de miles de galegos que poderían 

pedir esta axuda pero sen embargo non o fan.  O informe presentado polo 

sindicato tamén pon o foco nas persoas que teñen o dereito recoñecido e con todo 

non reciben axudas. Eran a finais do 2017 máis de once mil, o 17,6 % do total de 
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persoas beneficiarias. A finais do 2017 o 32 % das persoas usuarias tiñan axuda a 

domicilio; o 21 % recibían unha prestación económica por coidados familiares; o   

12 % estaban nunha residencia e o 11 % acudían a un centro de día ou de noite. 

Ademais o 32 % das persoas con dereito recoñecido teñen un grao III, o nivel 

máis severo. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando xa se cumpriron once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Cal é o número total de poboación potencialmente dependente en Galicia? 

3. Por que cre a Xunta de Galicia, que segundo datos do Ministerio se 

Sanidade, Servizos Sociais e Igualdade,  Galicia é unha das comunidades 

onde a porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación é máis baixa en 

relación á poboación potencialmente dependente? 

4. Ten previsto o Goberno galego tomar algunha medida para incrementar a 

porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación? 

5. Considera o Goberno galego que o gasto público por poboación 

potencialmente dependente é suficiente? 

6. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

7. Ten previsto a Xunta de Galicia reclamar ao Goberno de España recuperar 

o investimento perdido nestes anos de continuos retallos?  

8. Reclamou o Goberno galego ao de España que cumpra co réxime de 

financiamento que determina a lei?  

9. Ten previsto a Xunta de Galicia deixar sen efecto as reavaliacións feitas de 

oficio nos últimos anos que retallan e mesmo eliminan as prestacións a 

moitas das persoas usuarias?  

10. Que medidas ten pensado poñer en marcha o Goberno galego para reducir a 

lista de espera na que se atopan aquelas persoas que a pesares de ter un 

grao de dependencia recoñecida, e unha prestación asignada, aínda están á 

espera de recibir a prestación?  

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2020 13:20:40 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2020 13:20:51 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Marián García Míguez, Encarna Amigo Díaz, Aurelio Núñez Centeno, Marta Rodríguez 
Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio Porral, Miguel Tellado 
Filgueira, Jackeline E. Fernández Macías e Raquel Arias Rodríguez, deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  

A Lei Orgánica 1/2015, de 30 de marzo, pola que se modifica a Lei Orgánica 10/1995, de 
23 de novembro, do Código Penal no Capítulo V “De los delitos relativos a la 
prostitución y a la explotación sexual y corrupción de menores” amosa os avances 
levados a cabo na lexislación penal que castiga este delito. O proxenetismo está penado 
en España pero temos unha lagoa que hai que atallar na atención ás súas vítimas e que 
cómpre resolver elaborando e aprobando unha Lei Integral contra a Trata de Seres 
Humanos que contemple toda forma de explotación contra mulleres e nenas, tal e como 
propuxo o Partido Popular no seu programa electoral para as eleccións xerais de 2019.  

Precisamente, foi un goberno do Partido Popular o que impulsou o Plan Integral contra a 
Trata de mulleres e nenas con fins de explotación sexual 2015-2018 do Ministerio de 
Sanidade, Servizos Sociais e Igualdade, cun Plan de Acción baseado en sete piares: 
enfoque dos Dereitos Humanos, enfoque de xénero, Primacía do interese superior do 
menor, mellora do coñecemento das situacións de trata con fins de explotación sexual, 
facer ás vítimas protagonistas en todo o proceso, a persecución do delito, o enfoque 
integral, a cooperación e a participación de todos os organismos e actores públicos e 
privados. Todas elas, medidas moi importantes.  

En decembro de 2017 tomouse como unha cuestión de Estado a problemática da violencia 
de xénero amosando a maioría das organizacións políticas unidade, consenso e 
coordinación de cara a un traballo conxunto como é o Pacto de Estado contra a violencia 
de xénero 2018-21, onde aparecen reflectidas diferentes propostas. En particular, nas 
medidas 190 e ata a 199 tense en conta a prostitución coma un área na que queda moito 
por facer.  

Na Lei galega de prevención e tratamento integral da violencia de xénero, dentro do artigo 
3 de formas de violencia de xénero temos recoñecida a trata de mulleres e nenas con fins 
de explotación sexual e calquera outro xeito de violencia recollida nos Tratados 
Internacionais que lesione ou sexa susceptible de lesionar a dignidade, a integridade ou a 
liberdade das mulleres. 
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En Galicia, como recoñeceron a maioría dos comparecentes na Comisión de Estudo de 
Igualdade de Oportunidades entre homes e mulleres, estamos nunha situación privilexiada 
con respecto á lexislación estatal e ao do resto de Europa. Mais todos os avances non 
cobren as necesidades específicas e especializadas que requiren as persoas vítimas de 
trata e explotación sexual. 

Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 

- Cal é a valoración que fai o Goberno galego da súa colaboración coas entidades 
que traballan contra a trata e a explotación sexual? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 10/01/2020 13:12:26 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 10/01/2020 13:12:42 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 10/01/2020 13:12:53 

 
Marta Rodriguez Arias na data 10/01/2020 13:13:14 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 10/01/2020 13:13:25 

 
María Soraya Salorio Porral na data 10/01/2020 13:13:37 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 10/01/2020 13:13:50 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 13:14:07 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 10/01/2020 13:14:55 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Encarnación Amigo Díaz, Aurelio Nuñez 
Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodriguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio 
Porral e Miguel Tellado Filgueira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª Sanidade, Política Social e Emprego. 

A Estratexia Europea do 2020 marca o camiño do noso Plan Estratéxico de Galicia 2015-
2020, que ten como un dos seus catro principios transversais o impulso da innovación e a 
fixación da poboación no medio rural. Para seguir sumando, temos o marco do Plan de 
desenvolvemento rural 2014-2020 con proxectos de formación e mellora de 
competitividade do sector agrícola e dos ecosistemas no noso territorio.  

Non quedamos atrás noutras temáticas e tal e como marca o VII Plan Estratéxico de 
Galicia para a Igualdade de Oportunidades entre homes e mulleres 2017-2020 reflíctense, 
dentro dos seus obxectivos, a cohesión territorial e a fixación da poboación no medio rural. 
E dun xeito transversal empapa a todas as áreas estratéxicas na educación e nos valores, 
na xestión dos traballos e dos tempos, no emprego e na innovación, na participación e no 
liderado, e por suposto na calidade de vida e no benestar.  

En Galicia, segundo o INE contamos coa metade dos núcleos de poboación de toda 
España, con 30.246. Deles, 9.226 teñen menos de 10 veciños. De aí o esforzo da Xunta de 
Galicia a través dos “impostos cero” para a compra dunha vivenda; a creación das “casas 
niño” para promover a conciliación; as “casas do maior” de atención á poboación 
envellecida, o fomento da igualdade de oportunidades entre homes e mulleres e, e por 
suposto, o reforzo na prevención, sensibilización, asistencia e protección fronte a violencia 
de xénero. Todas estas medidas forman parte da aposta do goberno polo medio rural.  

Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes preguntas orais 
en comisión: 

1. Cales son os obxectivos e finalidade dos Convenios de colaboración cas 
Federacións de Mulleres Rurais de Galicia?  

2. Que seguimento e valoración se fai dos mesmos?  
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Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 10/01/2020 13:15:45 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 13:16:03 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 10/01/2020 13:16:29 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 10/01/2020 13:16:55 

 
Marta Rodriguez Arias na data 10/01/2020 13:17:18 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 10/01/2020 13:17:49 

 
María Soraya Salorio Porral na data 10/01/2020 13:18:10 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 10/01/2020 13:18:40 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Marián García Míguez, Paula Prado del Río, Encarnación Amigo Díaz, Aurelio Núñez 
Centeno, Marta Rodríguez Arias, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Soraya Salorio 
Porral e Miguel Tellado Filgueira deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  

Contra o que adoita afirmar a oposición, que acusa ao goberno de “propaganda” en cada 
un dos proxectos lexislativos que trae a este Parlamento, a actividade lexislativa da Xunta 
ten sido especialmente prolífica e certeira na anterior lexislatura.  

De feito, a pasada lexislatura foi a segunda da historia de Galicia na que máis leis se teñen 
aprobado (55), mais isto veu acompañado dun esforzo considerable de racionalización e 
integración normativa, pois por vez primeira vez o número de leis vixentes ao final da 
lexislatura foi inferior ao existente ao seu comezo. Aprobáronse tamén as primeiras 
Directrices de Técnica Normativa de Galicia, para unificar os criterios de redacción de toda 
a lexislación galega.  

As prioridades temáticas da acción lexislativa da Xunta de Galicia nestes catro anos teñen 
sido, fundamentalmente, tres: a reactivación económica, a mellora do benestar social e a 
racionalización en todos os sentidos, tanto no territorial como no de estruturas 
administrativas ou servizos públicos.  

Outra prioridade, neste caso xa dende o punto de vista técnico e de autogoberno foi a 
substitución e modernización de textos con máis de 20 anos de antigüidade. Reduciuse 
nunha vintena o número de leis con máis de 25 anos de antigüidade que se manteñen 
vixentes en Galicia. Hoxe temos, en consecuencia, un mapa normativo fondamente 
renovado.  

Pero para dispoñer dun ordenamento xurídico completo, claro e operativo son claves tres 
aspectos: poucas leis pero modernas e ben desenvolvidas e concretadas.  

En consecuencia, dende o Grupo Parlamentario Popular queremos cuestionar á Xunta de 
Galicia sobre a efectividade real das normas aprobadas na pasada lexislatura.  

Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 

 

 

- Que resultados ten dado ata o de agora a aplicación da Lei 12/2016, do 22 xullo, 
pola que se modifica a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o 
tratamento integral da violencia de xénero? 
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Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 10/01/2020 13:21:46 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 13:22:08 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 10/01/2020 13:22:28 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 10/01/2020 13:22:52 

 
Marta Rodriguez Arias na data 10/01/2020 13:34:41 

 
Marta María Rodríguez-Vispo Rodríguez na data 10/01/2020 13:34:55 

 
María Soraya Salorio Porral na data 10/01/2020 13:35:45 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 10/01/2020 13:35:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao e Davide Rodríguez Estévez, deputada e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª 

 

A 1 de xaneiro entrou en vigor a decisión de ADIF de eliminar o servizo de venda 

presencial de billetes nas estacións ferroviarias galegas de Ortigueira, Burela, Sarria, 

Viveiro, O Carballiño, Ribadavia, Guillarei (Tui) e Redondela; así como en Ferrol, Xubia, 

San Sadurniño, Cerdido, Burela e Ribadeo. Na de Sarria –na que xa houbera un intento de 

cancelar a venda directa en 2017– o servizo deixou de prestarse a finais de decembro. 

 

Asistimos, unha vez máis, ao desmantelamento de servizos ferroviarios de proximidade, os 

que garanten a cohesión territorial e os servizos á maioría da cidadanía galega do rural. 

 

RENFE anunciou que sería a encargada de dispensar os billetes nas estacións abandonadas 

por ADIF, pero que só habería venda presencial nas estacións cunha media superior a cen 

persoas pasaxeiras por día, o que supón que as estacións galegas fiquen fóra. 

 

Así, RENFE anunciou que os billetes se poderían mercar en oficinas de Correos e colocou 

ou colocará máquinas expendedoras nas estacións sen venda directa, así como en San 

Sadurniño, Cerdido e Ribadeo.  

 

A supresión da venda directa afecta especialmente ás persoas de máis idade que fan uso 

destes servizos, que non controlan ben este sistema de venda. Pero, ademais, en estacións 

nas que foron recentemente instaladas, atópanse as máquinas fóra de servizo, como sucede 

na Mariña, unha medida que se une ao desmantelamento do FEVE. De feito, a maioría de 

máquinas de estacións e apeadoiros non funcionan, como sinala a Plataforma pola Defensa 

do Ferrocarril Ferrol-Ribadeo. Deste xeito, no FEVE, ao non haber interventores/as no tren 
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en moitos servizos, os billetes non se poden mercar no propio traxecto nin hai persoal para 

fornecer información ás persoas usuarias. 

 

A Xunta de Galiza manifestouse en contra desta medida, pero o PP, no goberno do estado 

dende 2011 a 2015, nada fixo por frear o desmantelamento ferroviario da media distancia -

ben ao contrario -.  

 

Entre os acordos para a investidura de Pedro Sánchez en xaneiro de 2020, Teruel Existe 

pactou a paralización da supresión do servizo de venda directa nas estacións de RENFE. 

Acordos co BNG e o acordo marco PSOE-UP tamén inciden na necesidade de reforzar os 

servizos ferroviarios de media distancia. 

 

Polo exposto, a deputada e deputado que subscriben formulan as seguintes preguntas á 

Xunta de Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 2.ª: 

 

- Que fixo a Xunta para deter o desmantelamento do ferrocarril de media distancia en Galiza? 

 

- Que medidas tomou a Xunta para que se dea marcha atrás na decisión de cancelar a venda 

presencial de billetes en estacións ferroviarias galegas? 

 

- Que posición adoptaron os deputados/as galegos/as do PP sobre os servizos de media 

distancia en Galiza no Congreso dos Deputados? 

 

- Ten a Xunta algún plan para pedir a transferencia de competencias para xestionar o FEVE 

e impulsar unha liña de cercanías útil para a cidadanía? 

 

- Que valoración fai a Xunta de que un deputado da provincia de Teruel defenda os intereses 

da cidadanía galega do rural que os deputados e deputadas do PP electos polas 

circunscricións galegas? 

 

- Vai a Xunta esixir o mantemento do servizo de venda de billetes nas estacións ferroviarias 

galegas que o perderon? 
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Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputado do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 10/01/2020 13:52:36 

 

David Rodríguez Estévez na data 10/01/2020 13:52:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á necesidade da restitución inmediata do servizo de 

radiodiagnóstico do Centro de Saúde de Celanova. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego tivo constancia dun novo 

agravio do goberno de Núñez Feijóo contra o sistema público de atención á saúde, neste 

caso unha situación que afecta ao Centro de Saúde de Celanova e, por extensión, a 

poboacións do arredor. 

Nestes momentos non está operativo o servizo de Radiodiagnóstico do Centro 

de Saúde de Celanova debido presuntamente a unha avaría que xa dura tres meses. 

Esta situación trae consigo unha serie de problemas para a cidadanía que deben 

ser solucionados canto antes: 

1. Deixa sen cobertura a unha área xeográfica moi extensa que abrangue os 

concellos de Entrimo, Muíños, Lobeira, A Bola, Bande, Verea, Ramirás, Quintela de 

Leirado, Padrenda, A Merca, Gomesende, Pontedeva, Lobios, Cartelle e Celanova. 
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2. As pacientes destes concellos teñen que realizar un desprazamento 

innecesario a Ourense, que nalgúns casos é  moi custoso pola distancia (ata 80Km ); en 

tempo e economicamente. 

3. Soportan un gran prexuízo pola demora nos diagnósticos, que incluso pode 

provocar un retraso no tratamento da doenza. O persoal médico solicitante non pode ver 

a radiografía en presenza da paciente no mesmo día que a solicita. 

4. As habitantes destes concellos prodúceselles un agravio comparativo que non 

gozan, en igualdade, da carteira de servizos do SERGAS. 

Esta situación constitúe unha discriminación da veciñanza das Terras de 

Celanova por razón do lugar no que viven e supón un novo deterioro na atención 

sanitaria nas vilas que non se pode consentir e que vai en consonancia tamén coa desidia 

que o propio goberno da Xunta de Galiza mantén respecto das melloras deste tipo de 

servizos e da atracción de persoal profesional da especialidade de radioloxía. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

-Como xustifica o goberno galego o abandono do servizo de radiodiagnóstico do 

Centro de Saúde de Celanova? 

-Cales son as razóns de que a máquina non se teña reparado anteriormente? 

-Cantos servizos desta área se tiñan dado ata o momento da avaría en 2019? e en 

2018? e no 2017? 

-Considera que é positivo que este servizo estea desatendido? 
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-Ten intencións a Xunta de Galiza de atallar esta situación? En que prazo e en 

que forma? 

-Está supoñendo esta situación un atraso nos diagnósticos? 

-Está supoñendo esta situación derivacións á privada? 

-Valorou a Xunta de Galiza asumir o sobrecusto económico que ten esta 

situación para as e os doentes desta zona do país? 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 10/01/2020 13:45:10 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
M

K
sB

kN
w

j6
4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

196936

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROMKsBkNwj64
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 10/01/2020 13:45:46 

 

María Montserrat Prado Cores na data 10/01/2020 13:46:53 

 

Olalla Rodil Fernández na data 10/01/2020 13:47:00 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 10/01/2020 13:47:07 

 

Ana Pontón Mondelo na data 10/01/2020 13:47:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro, Patricia Vilán 

Lorenzo e María Luisa  Pierres López, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A concesión de subvencións en Galicia está regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida no Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de 

subvencións de Galicia, configurando o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula a 

planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indicase os casos nos que se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

Augas de Galicia  é a entidade adscrita á Consellería de Infraestruturas e 

Mobilidade que asume as competencias sobre o conxunto da Administración 

hidráulica de Galicia. 

 

 

Por iso as deputadas que asinan  formulan as seguintes preguntas: 
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1ª) Cales foron os criterios empregados pola entidade Augas de Galicia para 

establecer os convenios de colaboración con determinados concellos galegos 

nesta X Lexislatura? 

 

2ª) Vai a Xunta de Galicia publicar no prazo máximo de tres meses a totalidade 

dos convenios asinados pola entidade Augas de Galicia con determinados 

concellos galegos nesta X lexislatura con indicación do nome do Concello e a 

contía total recibida por cada un deles a través destes convenios? 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/01/2020 13:36:41 

 

María Teresa Porritt Lueiro na data 10/01/2020 13:37:01 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 10/01/2020 13:37:11 

 

María Luisa Pierres López na data 10/01/2020 13:37:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Teresa Porritt Lueiro, José Manuel Pérez 

Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

3ª. 

 

A concesión de subvencións en Galicia está regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida no Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de 

subvencións de Galicia, configurando o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula a 

planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indícanse os casos nos que se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Cales foron os criterios empregados pola Axencia Galega de 

Desenvolvemento Rural para establecer os convenios de colaboración con 

determinados concellos galegos nesta X Lexislatura? 
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2ª) Vai a Xunta de Galicia publicar no prazo máximo de tres meses  a totalidade 

dos convenios asinados pola Axencia Galega de Desenvolvemento Rural con 

determinados concellos galegos nesta X lexislatura, con indicación do nome do 

concello e a contía total recibida por cada un deles a través destes convenios.  

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 10/01/2020 13:44:44 

 

María Teresa Porritt Lueiro na data 10/01/2020 13:45:03 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/01/2020 13:45:15 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Raquel Arias Rodríguez, Jacobo Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña, José Manuel Rey 
Varela, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Mª Julia Rodríguez Barreira e 
Beatriz Mato Otero deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O Goberno da Xunta vén mantendo nos últimos anos un compromiso firme cos galegos da 
diáspora, tanto para garantir o seu benestar no exterior como para favorecer e facilitar o 
seu retorno a Galicia. Para afondar nesa liña, o programa electoral co que o Partido 
Popular de Galicia obtivo a confianza maioritaria dos galegos nas eleccións autonómicas 
de 2016 incluía un compromiso específico de “intensificar os programas que incentivan o 
retorno emprendedor a Galicia”.  

Mostra disto é a Estratexia Emigración 2020 e a Estratexia Retorna 2020, ambas 
aprobadas no 2018. No caso da Estratexia Retorna 2020, a Xunta estableceu como 
obxectivo prioritario o regreso de máis de 20.000 galegos da diáspora, dos cales 12.000 
terán menos de 45 anos, garantindo así os seus dereitos de retorno. Este documento 
contempla numerosas actuacións dirixidas a garantir “o dereito dos galegos a viviren e 
traballaren na propia terra”, un principio reitor recollido no artigo 4.3 do Estatuto de 
Autonomía de Galicia.  

Unha estratexia dotada de 15 millóns de euros para medidas específicas e 220 millóns de 
euros para accións transversais que abarca dende o asesoramento e seguimento dos 
galegos da diáspora en todas as fases do retorno, ata medidas de protección social e de 
integración no mercado laboral, o emprendemento, a innovación, a vivenda ou a formación.  

Precisamente no eido da educación, a formación e a captación de talento do exterior, a 
Secretaría Xeral de Emigración leva anos convocando as Bolsas Excelencia Mocidade 
Exterior (BEME), das que se benefician os mellores expedientes académicos da diáspora 
galega, que obteñen unha axuda económica para cursar un mestrado nunha das tres 
universidades públicas da nosa Comunidade. 

Dende o Grupo Parlamentario Popular consideramos que estas bolsas de estudos 
incentivan o retorno de galegos residentes do exterior con currículos excelentes, 
contribuíndo a que Galicia se converta nun lugar onde estudar e continuar a carreira 
profesional como destino laboral de calidade.  
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Do mesmo xeito, estas bolsas favorecen a fixación de poboación nova na Galicia territorial, 
abrindo aos estudantes do mestrado a novas oportunidades de emprego e de 
emprendemento.  

É neste eido no que se enmarcan as Axudas ao Retornado Emprendedor, tamén 
integradas na Estratexia Retorna 2020 e que pretenden promover o autoemprego dos 
emigrantes que volven a Galicia, favorecendo o seu asentamento laboral na nosa 
comunidade, apoiando a súa creatividade e talento e a iniciativa empresarial.  

Tamén nesta Estratexia se recollen mecanismos para a orientación e seguimento das 
persoas que volven á nosa comunidade para lograr a súa integración plena na sociedade 
galega.  

Por todo o exposto anteriormente, os deputados  e deputadas asinantes formulan a 
seguinte pregunta en comisión:  

- Que valoración fai o Goberno galego das accións específicas enmarcadas na 
Estratexia Retorna 2020 que van dirixidas a apoiar a mocidade en todas as áreas do 
retorno, dende o emprendemento ata a súa orientación no proceso de integración 
na sociedade galega? 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 10/01/2020 14:31:31 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 10/01/2020 14:31:58 

 
Alberto Pazos Couñago na data 10/01/2020 14:32:08 

 
María Isabel Novo Fariña na data 10/01/2020 14:32:31 

 
José Manuel Rey Varela na data 10/01/2020 14:33:01 

 
Paula Prado Del Río na data 10/01/2020 14:33:45 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 10/01/2020 14:34:00 

 
Beatriz Mato Otero na data 10/01/2020 14:34:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

Vivimos nunha situación de Emerxencia Climática, o maior desafío da nosa 

época que precisa dun novo modus vivendi. Cómpre aproveitar ese desafío da 

loita contra a crise climática para actualizar paradigmas políticos de éxito e 

axeitalos á nova realidade mundial. Cómpre un novo pacto social apoiado na loita 

contra a desigualdade; a definición dun novo modelo económico baseado na 

sustentabilidade e o establecemento dun marco normativo que inclúa a todos os 

sectores clave ademais do enerxético, tales como o agro, a industria, o turismo e 

tamén os residuos. 

 

En materia de residuos municipais, a normativa da UE camiña a que, no ano 

2025, sexa reciclado o 55 % dos residuos, chegando ao 60 % en 2030 e ao 65 % 

en 2035. Ademais, hai obxectivos separados para materiais de envases, como o 

papel e cartón, plásticos, vidro e madeira, que terán que ser reciclados nun 65 % 

en 2025 e nun 70 % en 2030. Por outra parte, para 2030 ningún residuo reciclable 

será aceptado en vertedoiro. 

 

Segundo os últimos datos do INE correspondentes ao ano 2017, en Galicia só se 

recolle de forma separada o 15 % dos residuos municipais, unha porcentaxe case 

catro puntos por debaixo da media española (19 %). A nosa Comunidade fica 

moito máis atrás que outros territorios, como Euskadi e Navarra (preto do 40 % 

de recollida separada), Cataluña (34 %) e mesmo Asturias (26 %) ou Baleares   

(21 %). A maiores, as cifras galegas de recollida separada mantéñense 

practicamente estancadas dende hai anos, mesmo cunha tendencia a descender 

(de 15,79 % en 2010 a 15,04 % en 2017), ademais de que, no que se refire aos 

residuos mesturados, o indicador de Galicia é aínda máis negativo, sumando só 

40 quilos menos que a media española cando xeramos menos quilos por 

habitante. 

 

Por se eses datos non fosen suficientes, a memoria de actividade de Sogama, SA 

correspondente ao ano 2018 amosa que a planta tratou un total de 804.262 

toneladas de residuos, das que case o 73,90 % (594.394) foron, como di a 
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empresa, “valorizadas enerxeticamente”, é dicir, incineradas para a produción de 

enerxía eléctrica. Segundo indica a mesma memoria, a porcentaxe de residuos 

recuperados ronda o 5 % (envases, férricos, aluminio, vidro, brick, PEAD, papel 

e cartón, film e plásticos). O que significa que unhas 186.000 toneladas foron 

vertidas en 2018 no vertedoiro de Areosa (un 22 % do total).  

 

En decembro, o Consello da Xunta de Galicia acordaba autorizar -por 4 anos e 9 

meses de prórroga excepcional- a licitación por 41 millóns de euros da xestión 

integral do vertedoiro, tendo como fins a xestión dos residuos, o mantemento 

posclausura, a execución das obras de selaxe definitiva dos distintos vasos do 

vertedoiro e unha cláusula de modificación, por se fose necesaria a execución dun 

novo vaso. O Goberno galego prometía ese día que, neste ano 2020, acadaremos 

a vertedura técnica cero, é dicir, o 10%, cando pechamos 2018 nun 22% (só como 

exemplo, en 2014, Austria, Bélxica, Dinamarca, Alemaña, Países Baixos e Suecia 

xa superaban o vertido técnico cero, por debaixo do 4 %). Mentres, o 

funcionamento da nova planta de compostaxe varias veces prometida na Areosa 

segue latente… 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten o Goberno galego previsto establecer un texto lexislativo que inclúa a 

todos os sectores clave na loita contra a crise climática? 

2. Que está a facer o Goberno para chegar aos límites establecidos pola UE en 

materia de reciclaxe de residuos municipais, especialmente para chegar a 

2030 sen ningún residuo reciclable en vertedoiro? 

3. Será posible chegar a eses límites cando en Galicia só se recollía 

separadamente en 2017 o 15 % dos residuos municipais? Como? 

4. Será posible chegar a eses límites cando en Galicia, en 2018, só foi 

recuperado o 5 % dos residuos municipais? Como? 

5. Será posible chegar a eses límites cando en Galicia, en 2018, a vertedura no 

vertedoiro de Areosa foi dun 22 %? Como? 

6. Como vai chegar o Goberno é vertedura técnica cero neste ano 2020? 

7. Vai chegar a tempo o novo contrato para a xestión integral do vertedoiro? 

Por que non se fixo antes? 

8. Para cando o funcionamento da planta de compostaxe na Areosa? 
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Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 09:56:53 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/01/2020 09:57:05 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 09:57:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, María Teresa Porritt Lueiro, Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo, Julio Torrado Quintela e María del Carmen Rodríguez 

Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

No mes de decembro tivemos coñecemento do documento de diagnóstico dos 

sistemas de control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción na 

Xunta de Galicia, elaborado polo Consello de Contas. Este documento é 

consecuencia da solicitude feita polo propio presidente do Goberno galego ao 

organismo autónomo, sendo o presidente quen facía gala da implantación de 

medidas de transparencia (como un Código Ético).  

 

Ocorre que o Consello de Contas indica a lentitude e/ou pouca ambición do 

Goberno galego e critica a non admisión de denuncias anónimas ou o 

descoñecemento do grao de cumprimento daquel prometido Código Ético, 

ademais de considerar que existen importantes limitacións a subsanar nos 

mecanismos de control interno da Administración autonómica nos eidos de 

“información e comunicación” e “supervisión de actividades”. A crítica esténdese 

á non admisión de que calquera coñecemento dunha presunta irregularidade poida 

ser denunciado de xeito anónimo, cuestión que só se contempla para as denuncias 

de acoso laboral: “Na nosa opinión, inclinámonos pola admisión das denuncias 

anónimas, sen prexuízo da aplicación dun sistema de garantías que preserve o 

adecuado equilibrio entre o anonimato e a esixencia de rigor por parte do 

denunciante”, chega a dicir o organismo autónomo. 

 

En relación co cumprimento do Código Ético, o Consello de Contas descoñece se 

se está a realizar o informe anual de seguimento sobre o seu nivel de 

cumprimento e critica que non se estableza un procedemento para a tramitación 

das violacións deste código e, sobre todo, que non exista un sistema de medidas 

de resposta. 

 

Por último, o ente fiscalizador sinala que hai moito camiño por recorrer na 

avaliación dos posibles riscos de corrupción, onde a Xunta carece dun 

procedemento formal para a identificación e avaliación de riscos. Igualmente, 

reclama avanzar na regulación dos grupos de interese (os coñecidos como 

lobbies) e aumentar o tipo de información que se ofrece sobre as axendas dos 
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altos cargos, das que a Xunta só divulga os actos públicos pero non as reunións 

internas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

  

1. Considera o Goberno galego que son suficientes as súas medidas sobre 

transparencia? 

2. Cal é a opinión do Goberno sobre o documento de diagnóstico dos sistemas 

de control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción na 

Xunta de Galicia, elaborado polo Consello de Contas? 

3. Ten intención o Goberno de seguir as súas recomendacións? En que prazo? 

4. Vai adoptar o Goberno medidas de reforzo da Lei 1/2016, de transparencia 

e bo goberno? 

5. Vai habilitar o Goberno a vía da denuncia anónima como medio para 

comunicar situacións relacionadas coa corrupción? 

6. Vai actualizar o Goberno o Código Ético e establecer parámetros para 

avaliar anualmente o seu cumprimento? 

7. Vai crear o Goberno un Comité de Ética? 

8. Vai elaborar o Goberno un plan de prevención de riscos de xestión, 

incluída a corrupción? 

9. Vai regular o Goberno os grupos de interese (os coñecidos como lobbies) e 

incrementar o tipo de información que se ofrece sobre as axendas dos altos 

cargos da Xunta de Galicia? 

 
 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Julio Torrado Quintela 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 10:12:26 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 13/01/2020 10:12:38 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 10:12:51 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 10:13:02 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/01/2020 10:13:16 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 5ª 

 

A CIG Saúde vén de denunciar, unha vez máis, a saturación das Urxencias do HULA, 

situación que se volveu “crónica”. 

 

Denuncia a CIG que “o uso de Observación como unidade de Hospitalización xa é algo 

habitual e que os box de urxencias se utilizan para observación, de modo que hai doentes 

que poden pasar máis de tres días ingresados/as no servizo de Urxencias”. 

 

Deste xeito, cómpre reforzar persoal en todas as categorías de xeito diario, para poder 

prestar normalmente o servizo.  

 

Denuncia CIG Saúde que “Urxencias non está concibida nin deseñada (tanto a nivel 

estrutural como na dotación de persoal) para hospitalizar doentes" e que se as persoas 

doentes permanecen no servizo "é porque o persoal facultativo considera que non poden irse 

de alta" e tamén resulta evidente "que o lugar físico non reúne as condicións necesarias para 

o uso que se lle está dando".  

 

Ao tempo, o HULA ten plantas pechadas. 

 

Diante disto, a CIG-Saúde reclama que se poñan a disposición da cidadanía todos os 

recursos existentes no hospital e que se dote á sanidade pública dos orzamentos necesarios 

para garantir unha atención áxil e de calidade e nunhas condicións dignas. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia, 

para a súa resposta oral na Comisión 5ª: 
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- Coñece a Xunta a situación das Urxencias do HULA? 

- Que nivel de reforzo de persoal se produce neste servizo? 

- Cantas unidades pechadas hai no HULA? Por que se mantén esta situación? 

- Vai a Xunta poñer todos os recursos do HULA ao servizo da cidadanía, organizando 

correctamente os servizos e dotándoos do persoal suficiente? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 13/01/2020 10:40:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Noa Presas Bergantiños e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

Centos de veciños e veciñas de Valeixe (A Cañiza) manifestáronse o pasado día 

11 de xaneiro para reclamar a mellora da atención sanitaria na súa localidade, que se viu 

mermada pola xubilación do médico titular do centro de saúde da localidade. 

Como consecuencia desta situación, máis de 700 pacientes quedaron sen 

atención médica no citado centro e desde o 2 de xaneiro víronse obrigados a desprazarse 

ao centro de saúde da Cañiza dous días por semana en horario de tarde, incrementando 

ao mesmo tempo a carga de traballo dos demais facultativos, que xa están saturados. 

Esta solución é un parche completamente insuficiente, xa que as persoas que 

solicitan cita chegan a agardar 11 días para ser atendidas por un médico substituto que 

atende unha media de 40 pacientes nas dúas horas de consulta. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

-Cando ten previsto a Xunta de Galiza cubrir a praza de médico de familia de 

Valeixe (A Cañiza) e como prevé facelo? 
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-Considera o goberno galego que a solución de atender dúas horas dous días á 

semana é propia dun sistema público de saúde do século XXI? 

-Considera a Xunta de Galiza que é normal que unha persoa enferma teña que 

agardar ata 11 días para ser atendida? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 13/01/2020 11:01:21 

 

María Montserrat Prado Cores na data 13/01/2020 11:01:29 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/01/2020 11:01:36 
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Olalla Rodil Fernández na data 13/01/2020 11:01:43 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 13/01/2020 11:01:50 

 

Ana Pontón Mondelo na data 13/01/2020 11:02:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 3ª. 

 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego ten recibido queixas 

cidadás sobre as consecuencias lesivas que ten a actual normativa estatal do IRPF 

respecto do tratamento que reciben aquelas persoas que circunstancialmente poidan ter 

unha retención ilexítima da súa remuneración e a súa posterior restitución, sufrindo un 

duplo dano. Primeiro, as consecuencias desa retención, segundo, o inxusto tratamento 

por parte do fisco unha vez esa persoa recupera dita remuneración e tributa pola mesma.  

Habida conta destas situacións, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego comparte a visión de que, de acordo coa lei estatal do IRPF, calquera persoa que 

padeza unha retención ilexítima da súa remuneración pode sufrir un dano económico 

grave por parte da Administración tributaria, polo que esta norma necesita adaptarse 

inmediatamente aos parámetros que deben rexer unha sociedade igualitaria e xusta. 

Na actualidade, segundo o artigo 14.2 da Lei 35/2006, de 28 de novembro, do 

Imposto sobre a Renta das Persoas Físicas os rendementos do traballo percibidos en 

períodos distintos a aqueles en que foron exixibles impútanse a estes; no entanto, os 

‘percibidos por sentenza xudicial impútanse ao momento en que esta adquire firmeza’, o 

que pode derivar nunha tributación tan desproporcionada coma arbitraria. 
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Tanto o Defensor del Pueblo do Estado español coma o Consello Xeral para a 

Defensa do Contribuínte tense manifestado diante das queixas formuladas por persoas 

que se viron prexudicadas, e expresaron neste tema  a súa discrepancia co criterio da 

Administración tributaria. Porén, este continúa sen ser modificado. 

Esta situación é contraria aos principios de igualdade que deben rexer as 

normativas en materia económica e tributaria. A modo de exemplo, o Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego tivo o coñecemento dun caso no que 

recuperar os salarios de 14 meses íntegros supuxo que a Axencia Tributaria remitira 

unha ‘proposta’ de liquidación provisional, relativa ao exercicio en que se restituíron, 

que incrementaba a bastante máis do dobre a base impoñible, co que o saldo para pagar 

pasaba de 40 a 7.500 € (7.460 € máis). A isto súmanse os xuros de demora e unha 

sanción próxima aos 2.000 € polo que a persoa afectada se viu obrigada a satisfacer un 

total próximo aos 10.000 €. A cota pasaba, en números redondos, de 4.600 € case a se 

cuadriplicar, sen contar os recargos citados. 

Isto significou tamén a perda das desgravacións dos exercicios nos que os 

ingresos permanecían suspendidos, polo que amortizar a totalidade dunha hipoteca que 

tiña naquel momento esta persoa –vendera a vivenda da súa propiedade para subsistir e 

pagar unha débeda que non podía afrontar– non xeraba compensación ningunha na 

cotización.  

Este exemplo é indicativo dunha tendencia preocupante, non dun caso illado, 

polo que as administracións galegas deben actuar e dirixirse ao goberno central para 

unha corrección que garanta un trato ponderado para todas as persoas que recuperan 

cantidades atrasadas. 
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Para resolver esta situación, abonda con eliminar esa discriminación arbitraria 

respecto de quen recupera dereitos económicos a través dunha sentenza xudicial e quen 

os goza de forma ordinaria no momento que corresponde. 

 

Por todos estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

-Ten coñecemento o goberno galego de que a aplicación do Artigo  14.2.b) da 

Lei 35/2006, de 28 de novembro, do Imposto sobre a Renda das Persoas Físicas, ao 

estar a supoñer efectos tributarios prexudiciais para aquelas persoas que recuperan 

contías por sentenza xudicial?  

-Ten recibido consultas ou queixas sobre esta cuestión? A través de que 

mecanismos?  

-Como valora o goberno galego a situación de desigualdade descrita? Vai 

demandar ao goberno central o impulso dalgunha modificación respecto da lei do IRPF?  

-Ten desenvolvido a ATRIGA algunha valoración respecto desta cuestión? E o 

Instituto Galego de Consumo? E a Valedora do Pobo?  

-Vai demandar algún outro tipo de actuación? De que tipo? Cales son os 

motivos?  

 

Santiago de Compostela, 26 de agosto de 2019 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 26/08/2019 12:35:17 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 26/08/2019 12:35:27 

 

María Montserrat Prado Cores na data 26/08/2019 12:35:32 

 

Olalla Rodil Fernández na data 26/08/2019 12:35:40 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 26/08/2019 12:35:48 

 

Ana Pontón Mondelo na data 26/08/2019 12:35:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 3ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado mes de xullo de 2019 o Consello de Contas remitía ao Parlamento 

Galego e, por extensión, á sociedade galega o resultado de diferentes informes. Entre 

eles atopábase o Informe relativo aos Procesos de extinción de entidades dependentes da 

Comunidade para o período 2010-2016 

Este informe, tal e como sinala na súa memoria, ten por obxecto “a análise dos 

procesos de extinción das entidades dependentes da Comunidade Autónoma de Galiza 

como consecuencia da reestruturación do sector público”. Neste informe sinálanse 

numerosas salvedades e reparos como resultado da fiscalización efectuada e dise 

literalmente que se puxeron “de manifesto as limitacións ao alcance do traballo e os 

incumprimentos da normativa aplicable ao proceso de extinción de entes dependentes 

da Comunidade Autónoma, durante os exercicios 2010 a 2016” sinalando defectos 

como que “a Xunta de Galiza non puxo en marcha o rexistro de entidades del sector 

público da Comunidade Autónoma previsto na Lei 16/2010, de 17 de decembro, de 

organización e funcionamento da Administración xeral e do sector público autonómico” 
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ou que “As contas anuais de 16 das 75 entidades extinguidas non se renderon ao 

Consello de Contas”.  

O informe recolle tamén conclusións que dan por fracasadas, do punto de vista 

política, as afirmacións falaces dos inicios de Núñez Feijóo ao fronte da Xunta de 

Galiza referentes a rematar con “chiringuitos” xa que evidencian, por exemplo, que o 

aforro foi mínimo xa que as entidades eliminadas non tiñan un gran peso económico ou 

que “A aposta polo modelo de Axencia, que se afasta do camiño seguido pola 

Administración central e por outras Comunidades Autónomas, está a ter unha eficacia 

limitada.” 

Así mesmo, respecto do persoal, as conclusións do Consello de Contas son 

demoledoras xa que sinala como “en moitos casos non cumpriron os principios de 

igualdade, mérito e capacidade. As diferenzas son especialmente relevantes na Axencia 

de Turismo e xeran desigualdades retributivas significativas non xustificadas nos postos 

de traballo e impide a consecución dunha xestión do persoal xusta e eficiente.” 

Finalmente, entre as cuestións máis relevantes do informe podemos sinalar que 

certifica a falta de transparencia do goberno da Xunta de Galiza, xa que se fai eco o 

Consello de Contas dunha situación que ten denunciado a oposición reiteradamente “Os 

plans de racionalización aprobados pola Xunta non foron obxecto de publicación. 

Tampouco se publicaron os informes nos que se avalía o seu grao de realización 

(informes de seguimento) ata que, en virtude das recomendacións formuladas polo 

Consello de Contas, a Xunta de Galicia publicou en 2018 no seu portal de transparencia 

un informe resumo dos procesos de reordenación ” 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en Comisión 

3ª: 

Que valoración fai a Xunta de Galiza do informe relativo aos Procesos de 

extinción de entidades dependentes da Comunidade para o período 2010-2016? 

Como xustifica a Xunta de Galiza non ter posto en marcha en tempo e forma o 

rexistro de entidades del sector público da Comunidade Autónoma previsto na Lei 

16/2010, de 17 de decembro, de organización e funcionamento da Administración xeral 

e do sector público autonómico? 

E como xustifica o goberno galego que as contas anuais de 16 das 75 entidades 

extinguidas non renderan contas ao Consello?  

E como explica que a asunción pola Axencia de Turismo do inmobilizado de 

Turgalicia e do Consorcio Instituto de Estudios Turísticos non estea reflectida 

contablemente nin conste a acta de cesión dos bens? 

Vai depurar o goberno galego responsabilidades políticas por esta mala 

planificación e xestión?  

Como valora o goberno galego que o seu mantra de “acabar con chiringuitos” 

estea botado por terra unha década despois de facerse presidente da Xunta de Galiza 

Núñez Feijóo?  

Que vai facer o goberno galego para que a administración que dirixe deixe de 

incumprir na súa política de persoal os principios de igualdade, mérito e capacidade? 

Despois deste informe, vai reformar a Xunta de Galiza por fin o funcionamento 

do IGAPE?  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
m

X
5w

ui
P

d3
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

196961

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROmX5wuiPd37
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

Santiago de Compostela, 22 de agosto de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 22/08/2019 12:02:29 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 22/08/2019 12:02:45 

 

María Montserrat Prado Cores na data 22/08/2019 12:02:52 

 

Olalla Rodil Fernández na data 22/08/2019 12:03:00 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 22/08/2019 12:03:08 
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Ana Pontón Mondelo na data 22/08/2019 12:03:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Xosé Luis Rivas Cruz, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil 

Fernández, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre contaminación río Umia. 

 

1. A construción do encoro da Baxe tivo un forte impacto negativo no río Umia, 

tanto no que ten que ver coa calidade das augas como como equilibrio ecolóxico do río. 

Aínda que segundo a Xunta a construción do encoro tiña como finalidade principal 

evitar as riadas e asolagamentos na vila de Caldas, a realidade é que a obra provocou 

males maiores dos que pretendía resolver: converteu un río vivo nun río tóxico e 

provocou ameazas para a saúde pública e para as actividades podutivas, recreativas e de 

lecer. 

2. A historia do encoro da Baxe é a crónica dunha estafa, perpetrada contra a 

vontade maioritaria expresada polas corporacións municipais de Caldas, Moraña e 

Cuntis. Moito tempo despois confirmouse o que xa desde o comezo denunciada a 

Plataforma en Defensa do río Umia, as organización ecoloxistas e o propio BNG: detrás 

da construción do encoro había unha operación especulativa e lucrativa através dunha 

explotación hidroeléctrica por parte dunha empresa privada. 

3. Malia as sucesivas denuncias sobre a contaminación do encoro e do río por 

cianobacterias e microcistina, e sobre os riscos para o ecosistema e para as persoas, a 

Xunta nega a maior e intenta ocultar a realidade. Na reunión co Comité de crise de 

Caldas que tivo lugar o pasado 23 de xaneiro en Pontevedra, a conselleira de 
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Infraestruturas, Ethel Vázquez, mesmo chegou a afirmar que nunca se detectara a 

presenza de microcistina no encoro do Umia, malia a que un informe de 2013 encargado 

pola administración autonómica e  realizado polo director da Estación de Hidrobioloxía 

da USC, Fernando Cobo, rexistrou a presenza da toxina, que tamén foi detectada en 

analíticas que se fixeron en 2010 en Caldas e Portas.  

4. É evidente que o encoro e o río Umia están nunha situación de alarma por 

contaminación. Así se deduce do estado do encoro, da alerta pola proliferación de algas 

decretada por Augas de Galicia e que se prolonga xa por máis de ano e medio. A 

contaminación por cianobacterias tamén afecta aos sistemas de abastecemento de auga 

potábel ao longo do curso do río, polos problemas que causan as algas no proceso de 

potabilización. E as consecuencias da contaminación tamén afectan aos usos lúdicos do 

río, como se puido comprobar coa  prohibición do baño no río Umia, que se decretou o 

pasado mes de agosto. 

Máis alá de todas estas evidencias aínda quedan por resolver moitas dúbidas. 

Polo que se fai imprescindíbel a realización dunha análise exhaustiva sobre a calidade 

das augas, a contaminación por microcistina e os posíbeis efectos para a saúde humana 

e para o ecosistema, incluíndo a posíbel afectación aos recursos pesqueiros e 

marisqueiros da ría de Arousa. 

5. O BNG sempre defendeu –e segue defendendo- que a solución a este desastre 

ambiental pasa polo desmantelamento do encoro da Baxe. Mais en tanto que non se 

acorda esta medida, entendemos que se deben poñen en marcha diferentes iniciativas 

para garantir a calidade das augas e informar á poboación sobre os potenciais riscos 

derivados do actual estado de contaminación do río Umia. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre a contaminación do río Umia? 

Como valora o goberno galego os riscos de contaminación por microcistina no 

río Umia? 

Ten previsto a Xunta de Galiza encargar algún estudo sobre a contaminación do 

río por cianobacterias e microcistina, e sobre os potenciais riscos para a saúde humana e 

para o ecosistema? 

En atención a que riscos se decretou a prohibición do baño no río Umia o pasado 

mes de agosto? 

Que medidas prevé desenvolver a Xunta de Galiza para combater a 

contaminaciñon do río Umia? 

Considera a Xunta de Galiza a posibilidade de realizar un estudo sobre a 

viabilidade do desmantelamento do encoro da Baxe? 

Que cantidades ingresa a Xunta de Galiza anualmente en concepto de canon 

pola explotación hidroléctrica do encoro? 

Que investimentos realizou a Xunta de Galiza nos concellos afectados polo 

encoro? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2019 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa aos parques eólicos de Campelo, Bustelo e Monte Toural, 

nos concellos de Carballo, Coristanco, Santa Comba e Tordoia. 

 

A Xunta de Galiza está a tramitar os proxectos Campelo, Bustelo e Monte 

Toural, de 42, 46,2 e 21 MW de potencia, promovidos pola empresa Greenalia Power 

nos concellos de Carballo, Coristanco, Santa Comba e Tordoia. Os citados parques 

levan asociada unha infraestrutura de Liña de Alta Tensión (LAT 220 Kw) que vai 

desde Campelo ao Mesón do Vento atravesando os concellos de Carballo, Carral, 

Cerceda, Coristanco, Ordes e Tordoia. 

A tramitación destes parques eólicos e da LAT pon de manifesto o mesmo 

“modus operandi” para burlar a lei, favorecer descaradamente os intereses das empresas 

eólicas, desprotexer o territorio e os dereitos das persoas que viven nel, e perpetrar 

agresións a espazos e ecosistemas de grande valor ambiental: 

1º   Os tres parques teñen unha mesma empresa promotora, coinciden nunha 

mesma zona e comparten infraestruturas como a estación transformadora e liñas de 

evacuación. Son polo tanto un único parque dividido fraudulentamente en tres, todos 

eles de menos de 50 MW para que a tramitación corresponda á Xunta de Galiza e deste 

xeito acollerse aos beneficios e trato de favor previsto na Lei de depredación.  
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2º O Consello da Xunta concedeulles no mes de maio de 2018 no mesmo acto 

administrativo a declaración de “proxecto de interese especial”, o que leva consigo a 

tramitación prioritaria, a redución á metade dos prazos, a declaración de utilidade 

pública e en xeral a prevalencia dos intereses da empresa promotora sobre calquera 

outro. 

3º Ademais de dividir o megaparque en tres máis pequenos, os parques 

resultantes foron “amañados” para ubicalos en máis dun concello e así acollerse aos 

beneficios da declaración de proxectos sectoriais de incidencia supramunicipal. 

4º A división do megaparque en tres ten como finalidade tamén evitar a 

avaliación ambiental do conxunto e dos efectos sinérxicos que as instalacións teñen 

sobre os ecosistemas, paisaxe, especies, territorio, actividades económicas tradicionais, 

núcleos de poboación, etc. Trátase dun burdo fraude de lei que foi evidenciado por 

diferentes sentenzas xudiciais, entre elas a do Tribunal Supremo do 30 de marzo de 

2017, que confirma a fragmentación artificiosa do que debía ser un único parque éolico. 

Nesta sentenza rexéitase o recurso de casación presentado pola Junta de Castilla y León 

e Gamesa contra a sentenza de data 26 de xuño de 2014 ditada pola sección primeira da 

Sala do Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Castilla y 

León. Velaquí a argumentación do Tribunal Supremo: 

 “Es claro que ha existido en este caso una fragmentación artificiosa de lo que 

hubiera debido ser un único parque eólico, y no se ha seguido, pues, la correcta 

calificación del régimen jurídico de las instalaciones litigiosas en función de la potencia 

instalada. Los artículos mencionados 27 y 28 de la Ley del Sector Eléctrico no se 

vulneran por dicha valoración judicial razonada de que se trata de un proyecto único que 

determina los limites de potencia a los efectos del régimen de producción de energía 
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eléctrica (la producción de energía eléctrica tendrá lugar en régimen especial cuando se 

realice desde instalaciones con una potencia instalada que no supere los 50 MW )”.  

“En fin, la Sala reconoce el carácter unitario del conjunto de elementos que 

componen un solo parque eólico, tras ponderar de forma razonable las consecuencias 

que derivarían de una visión dividida o fraccionada de las instalaciones que impediría, 

entre otros aspectos, realizar una adecuada evaluación del impacto ambiental, valorando 

así de forma expresa y singular los estudios medioambientales realizados, razón por la 

que ha de rechazarse el motivo de casación”  

5º A construción destes tres parques eólicos, tanto a instalación dos muíños 

como as pistas, liñas de evacuación eléctrica e estacións de transformación, etc. supoñen 

unha ameaza para a Centaurea Ultreia, unha planta catalogada como “en perigo crítico 

de extinción” no Catálogo galego de especies ameazadas (Decreto 88/2007, do 19 de 

abril). Trátase un endemismo galego con unha poboación mundial composta por pouco 

máis de 6.800 individuos distribuídos en dúas cuadrículas de 10x10 km arredor do 

Monte Castelo e da Lagoa de Alcaián.  

6º Cómpre tamén ter en conta que a Lagoa de Alcaián foi proposta polo goberno 

da Xunta para a ampliación da Rede Natura (2012), dentro da ampliación do LIC Río 

Anllóns, polos seus excepcionais valores ecolóxicos e a presenza de especies raras entre 

as que se encontran outras especies endémicas en perigo de extinción ou vulnerábeis 

como a Lycopediella inundata, a Euphorbia uliginosa ou a Spitanthes aestivalis, que xa 

foron obxecto de agresións en 2016 como consecuencia das obras de apertura dunha 

pista por parte da consellaría do Medio Rural. 

Ademais, a Lagoa de Alcaián aparece incluída no Catálogo de Humidais de 

Galicia, coas conseguintes restricións e limitacións previstas no Decreto 127/2008, do 5 
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de xuño, polo que se desenvolve o réxime xurídico dos humidais protexidos e se crea o 

Inventario de humidais de Galicia. 

Por outra parte, como mostra dos seus extraordinarios valores ambientais e 

paisaxísticos, a lagoa foi incluída no Catálogo de Paisaxes de Galicia, coa categoría de 

Área de Especial Protección Paisaxística (decreto 119/2016, do 28 de xullo). 

7º Os citados parques e a Liña de Alta Tensión teñen un impacto moi negativo 

sobre o territorio, sobre o patrimonio cultural, sobre os recursos hídricos, sobre a 

actividade económica tradicional do territorio e sobre os asentamentos humanos. A 

realidade é que estes proxectos están pensados para favorecer intereses privados e alleos 

ao territorio, xerando beneficios millonarios para as empresas promotoras e causando 

graves prexuízos á poboación local, á paisaxe e aos ecosistemas. A este respecto cómpre 

ter en conta os datos publicados pola empresa Greenalia Power S.L., os 7 parques que 

promove en Galiza, entre os que se encontran os tres citados, van supoñer máis de 1.000 

millóns de euros de ingresos por venda de enerxía ao longo de 25 anos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Por que razón a Xunta de Galiza favorece os intereses dunha empresa 

privada avalando un proxecto que causa graves prexuízos ambientais e sociais como o 

dos parques eólicos de Castelo, Bustelo e Monte Toural? 

2. Como valora o goberno galego a sentenza do Tribunal Supremo a 

respecto da fragmentación artificiosa de parques eólicos para facilitar a súa tramitación? 
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3. Como valora o goberno galego o impacto da construción destes parques 

eólicos en especies altamente vulnerábeis e en ecosistemas protexidos como a lagoa de 

Alcaián, incluída no Inventario de Humidais de Galiza? 

4. Que efectos ten o parque na Área de Especial Protección Paisaxística 

Lagoa de Alcaián, incluída no Catálogo de Paisaxes de Galicia (decreto 119/2016, do 28 

de xullo)? 

5. Como valora a construción de parques eólicos no ámbito dun espazo 

proposto para a ampliación da Rede Natura? 

6. Considera a Xunta de Galiza que neste caso é de aplicación a suspensión 

de parques eólicos na ampliación da Rede Natura? 

7. A luz das irregularidades na tramitación e dos fortes impactos no medio, 

no territorio, nas actividades económicas tradicionais, na poboación local e en 

ecosistemas de grande valor, ten previsto o goberno galego deixar sen efecto a 

tramitación dos proxectos de parques eólicos Campelo, Bustelo e Monte Toural, de 42, 

46,2 e 21 MW de potencia, promovidos pola empresa Greenalia Power nos concellos de 

Carballo, Coristanco, Santa Comba e Tordoia, así como o proxecto de LAT Campelo-

Mesón asociada aos citados parques? 

 

Santiago de Compostela, 16 de setembro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 
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Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa ao ente público ferroviario e o tren de cercanías. 

 

O 20 de abril de 2010, a Xunta de Galiza fixo público o inicio dos trámites para 

a creación do Ente Público Ferroviario de Galiza. Nesta data publicouse no DOG a 

licitación do contrato de servizo para elaborar o proxecto de lei deste organismo, por un 

importe de 180.000 euros. 

Pasaron máis de 9 anos desde aquel anuncio sen que se dese un só paso para 

facer realidade o proxecto, o que demostra o desinterese do PP pola promoción e 

desenvolvemento da rede ferroviaria interna do país e o tren de cercanías. Polo 

contrario, o que vimos nos anos seguintes foi o peche de estacións, o desmantelamento 

de liñas, a redución de frecuencias e o esmorecemento do ferrocarril de cercanías como 

alternativa fundamental para unha mobilidade máis sostíbel, saudábel e segura. A 

situación das liñas Ferrol-Ribadeo, Coruña-Ferrol, Ourense-Monforte, Lugo-Sarria ou 

Vigo-Tui son un bo exemplo do desinterese dos gobernos da Xunta e do Estado a 

respecto do ferrocarril de proximidade. 

Este panorama desolador contrasta co doutras comunidades do Estado que 

contan con servizo de cercanías, que están xestionados pola administración ferroviaria 

estatal ou por entes propios. 
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Desde o BNG consideramos prioritario que Galiza asuma as competencias na 

súa rede ferroviaria interna, como forma de potenciación do ferrocarril e da 

intermodalidade con outros modos de transporte. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Cal foi o resultado da licitación do contrato para elaborar a Lei do Ente 

Público Ferroviario de Galiza? 

2. Por que o goberno galego desbotou esta proposta e apoiou pouco despois 

o desmantelamento dos servizos ferroviarios en Galiza? 

3. Que vai facer a Xunta de Galiza diante do desmantelamento, a falta de 

investimentos e a obsolescencia de trazados e maquinaria de moitas liñas ferroviarias de 

Galiza? 

4. Considera necesaria a transferencia das competencias en relación coa 

rede ferroviaria interna? 

5. Está dacordo coa creación do servizo ferroviario de cercanías? En caso 

de resposta afirmativa, en que liñas considera que debería levarse a cabo? 

6. Considera a Xunta de Galiza que o transporte de persoas e mercadorías 

por ferrocarril é fundamental para conseguir un transporte máis sustentábel e combater a 

crise climática? 

7. Que opinión lle merece o estado das infraestruturas e os servizos 

ferroviarios nas liñas Ferrol-Ribadeo e Coruña-Ferrol? 
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8. Que demandas impulsou a Xunta de Galiza diante do goberno central na 

presente lexislatura para mellorar as infraestruturas e os servizos ferroviarios de 

cercanías? 

9. Segue defendendo o goberno galego a necesidade de creación do Ente 

público ferroviario de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 16 de setembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/09/2019 17:53:40 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 16/09/2019 17:53:50 
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Noa Presas Bergantiños na data 16/09/2019 17:53:55 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/09/2019 17:54:32 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/09/2019 17:54:38 

 

Ana Pontón Mondelo na data 16/09/2019 17:54:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado Del Río; Jacobo Moreira Ferro; Julia Rodríguez 
Barreira; Isabel Novo Fariña; Alberto Pazos Couñago; José Manuel Rey Varela e 
Beatriz Mato Otero, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1º, 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

A Xunta de Galicia dotouse no 2018 da Estratexia Retorna 2020, un documento ambicioso 
que recolle as principais liñas de actuación á hora de favorecer o regreso dos emigrantes 
galegos. Unha estratexia transversal que aborda o apoio aos retornados dende unha 
perspectiva global para prestar unha atención completa aos galegos que deciden volver a 
Galicia e que contempla medidas específicas, dende a información e o asesoramento ata 
axudas económicas e para a captación do talento.  

Deste xeito, a Xunta non só pretende atraer aos galegos do exterior á súa terra de 
nacemento ou a dos seus pais e avós, senón tamén apoialos e acompañalos durante todo 
o proceso de retorno ata a súa plena integración na sociedade e garantindo o seu benestar. 
Para iso, ademais doutras medidas no eido laboral ou educativo, a Secretaría Xeral de 
Emigración ten habilitada unha liña de axudas asistenciais extraordinarias para os 
emigrantes galegos retornados e os seus fillos, coa que pretende apoialos á hora de facer 
fronte aos gastos derivados da súa volta a Galicia.  

Unha medida para a que a Xunta ten ampliado a súa dotación económica co obxectivo de 
atender as necesidades de todos os demandantes que as precisan, tendo en conta 
ademais que o número de galegos que volven a Galicia leva cinco anos incrementándose 
de forma continuada. A convocatoria, ademais, foise mellorando paulatinamente para 
prestar unha maior asistencia ás familias que regresan con fillos menores de idade, con 
condicións aínda máis favorables no caso de que o retorno se realice a concellos do rural, 
priorizando o asentamento de poboación nas zonas menos habitadas. 

Atendendo a todo o exposto anteriormente, e resaltando a importancia do retorno como 
oportunidade de xustiza para os galegos da diáspora e tamén o seu papel como 
dinamizador da poboación de Galicia, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Comisión: 

- Cal é a valoración da Xunta de Galicia sobre as axudas extraordinarias aos 
emigrantes retornados e que previsións manexan para os vindeiros anos? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020.- 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 13/01/2020 12:03:41 
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Paula Prado Del Río na data 13/01/2020 12:03:54 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/01/2020 12:04:25 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/01/2020 12:04:38 

 
María Isabel Novo Fariña na data 13/01/2020 12:04:53 

 
Alberto Pazos Couñago na data 13/01/2020 12:05:04 

 
José Manuel Rey Varela na data 13/01/2020 12:05:17 

 
Beatriz Mato Otero na data 13/01/2020 12:05:35 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei 30/1981, do 7 de xullo, pola que se modifica a regulación do 

matrimonio no Código civil e determínase o procedemento para seguir nas 

causas de nulidade, separación e divorcio, vén poñendo de manifesto a 

insuficiencia dos instrumentos procesuais que o ordenamento xurídico ofrece para 

a resolución dos conflitos derivados das rupturas familiares, sobre todo no que se 

refire a salvagarda do interese superior das e dos menores para manter relacións 

cos proxenitores non custodios e a súa familia, á marxe da ruptura. 

 

Esta situación fixo que a Xunta de Galicia afrontase a financiación, con cargo ao 

Programa de orientación e mediación familiar, dunha rede de puntos de encontro 

para garantir a existencia dun lugar apropiado que facilite a relación 

materno/paterno-filial, asegurando o benestar e a seguridade das e os menores en 

familias en situacións de conflito. 

 

A súa vez, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 

integral da violencia de xénero, establece no seu artigo 53 que o departamento 

competente en materia de igualdade garantirá a existencia de puntos de encontro 

familiar, como un servizo que facilita e preserva a relación entre as e os menores 

e as persoas das súas familias en situacións de crises, e que permite e garante a 

seguridade e o benestar das nenas e dos nenos e facilita o cumprimento do réxime 

de visitas, dispoñendo ademais que as normas e os requisitos a os que terán que 

axustarse os puntos de encontro familiar estableceranse regulamentariamente. 

 

O incremento nos derradeiros anos da demanda dos puntos de encontro familiar, 

transformounos nun recurso imprescindible para a nosa sociedade, a pesares do 

cal seguen sendo poucos (sete en toda a comunidade autónoma) e estando mal 

dotados. 

 

Esta falta de medios e de persoal orixina a insuficiencia do recurso, e listas de 

espera que son inaceptables tanto para os nenos e nenas que teñen que percorrer 

longas distancias, o que implica graves prexuízos tanto para a súa actividade 

escolar coma persoal pola carga emocional e o cansazo acumulado; así como para 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

quen ten concedido un réxime de visitas polo órgano xudicial, ou a 

administración. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que son suficientes o número de puntos de 

encontro familiar que hai na nosa comunidade autónoma, para levar a cabo 

visitas tuteladas e supervisadas? 

2. Ten previsto o Goberno galego incrementar durante o ano 2020 o número de 

puntos de encontro familiar na nosa comunidade autónoma? 

3. En caso afirmativo, cal será a situación destes novos puntos de encontro? 

4. Vai a reforzar a Xunta de Galicia os medios humanos e materiais cos que 

contan na actualidade os puntos de encontro familiar? 

5. En caso afirmativo, cal vai ser o incremento orzamentario que o Goberno 

galego vai dedicar para reforzar estes espazos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María Luisa Pierres López 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 12:22:02 

 

María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 12:22:12 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 12:22:25 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, deputada do grupo parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta as seguintes preguntas para a súa resposta oral na comisión 5ª.  

 

A subida do prezo dos alugueiros que se produciu nos últimos anos non foi ligada 

a unha mellora do nivel adquisitivo da cidadanía, o que está provocando que cada 

vez máis persoas atopen dificultades para acceder a unha vivenda digna. 

 

O Goberno galego non adoptou as medidas pertinentes para solucionar esta 

situación, a pesares de ter moitas opcións, como a de crear un parque público de 

vivenda, ou a de mobilizar as 300.000 vivendas baleiras que, a día de hoxe, hai 

espalladas pola xeografía galega. É preciso, por tanto, que se tomen medidas en 

xeral para garantir o acceso a vivenda, regulando os prezos dos alugueiros, e que 

ademais, se tomen medidas para solucionar a situación na que se atopan algúns 

colectivos específicos, que teñen máis dificultades, como son, as mulleres que 

viviron violencias machistas. 

 

As actuais axudas para o acceso a un alugueiro poden deixar fóra a moitas de 

estas mulleres. Son complicados de cumprir en moitos casos os requisitos para 

acceder a ser persoa beneficiaria deixando pouca marxe de flexibilidade por 

exemplo os requisitos como “que o documento acreditativo da situación de 

violencia fose emitido dentro dos doce meses inmediatamente anteriores á data 

de presentación da solicitude”. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Pero son os requisitos que se esixen ás rendas ou mesmo ao estado da vivenda os 

mais afastados da realidade. 

 

Atopar unha vivenda dun máximo de renda de 450€ nas cidades galegas, que 

ademais dispoña das condicións esixibles de accesibilidade, por parte dunha 

muller que non dispón dos recursos suficientes para cumprir con requisitos 

esixibles por parte de arrendatarios ou arrendatarias en canto a pago de fianzas 

elevados, estabilidade laboral, ou avales, resulta moi complicado. 

 

Polo tanto, é necesario mudar estas axudas para que se adecúen a realidade 

existente e para que sexan verdadeiramente útiles. 

 

Por todo o anterior, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai o Goberno Galego das actuais axudas ao alugueiro ás que 

poden acceder as mulleres vítimas de violencias machistas? 

 

2. Cando ten previsto modificar o decreto para facilitar o acceso ao bono 

alugueiro social? 

 

3. Parécelles que nestas condicións este programa é verdadeiramente útil para os 

obxectivos que din querer cumprir? 

 

4. Van valorar abordar a regulación dos alugueiros en xeral para democratizar o 

acceso a vivenda e non discriminar dobremente aos colectivos específicos? 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020.  

 

 Asdo.: Paula Quinteiro Araújo.  

  Deputada do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 13/01/2020 12:52:53 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, Carmen Santos Queiruga e Julia Torregrosa 

Sañudo, deputadas do grupo parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao 

abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan as 

seguintes preguntas para a súa resposta oral na comisión 1ª. 

 

O uso da linguaxe inclusiva, non sexista, é unha necesidade cara a erradicación 

da violencia simbólica que se exerce contra as mulleres cando non se nomean, ou 

cando se usa unha linguaxe excluínte. 

 

A linguaxe sexista e a aparición de estereotipos á hora de falar de mulleres e de 

temas relacionados con estas, moitas veces de forma involuntaria, pola falta de 

coñecementos e o arraigamento de prexuízos, debe ser vista como violencia 

simbólica contra as mulleres. Só un esforzo colectivo de todos e todas pode 

mudar a situación actual. 

 

Debemos dar máis pasos no referente á linguaxe nos textos oficiais e nos textos 

lexislativos. As institucións deben comunicarse coa cidadanía facéndolle ver que 

todas forman parte, non só todos. Toda comunicación pública debe incorporar o 

feminino e o neutro, e non o masculino usado como tal, porque non o é. 

 

Desde logo incorporar melloras na comunicación inclusiva debe ter unha 

incidencia moi especial nos medios de comunicación e na relación da 

administración con eles, polo que é especialmente importante regular isto e facer 

seguimento real nos medios de comunicación, especialmente na CRTVG. 
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Comunicarse de forma inclusiva abrangue ademais usar iconografía axeitada, 

medir a presencia equilibrada en toda comunicación pública como institución. 

 

A vontade demóstrase con feitos, corrixir os textos legais, producir comunicación 

pública inclusiva, falar de xeito inclusivo etc, pero sobre todo facer seguimento e 

marcar obxectivos reais. 

 

Por todo o anterior exposto, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1.- Que prazos se marca o goberno para facer a modificación dos textos oficiais? 

Está planificada esta medida? 

2.- Que medidas vai adoptar para avaliar e facer un seguimento da utilización d 

elinguaxe non sexista? 

3.- Pensan implantar regulamentos con seguimento dos eu cumprimento en 

materia de linguaxe inclusiva? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020. 

 

 Asdo.: Paula Quinteiro Araújo. 

  Carmen Santos Queiruga. 

  Julia Torregrosa Sañudo.  

 

  Deputadas do G. P. Grupo Común da Esquerda.  
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 13/01/2020 12:35:49 

 

Carmen Santos Queiruga na data 13/01/2020 12:35:57 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 13/01/2020 12:37:12 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, deputada do grupo parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte pregunta para a súa resposta oral na comisión 5ª. 

 

A situación dos COF da Coruña é preocupante. 

 

O COF Ventorrillo atópase sen profesional de xinecoloxía desde que se xubilou o 

anterior en xaneiro do 2013 e tamén sen auxiliar de clínica desde a mesma data. 

Isto tradúcese en que cando unha muller á que lle corresponde ir ao outro centro 

necesita unha consulta xinecolóxica para instauración de método anticonceptivo, 

por complicacións ou efectos secundarios do método, para realizar un aborto 

farmacolóxico ou para unha revisión despois dunha interrupción voluntaria do 

embarazo, do COF do Ventorrillo derívana ao de Orillamar. 

 

Por outra banda no COF de Orillamar desde que se xubilou o xinecólogo, e 

director do centro, en marzo deste ano, non se cubriu a praza. Designouse a cinco 

xinecólogas diferentes para vir días soltos. En realidade foron 18 días os meses 

de abril, maio e xuño. Desde xullo só mandan a unha desas cinco profesionais 

cando a xinecóloga do centro non está por vacacións ou días de asuntos propios. 

Isto tradúcese en que non se poden cumprir os obxectivos do centro en canto a 

anticoncepción: 
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 Instauración rápida do método. Algunhas mulleres teñen que esperar ata tres 

meses para que a xinecóloga póidalle instaurar o método que elixiu. Antes a 

muller non tiña tempo de espera . 

 Atención rápida das complicacións do método. Neste caso temos o tempo de 

espera é de mes e medio aproximadamente. Antes o tempo de espera, como 

moito, era dunha semana. 

 

Estes tempos van ir en aumento mentres non se cubra a praza. Lembrar que a 

xinecóloga ten que atender ás mulleres de case 40 concellos. 

O ano que vén xubílase a xinecóloga e directora do COF e se non designan a 

unha xinecóloga que exerza a dirección do centro, como fixeron no Ventorrillo, 

non se sabe que pasará, xa que a xinecóloga/directora realiza as seguintes 

funcións ademais da atencións ás usuarias: 

 

 A actualización en materia de Planeamento Familiar 

 Garantir o seguimento dos protocolos internacionais en materia de 

anticoncepción por parte de todas as profesionais dos dous centros. 

 O asesoramento d@s profesionais de todos os centros de atención primaria 

en canto ao planeamento familiar. 

 

En relación as matronas, polo momento, dende o día 2 de novembro hai dúas  

interinas. 

 

Por todo o anterior exposto preséntase a seguinte pregunta: 
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 Teñen previsto seguir desmantelando os COF como veñen facendo na 

Coruña? 

 Teñen previsto cubrir algunha das 2 prazas de xinecoloxía nos COF do 

Ventorrillo e Orillamar? 

 Que teñen previsto facer cando se xubile, o ano que ven, a única xinecóloga 

titular dos COF da Coruña? 

 Pensan estabilizar os postos das matronal do COF de Orillamar? 

 

Santiago de Compostela, a 13 de xaneiro de 2020. 

 

 Asdo.: Paula Quinteiro Araújo.  

 

  Deputada do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 13/01/2020 12:24:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª, relativa á situación da empresa Unitono en Ourense e ao 

cumprimento dos acordos parlamentarios relativos á mesma e ao sector do 

telemárketing. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde que no mes de abril de 2019 o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego tivera coñecemento da delicada situación da empresa Unitono en Ourense 

debido ás ameazas de deslocalización foron diversas as iniciativas rexistradas e 

debatidas ao respecto. 

Cómpre recordar que xa no ano 2013 esta plataforma de Unitono atravesou por 

unha situación complicada que culminou un ERTE despois do que, grazas ao 

sobreesforzo do cadro de persoal, a empresa continuou a súa actividade. No mes de abril 

o Comité coñeceu como viña de abrir unha nova Plataforma en Reus e estaban a desviar 

carga de traballo para alí e para Colombia, e mesmo atoparon ofertas de emprego en 

portais de internet onde incluso valoraban positivamente o coñecemento de galego. Esta 

situación confirmou as sospeitas do Comité de empresa, que iniciou mobilizacións e 

contactos con todo tipo de colectivos, partidos políticos e institucións. 
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O BNG impulsou iniciativas de diversa índole, tamén no Parlamento Galego, 

impulsando no Pleno deste un acordo unánime froito da xenerosidade de todos os 

grupos o pasado 30 de abril de 2019 co seguinte texto: 

“O Parlamento de Galiza insta ao Goberno galego as seguintes actuacións: 

1.-Realizar as xestións oportunas co fin de determinar as razóns das intencións 

de deslocalización e a situación da empresa en Ourense e poñer a disposición a 

colaboración da Xunta de Galicia coa finalidade de manter a actividade da empresa 

Unitono na súa plataforma situada no Parque Tecnolóxico de Ourense. 

2.- Realizar as xestións con Gas Natural Fenosa-Naturgy a fin de exixir que 

garanta a carga de traballo necesaria para o mantemento da empresa e dos postos de 

traballo actualmente existentes. 

3.-Constituír unha mesa de traballo plural na que se garanta a representación do 

Comité de Empresa, coa finalidade de desenvolver a colaboración para as actuacións 

necesarias para asegurar carga de traballo para manter a actividade e os postos de 

traballo, evitando deste xeito a súa deslocalización. 

4.- Presentar no actual período de sesións un estudo onde se analice a situación 

do sector dos centros de chamadas así como as necesidades para garantir a súa 

viabilidade, o seu futuro e o emprego en Galiza.” 

Ademais de incumprir estes acordos, a Xunta de Galiza continúa coa súa 

estratexia de ouvidos xordos e de practicar a desregulación. Neste contexto, no mes de 

setembro coñeceuse a compra de Unitono por parte dun fondo chinés, o que engade 

nova preocupación. 
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Finalmente, no mes de novembro a empresa Naturgy rompeu todo vínculo 

contractual con Unitono, deixando o cadro de persoal nunha situación delicada agravada 

pola compra de GSS e pola previsible insuficiencia dos novos contratos adquiridos polo 

seu carácter comercial e temporal. 

Por todos estes motivos, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

considera necesario o compromiso da Xunta de Galiza a prol do mantemento dos postos 

de traballo e considera que unha eventual deslocalización desta empresa sería 

especialmente grave. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

-Vai facer a Xunta de Galiza algo distinto a ignorar a situación respecto do 

futuro de Unitono en Ourense? 

-Que actuacións levou a cabo o goberno galego para cumprir os acordos 

citados? 

-Como valora a operación de compra? 

-E a perda do servizo de Naturgy? 

-Cando constituíu a mesa de traballo? Con que resultado? Como valora o seu 

funcionamento? 

-Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para garantir o mantemento 

da actividade e postos de traballo da empresa Unitono en Ourense? 
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-Ten contactado o goberno galego con Naturgy para reverter esta situación? Con 

que resultados? 

-Considera o goberno galego que hai risco de deslocalización? E dun ERE? 

-Parécelle racional á Xunta de Galiza que a compañía eléctrica explote os 

recursos naturais galegos e ourensáns e que despois deslocalice todo o emprego auxiliar 

posíbel? Que ten feito para evitalo? 

-Considera o goberno que a inexistencia dun marco galego de relacións laborais 

no que inserir as negociacións dos centros de chamadas galegos é un problema? 

Demandará que isto mude? 

-Pensa desenvolver o goberno galego algún Plan concreto no sector dos centros 

de chamadas para garantir o mantemento en Galiza dos postos de traballo? Con que 

directrices? 

-Como valora a situación dos dereitos lingüísticos das e dos usuarios do noso 

país? Considera que están garantidos? Porque o goberno galego non fomenta que esta 

sexa unha vía de creación de emprego? Que vai facer para que a proximidade coa 

lusofonía sexa tamén unha vantaxe competitiva? 

-Alén de en Unitono recentemente temos visto problemas e crises en Extel, 

Bosch, Vodafone... ten previsto realizar algún estudo para analizar a situación do sector 

así como as necesidades para garantir a súa viabilidade e o seu futuro? 

-E unha mesa de negociación galega a prol do sector do telemárketing? Cales 

son as razóns? 
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Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/01/2020 12:59:08 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 13/01/2020 12:59:14 

 

María Montserrat Prado Cores na data 13/01/2020 12:59:21 

 

Olalla Rodil Fernández na data 13/01/2020 12:59:28 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 13/01/2020 12:59:38 

 

Ana Pontón Mondelo na data 13/01/2020 12:59:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, 

Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres e Ana Pontón Mondelo, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

O uso e abuso de produtos fitosanitarios na agrogandeiría nos últimos anos 

aumentou considerablemente. De feito o Estado español, no ano 2016, con case 80.000 

tn (fonte Eurostat), liderou o ranking europeo no uso destes produtos, e ten 

incrementado dende o ano 2011 en máis dun 6% as cantidades empregadas. Galiza non 

é un caso alleo a esta tendencia. Só en glifosato, por citar o produto que é actualidade 

polos seus efectos nocivos demostrados e prohibición de uso para o 2022, Galiza tería 

gastado no 2017 uns 10 millóns de euros. 

Esta situación preocupa e podémola considerar de alerta dado o risco certo que 

este tipo de produtos teñen sobre a saúde. 

A pesares de contar cun “Plan de Acción Nacional” para o uso sostible dos 

produtos fitosanitarios”, no que se marcan as directrices cara un bo uso e diminución 

destas sustancias; así coma que Galiza ten desenvolto as súas competencias nas 

inspeccións periódicas dos equipos de aplicación destes produtos, mediante o Decreto 

60/2014, de 15 de maio, e de existir un Comité Fitosanitario Galego, a relaxación da 

Xunta de Galiza nesta cuestión é un feito. Problemáticas xa denunciadas nesta Cámara, 

coma o uso dos praguicidas sobre eucaliptais rociados en cultivos de Melide con 
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Flufenoxuron, no 2012, e que a Consellería do Rural negaba enerxicamente a súa 

perigosidade, sendo posteriormente vetado pola UE; ou que continua avanzando a 

desaparición das abellas na Galiza, por mor do uso de moitas destas sustancias; 

intoxicacións en invernadoiros e cultivos en horta; pois poñen de manifesto a 

necesidade dun maior control e seguimento sobre cal é a situación real e que incidencia 

pode estar causando sobre a poboación, e medio ambiente en xeral. 

De feito bótase en falta, mesmo no portal de transparencia da Xunta de Galiza, a 

actividade desenvolta polo Comité Fitosanitario Galego, órgano Colexiado que debe 

velar polo bo uso deste tipo de sustancias, planificar anualmente medidas de inspección, 

a seguridade, reducir impactos ambientais derivados do manexo destas substancias 

nocivas. Descoñecemos da actividade desenvolta por este organismo e da que non se da 

publicidade. 

Neste sentido sería de interese coñecer como dito organismo ten abordado o 

problema denunciado pola Fiscalía do Estado no que se solicitou aos gobernos de 

Galiza e León anular perto de 7.000 carnets de manipulación de produtos fitosaniatarios 

obtidos fraudulentamente entre os anos 2015 e 2016. Ademais dende as centrais 

sindicais labregas denunciase que moitos destes cursos de formación de manexo foron 

ridículos, algúns deles obxecto de chistes e pullas que puxeron a proba a inventiva 

popular. 

O problema está aí cruamente. Non vale a relaxación da Administración na súa 

responsabilidade de controlar o bo uso de herbicidas, insecticidas, funxicidas e demais 

substancias químicas de carácter tóxico, de xeito reiterado, con escasa protección e cun 

manexo deficiente. Por exemplo, algúns destes produtos químicos, os órgano fosforados 

e carbamatos inhiben a actividade da encima acetilcolinesterasa (ACHE) no tecido 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

4H
o9

y7
W

v7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

196997

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
du

U
bp

jY
s3

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROE4Ho9y7Wv7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGduUbpjYs35


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

3 

 

nervioso e nos hematíes de carácter permanente no caso dos órgano fosforados e 

reversible no grupo dos carbamatos. 

Todas aquelas persoas que profesionalmente, ou non, están expostas a un uso 

cotiá destas sustancias, deben dispor de tódalas garantías por parte da Administración, e 

dos seus órganos de control, para vixiar e  detectar posibles exposicións a niveis de 

residuos perigosos, a un correcto asesoramento e formación, e informa dos riscos e 

afeccións a enfermidades crónicas a resultas destes usos e manexos. A aplicación destes 

produtos ten maior incidencia cando se trata de traballadores de empresas adicadas a 

labores por conta allea ou en prácticas agrícolas a cuberto en invernadoiros. 

Cremos pois necesario que desde a Administración pública, e en particular 

dende o Comite Fitosanitario Galego,  se faga un primeiro estudo entre a poboación de 

risco, continuado no tempo, establecendo as analíticas nos períodos de aplicación e nos 

de descanso para contrastar. 

A actividade agrogandeira ten en si enfermidades de risco nunca consideradas 

coma tales. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

- Cal foi a actividade mantida nos últimos cinco anos polo Comité Fitosaniatario 

Galego dende a súa constitución no ano 2014? 

- Cales foron as actuacións dispostas pola administración galega ante o fraude 

dos cursos de formación de manipulación de fitosaniatarios e cal é a situación actual 

desa problemática? 
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- Manexa o goberno da Xunta algún tipo de estatísticas, fonte de datos, 

analíticas... que poidan dar luz sobre a incidencia que ten na saúde dos traballadores da 

agricultura e da gandaría o uso de praguicidas e demais produtos químicos? 

- Ten pensado facer algo ó respecto? 

- Fai na actualidade algún tipo de control sobre os cultivos susceptibles do seu 

uso? 

 

 Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 13/01/2020 13:26:43 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 13/01/2020 13:26:50 
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María Montserrat Prado Cores na data 13/01/2020 13:26:57 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/01/2020 13:27:03 

 

Ana Pontón Mondelo na data 13/01/2020 13:27:11 

 

Olalla Rodil Fernández na data 13/01/2020 13:27:18 
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